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RAPPORT 

FAIT AU NOM DE LA COMMISSION 
DES TRAVAUX PUBLICS(l) 

PAR M. BECQUEVORT. 

MESDAMES, MESSIEURS. 

La Commission a consacré deux séances à l'examen du 
budget des Travaux Publics. En réalité, la discussion du 
budget ordinaire et dL1 budqet extraordinaire n'a pas été 
scindée. 

En ce qui concerne le budget extraordinaire. nous ren 
voyons à l'avis de la Commission, qui est annexé au rap 
port de Ia Commission des Finances. 

Le Ministre a fait un bref exposé au sujet du budget 
ordinaire qui est en diminution de 90 millions par rapport 
à celui de 1956. nonobstant le recrutement de 282 tech 
niciens nouveaux. 

Le Ministre a déclaré que le .recrutement des ingénieurs 
se heurte à de grosses difficultés. On constate qu'ils choisis 
sent de préférence une carrière libre, en raison des rémuné- 
rations plus avantageuses. · 

C'est pourquoi les trois ministres qui gèrent les départe- 

( 1 j Composition de la Commission : 

A. - Membres titulaires : MM. Brunfaut. président: Behognc, Bünens, 
De Nolf. De Tacyc. Gillès de Péltchy, Jacques, Larnbotre, Mortau, 
Van den Daele, Verboven. Wirix. - Bonjean, De Keulcneir. Hicquet. 
Juste, Martel. Peeters (Justin), Rommrée. Sainte. Thys, Toubcau. - 
Bccqucvorr. Lahaye. 

B. - Membres suppléants : iHM. Delwaidc. Ko[ferschläger. Mer· 
tens. Nossent; Van Acker (Benoit), Va1t Goey. - Becte/son, Cugnon. 
Dcconinck, Dctieqe, Paql!e. - Cornet. 

Voir: 

i-XVH ( l956-195ï) : 
- N" 1 : Budget transmis par le Sénat. 
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Kamer 
der .Volksvertegenwoordigers 

ZITTING 1956-1957. 

12 MAART 1957. 

BEGROTING 

van het Ministerie van Openbare Werken 
en van Wederopbouw 

voor het dienstjaar 1957. 

VERSLAG 

NAMENS DE COMMISSIE VOOR 
DE OPENBARE WERKEN ( l), UITGEBRACI:IT 

DOOR DE HEER BECQUEVORT. 

MEVROUWEN, MIJNE HEREN, 

De Commissie heeft twee vergaderingen gewijd aan de 
bespreking van de begroting van Openbare Werken. 
Feitelijk werd de bespreking van de gewone en van de 
buitengewone begroting niet gesplitst. 
Voor de buitengewone begroting verwijzen wij naar het 

advies van de Commissie, dat is toegevoegd aan het ver 
slag van de Commissie voor de Financiën. 

De Minister gaf een korte uiteenzetting over de gewone 
begroting. die 90 miljoen minder bedraagt in vergelijking 
met 1956, in weedwil van de ·aanwerving van 282 nieuwe 
technici. 
De Minister verklaarde dat de aanwerving van ingenieurs 

op grote moeilijkheden stuit. Men stelt vast dat zij de voor 
keur geven aan een vrije loopbaan, omdat de salariëring, 
er voordeliger is. 
Daarom hebben de drie ministers die departementen be- 

( I} Samenstelling uan de Commissie : 

A. - Leden-titularissen : de heren Brunfaut. voorzitter; Behoqne, 
Bijnens, De Nolf, De Taeye, Gillès di' Péllchv, Jacques, Lambotte, 
Moriau, Van den Daele, Verboven, Wirix. - Bonjean, De Keuleneir, 
Hicquet, Juste, Martel. Peeters [Justin), Rommiée, Sainte, Thys. Tou 
beau. - Becquevort, Lahaye. 

B. - Plaatsvervangende leden : de heren Delioeide, Kolferschläger, 
Mertens, Nossent; Van Acker (Benoit}, Van Goey. - Berle/son. 
C11gnot1. Deconinck. Detièçe, Peque. - Cornet. 

Zie: 
4-XVII (l956-t95ï): 
- N' I , Begroting overgemaakt door de Senaat. 

G. ~ 255. 
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rnents utilisant le plus d'ingénieurs. notamment Jes dépar 
tements. des Trnvau x Publics, des Communications et des 
A Haires économiques. se sont réunis et ont décidé d' amé 
liorcr Je sort des ingénieurs qui font partie de l'administra 
tion de l'Etat ou qui seront recrutés par l'Etat dans I'avenir. 

Un Commissaire interroge le Ministre au sujet des traite 
ments des ingénieurs de l'Etat et demande de produire un 
tableau comparatif entre les traitements du secteur privé 
et du secteur public. 

Le Ministre a marqué son accord; ce tableau figure en 
annexe I de cc rapport. 
Le même commissaire fait diverses remarques au sujet de 

la présentation comptable du budget du Fonds des Routes. 

Le Ministre demande au Commissaire de: se mettre en 
rapport avec le comptable du Fonds des Routes pour obte 
nir tous renseignements à ce sujet. 

Le membre s'est déclaré satisfait. Il a ajouté que plusieurs 
travaux annoncés au programme du Fonds des Routes n'ont 
pos été exécutés. Par contre, d'autres travaux ont été exécu 
tés hors budget. Il demande au Ministre d.' expliquer les 
raisons de ces modifications. (Voir réponse du Ministre, en 
annexe II). 

Deux commissaires, tout en félicitant le Ministre pour 
l'ampleur de sa politique des Travaux Publics. attirent son 
attention sur les difficultés dans lesquelles se débattent les 
petites et moyennes entreprises. Ils déclarent que les diffi 
cultés de mam-d'œuvre que l'on craignait l'année dernière 
ne se sont pas matérialisées, ce qui est déjà l'indice que 
l'activité n'a pas été aussi forte que prévu. Certes la méca 
nisation des chantiers des grandes entreprises y a pourvu 
dans une certaine mesure, mais on sait aussi que nombre 
de celles-ci ont encore ,-, chose trop peu connue ,....., un 
important parc de matériel que l'on s'efforce en vain de 
mettre en œuvre. 
De plus, on doit se préoccuper aussi de façon très sérieuse 

des difficultés plus aiguës -des petites et moyennes entre 
prises de construction, notamment celles de province, qui ne 
parviennent qu'à grand'peine à maintenir leur personnel <1u 
travail. Il en est même qui sont obligées de le restreindre, 
ce qui montre de façon certaine que leur activité décroît. 
C'est d'ailleurs une des raisons fondamentales pour lesquel 
les elles appellent une réglementation de l'exécution des tra 
vaux de construction qui devra leur apporter une protection 
si on ne veut pas voir ce secteur péricliter. 
Que l'on n'oublie pas que l'aliment de l'activité de ces 

petites firmes est normalement constitué par des travaux 
d'importance moyenne mais nombreux, répartis dans tout 
le: pays, dans des travaux de parachèvement du bâtiment. 
Des mesures doivent être prises pour que cette source: d'ac 
tivité ne soit pas indûment tarie. 

La précarité de la situation de ce secteur des petites et 
moyennes entreprises apparaît d'autant plus nettement 
qu'une analyse des faillites dans la construction montre que 
celles-ci affectent dans la grande majorité ces firmes. Il faut 
que l'on évite d'aggraver cette évolution, que l'on envisage 
de la freiner si l'on ne veut pas voir se transformer défavo 
rablement la structure de lindustrie de la Construction. Si 
non, ceci apporterait certainement de sérieux troubles dans 
l'économie nationale. 
Enfin. les adjudications de travaux publics prescrivent 

çrénérakment des délais trop courts. nécessitant un emploi 
de matériel exagéré. ce qui rend la concurrence des moyen 
nes entreprises impossible. 

Le Ministre répond qu'il est bien au courant de la 
situation. 

En ce qui concerne les délais trop courts. il observe· que 
ceux-ci ne s'appliquent qu'à quelques travaux effectués à 
Bruxelles et qui doivent obligatoirement être achevés avant 

heren waar het meest ingenieurs zijn tewerkgesteld. met 
name de departementen van Openbare Werken. van Ver 
keerswezen en van Economische Zaken, een bijeenkomst 
belegd en hebben besloten het lot van de ingenieurs die 
behoren tot het Rijkspersoneel of die in de toekomst door 
de Staat zullen worden aangeworven. te verbeteren. 
Een lid v<111 de: Commissie ondervraagt de Minister over 

de wedden van de Rijksinge\1îeurs en vraagt dat een ver 
gelijkende tabel met de wedden van de particuliere en van 
de openbare sector zou worden voorgelegd. 
De Minister is het daarmede eens : bedoelde tabel is als 

bijlage ( 1) bij dit verslag gevoegd. 
Hetzelfde commissielid maakt diverse opmerkingen met 

betrekking tot de boekhoudkundige inkleding van de be 
groting van het Wegenfonds. 
De Minister verzoekt het lid zich in betrekking te stellen 

met de boekhouder van het Wegenfonds, die dienaanqaande 
alle inlichtingen kan verstrekken. 
Het lid neemt dit voorstel aan en zegt verder dat ver 

scheidene in het programma van _het Wegenfonds aan 
gekondigde werken niet werden uitgevoerd. Andere werken 
daarentegen werden wel uitgevoerd buiten de begroting om. 
Hij vraagt dat de Minister de redenen van deze wijz iq iuqen 
zou uiteenzetten. (Zie antwoord van de Minister in bij 
lage Il.) 
Twee leden van de Commissie wensen de Minister geluk 

met de omvang van zijn beleid inzake openbare werken, 
doch malen hem tevens attent op de moeilijkheden van 
de kleine: en middelgrote bedrijven. Zij verklaren dat de 
moeilijkheden inzake werkkrachten waarvoor men verle 
den jaar vreesde zich niet hebben voorgedaan, wat bewijst 
dat de bedrijvigheid niet zo druk was als werd verwacht. 
Weliswaar heeft de mechanisatie van de werkplaatsen der 
grote bedrijven daarin tot op zekere hoogte voorzien. maar 
het is te wenig bekend dat sommige onder hen nog steeds 
over een aanzienlijke hoeveelheid materieel beschikken dat 
men te vergeefs tracht aan te wenden. 

Bovendien dient men zich ernstig bezig te houden met 
de netelige toestand van de kleine en middelgrote bouw 
bedrijven, namelijk in de provincie, die: hun personeel 
slechts met grote moeite aan het werk houden. Sommige zijn 
zelfs verplicht het te beperken. wat wel degelijk bewijst dat 
hun activiteit vermindert. Dat is trouwens een van de fun 
damentele redenen waarom een reglementering van de 
bouwwerken, die hen zou beschermen. vereist is indien men 
niet wil dat deze sector achteruitqaat. 

Men vergete niet dat de bedrijvigheid van deze kleine 
firma's normaal verband houdt met middelgrote maar tal 
rijke werken, die over het gehele land zijn verspreid. en met 
voltooiïnqswerken in het bouwbedrijf. Er dienen maat 
regelen te worden genomen om deze bron van bedrijvig 
heid niet ontijdig te stremmen. 
De netelige toestand waarin deze sector van de kleine 

en middelgrote bedrijven zich bevindt komt des te duide 
lijker aan het licht, wanneer men bedenkt dat de faillisse 
menten in het bouwbedrijf grotendeels onder deze firma's 
voorkomen. Men moet vermijden dat deze strekking verer 
gert. men moet ze zelfs remmen indien men niet wil dat de 
structuur van het bouwbedrijf ten kwade keert. Zo niet 
zou dit zeker ernstige stoornissen in 's lands bedi:ijfsleven 
teweegbrengen. ' 
Ten slotte worden bij de aanbestedingen van openbare 

werken over 't algemeen te korte termijnen voorgeschreven, 
met het gevolg dat men veel te veel materieel moet gebrui 
ken en dat de kleine bedrijven niet meer kunnen concur 
reren. 
De Minister antwoordt dat hij van deze toestand goed 

op de hoogte is. 
ln verband met de te korte termijnen merkt hij opdat deze 

slechts betrekking hebben op werken welke te Brussel wor 
den uitgevoerd en die volstrekt vóór de Tentoonstelling 
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l'Exposition. Métis pour le reste. il a prescrit à ses services 
de prévoir des délais normaux d'exécution. 

D'autre part, afin d'éviter que trop de travaux importants 
soient simultanément en cours, il a volontairement freiné la 
mise en adjudication de quelques grands travaux, notam 
ment dans l'agglomération bruxelloise et ce, afin de per 
mettre de mettre en adjudication de plus nombreuses entre 
prises. 

Le Ministre rappelle qu'il a lui-même fait revoir les plans 
et métrés des travaux de construction de l'autoroute Anvers 
Liéqe où son administration aurait souhaité des entreprises 
de 200 millions et plus, tandis qu'il a fait réduire l'impor 
tance de l'entreprise â une soixantaine de millions. 

Le Ministre fait remarquer que l'on constate chez les 
entrepreneurs, un suréquipement. Il souhaite que les entre 
preneurs moyens cessent de se suréquiper anormalement et 
qu'ils essaient de se grouper, par exemple à l'échelon pro 
fessionnel, à l'instar de ce que font de très grandes firmes 
d'entreprises, qui ont un accord leur permettant de mettre 
leur matériel en pool. 

Les articles et l'ensemble du budget des Travaux Publics 
et de la Reconstruction ont été adoptés par 10 voix contre 6. 

Le présent rapport a été adopté à l'unanimité. 
L'avis de la Commission de la Reconstmction au sujet 

des crédits afférents aux Dommages aux Biens est annexé 
à ce rapport (p. 18). 

Le Rapporteur, 

moeten klaar zijn. Voor het overige, heeft hij zijn diensten 
op het hart gedrukt normale uitvoeringstermijnen voor te 
schrijven. 
Om te vermijden dat te veel belang-rijke werken tegelijk 

aan de gang zouden zijn, heeft h.ij anderzijds de aan 
besteding van enkele grote werken opzettelijk geremd, o.m, 
in de Brusselse agglomeratie, ten einde meer werken in 
aanbesteding te kunnen geven. 

De Minister wijst erop dat hijzelf de: plans en opmetingen 
heeft laten herzien van de werken voor de aanleg van de 
autosnelweg Antwerpen-Luik, waar zijn bestuur onder 
nemingen van 200 miljoen en meer wenste,. terwijl hij de 
omvang van de onderneming tot zowat zestig miljoen heeft 
beperkt. 

De Minister merkt op dat de aannemers te veel materieel 
bezitten. Hij wenst dat de kleine aannemers zich geen 
abnormaal overvloedig materieel zouden aanschaffen en dat 
zij zouden trachten zich te groeperen, b.v. in beroeps 
verband, naar het voorbeeld van de zeer fJIOte aannemmqs 
bedrijven die een overeenkomst hebben gesloten om hun 
materieel in een « pool » samen te kunnen brengen. 

De artikelen en de begroting van Openbare Werken en 
van Wederopbouw in haar geheel worden met 10 tegen 6 
stemmen aangenomen. 
Dit verslag werd eenparig goedge:kemd. 
Het advies van de Commissie voor de Wederopbouw 

betreffende de kredieten bestemd voor de schade aan goe 
deren komt voor als bijlage tot dit verslag (blz. 18). 

Le Président, 1 De Verslaggever, 

R. BECQUEVORT. F. BRUNFAUT. 1 R. BECQUEVORT. 

De Voorzitter, 

F. BRUNFAUT. 
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ANNEXES. 1 BIJLAGEN. 

I. - Tableau concernant le traitement des ingénieurs. / I. - Tabel met de wedde van de ingenieurs. 

Etat Privê (') 

Ingénieur 

Inqénicur principal - 
Chef de Service ... 

Ingénieur en Chef 
Directeur 

Inspecteur gênfral... 

Directeur général ... 

début 

après 
1 an 

après 
2 ans 

après 
3 ,HlS 

après 
4 ans 

après 
10 ans 

120.000 

120.000 

127.000 

127.000 

134.000 

155.000 

après I augmentations bien 
nales de 7.000 fr. 
jusqu'à 20-1.000 

100.000 à 120.000 

117.000 t, 140.000 

134.000 à 160.000 

151.000 à 180.000 

200.000 à 240.000 

suivant mérite 

152.000 à 2HOOO i 240.000 à 300.000 

194.000 à 266.000 ! 366.000 à 480.000 

224.000 à 2&4.000 

256.000 à 316.000 

( •} Sans tenir compte des gratifications, primes. 
Sans tenir compte des avantaqes tels que : loqement, chauffage, 

écIairaqe, voiture, gratuits. 
( Suivant la marche de l'industrie les primes sont jusqu'à I'équivalcnt 

de J mois de traitement et même plus.] 

II. - Justification de l'exécution du proqramme 
du Fonds des Routes pour les années 1955 et 1956. 

Le Ministre répond que la loi instituant Ic Fonds prescrit que le 
Ministre donne chaque année le relevé complet des travaux terminés 
t'"t des travaux en cours. 
o· autre part, est annexé au budget le programme des travaux à 

exécuter au cours de l'année budgétaire. 
Il résulte de cette disposition que le budget du Fonds des Route.~ 

annonce simplement un programme de travaux à faire et, par consé 
quent. une liste des travaux dont l'exécution est seulement projetée. 

Une telle liste ou un tel programme annuel ne lie pas rigidement 
Ic Ministre. C'est la raison pom laquelle il lui est enjoint par la loi 
de présenter à la fin de chaque exercice, le re-levé complet de ce qui 
a été exécuté. En d'autres termes. si le programme de prévision d'exé 
cutions était un document définitif et intangible, il ne sernit pas néces 
saire de donner l'année suivante le relevé de ce qui a été fait; cc-ttc 
règle est d'aiileurs commune à tous les programmes d'exécution de 
travaux. On peut constater que chaque année, I'exécution du bttdget 
est différente des prévisions faites un an et demi il l'avance, 

Quoi qu'il en soit. il convient d'observer que les modifications appor 
técs au programme nnnoncé par le Fonds des Routes sont beaucoup 
moins importantes que les changements constatés avant la création du 
Fonds des Routes dans les programmes de travaux routiers. 

Les raisons qui expliquent une certaine variation dan, r exécution 
du programme sont les suivantes , 

l" fes variations dans les possibilités budgétaires au cours d'une 
même année: pom le Fonds des Routes cette raison est beaucoup moins 
sensible qu'elle ne l'était pour les budgets des routes antérieurs. 

r Privaat (') 

lngenien,· jnanvang 

Ecrstnanwczendc in 
gcnkur - Dienst 
hoofd 

Hoofdingcn. -Direc 
tcur ... 

Ïns.pe cteur generaal. 

Directeur qencraal.; 

na 
jaar 

n~ 
2 jaar 

na 
3 jaar 

na 
i jaar 

na. 
lO jaar 

120.0D0 

120.000 

127.000 

127.000 

na 

134000 

155.000 

100.000 tot 120.000 

117.000 tot H0.000 

134.000 tot 160.000 

151.000 tot 180.000 

200.000 tot 240 000 

twccjaarli] kse ver ho- i volg ms verdienste 
gingc-n van 7.000 fr. · 

tot 204.000 fr. 

152.000 tot 224.000 1 240.000 tot 300.000 

194.000 tot 266000 ! 366.000 tot 480.000 
! 

224.000 tot 234.000 

256.000 tot Jl6000 

( •) Gratificatiën. premiën , niet in acht genomen. 
Zonder inachtneming van voordelen als : kosteloze huisvesting, ver 

warming, vcrhchtrnq, wagen. 
{Volgens de gi'lng van zaken in de industrie kunnen de prerniën 

gelijk z ijn aan 3 maanden wedde en zelfs mer-r.] 

IL - Verantwoording van de uitvoering 
van het programma van het Wegenfonds 

voor de jaren 1955 en 19~6. 

De Minister antwoordt dat de wet tot instelling van het Fonds de 
Minister voorschrijft jaarlijks de volledige- opgave van de voltooide en 
van de mm gnng zijnde werken te verstrekken, 
Verder moet bij de begroting het proqramrna worden gevoegd van de 

in de loop van het begrotingsjaar uit te voeren werken. 
Uit deze bepaling volgt dat de begroting van het vVegenfonds enkel 

maar een programma van uit te voeren werken en, bijgevolg. een lijst 
van werken, welker uitvoering slechts wordt voorgenomen. vermeldt. 
Dergelijke lijst of dergelijk jaarproqramma is voor de Minister niet 

streng bindend. Daarom schrijft de wr-t hem voor aan het einde van 
ieder dienstjaar de volledige staat over te leggen van wat uitgt"voerd 
werd. Met andere woorden, indien het proqramrna van ramingen inzake 
uitvoeringen een definitie stuk was, waaraan niet mag worden geraakt, 
zou het niet nodig zijn het jaar daarop de staat op te geven v,in 
wat gedaan is: dit ts overiqcns een algemene regel voor al de plan 
nen inzake uitvoering van werken. Men km, constateren dat de uit 
voering van de begroting ieder jaar verschilt van de anderhalf jaar 
tevoren gemaakte ramingen. 
Hoe 't ook zij, het verdient opmerking dat de wijzigingen, in het 

door het Wegenfonds aangekondigde programma aangebracht, lang met 
zo belangrijk zijn als de wijziqinqen, die vóór de oprichting van: het 
Wegenfonds in de programma's van weqenbouw vielen waar te nemen. 

De redenen, die enige wijziging in· de uitvoering van het programma 
verklaren, zijn de volgende : 

l" de schommelingen van de begrotingsmogelijkheden in de loop van 
een zelfde jaar; voor het Wegenfonds heeft deze factor veel minder 
invloed dan hij er op de vroegere begrotingen voor de wegen had; 
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2" ln route est une nmtiè-rc csscnncllcmcut vivante: ses besoins chan 
n,·nt rupidemcnt avec les nécessttés mouvantes du trafic. li se !.lit donc 
que des truvnux qui ne paraissaient pas urqcnts Ic deviennent subite 
meut et imposent ù l'Etat de rénliscr sans retard des aménnqcments 
qu'il comptait ncffcctuer que beaucoup plus tard. 

J" l'exécution des travaux routiers est conditlonnée par des opéra 
tiûns prélimln alr es dont li: Fonds des Routes n'est pas entièrement 
m;1îtte. 
C'est ainsi que très souvent 111 réalisation des plans dépend des. 

ruodihcuttons apportées mix voles ferrées ou n lu suppression d'une 
li\Jl1l' vicinale. qui sont Itnelciucnt dècidécs pur un autre Ministre que 
n•l11i qui gire le Fonds des Routes. 

D'autre part, J,\ mise à disposition des tcrr,lins néccssrures peut être 
forteonent ralentie par des dlfftrultés partlculièrcs tenant à l'obstlnation 
de quelques expropriés sur la ccntaiue avec lesquels Ic Fonds des 
Routes est en négociation. 
Tel travail dont Fcxécutiou parait devoir être assurée sans heurt 

dans les six mois qui suivent. doit brusquement être supprimé 0,1 
reporté ,, plus tnrd, en raison de l'impossibilité de disposer de quelques 
parcelles absolument néccssrurcs pour permettre de commencer les 
Cl'~l\1'1UX. 
Dans de tels cas, le proqramme nnuoncé ne peut, évidemment, être 

suivi scrupuleusement et il Iaut reporter à plus tard certains travaux 
qui étaient prévus. Les crédits ainsi disponibles sont alors affectés à 
des travaux qui se sont révélés, entretemps, d'une urqencc particulière. 

Cèuéralcmcnt. les travaux engagés en dehors du programme annoncé 
sont choisis dans le programme gêotéral du Fonds des Routes, mais cc 
programme n'est pas entièrement explicité et ne comprend. en réalité, 
que léuumèratiou des travaux les plus importants à effectuer sur les 
grands axes routiers. 

li n'y a pas de programme détatllé pour les routes secondaires, pour 
la raison que ces routes sont. en gènérnl, mal adaptées a11 trafic et 
uécessiteratcnt à peu près toutes une intervention qui se monterait ù 
plus que les moyens propres du Fonds des Routes. Il faut donc choisir 
dans ces routes secondaires, celles qui nécessitent une intervention 
immédiate, quitte à entretenir les autres de manière à les faire durer 
aussi longtemps que possible. 

Dans Ic proqramme qénéral du Fonds des Routes, on a prévu 
1.600 millions pour les améliorations à ces routes du réseau secondaire 
pour les trois pr emières années de fonctionnement du Fonds des Routes. 

Dans une annexe à la présente note. on donne la justihcation des 
travaux dont le report a dû être décidé et, d'autre part, les raisons 
qui ont i111p0>,t' de prévoir en remplacement des travaux reportés, 
d'autres travaux dont l'exécution s'est révélée urgente. 

Travaux des programmes de 1955 et 1956 
dont fa réalisation a dii être re_portée. 

Si !' on fait abstraction des travaux de la régton bruxelloise dont Ic 
programme a subi quelques modifications. la situation se présente 
comme snit pour les provinces : 

Prcwiricc de Flandre Occidentale : 

Courtrai-Menin. - N'a pu être mis en adjudication pur suite du 
retard dans les expropriations et dans l'enlèvement des voies vicinales. 
Traverse de Duinberg;-n. - Les travaux de gr.-inde envergure prévus 

n'ont pu être mis co adjudication par suite du manque des expropriations. 
Quoi qu'il en soit, des revêtements nouveaux ont été établis dans eer 
taines sections de la route Royale- à Duinberqen. 
Contournement de Tielt. - Egalement retardé par suite manque 

expropriations, mais on a ajouté au prcqrarnme l'amélioration Tielt-Pit 
tem actucllernr-nt en cours. 

ProPince de Flandre Ori;,11t11le: 

Aalter-Maldegem. - L'adjudication était annoncée, mais dû être 
retardée en raison de difficultés dans les expropriations. 

Mont-Sarnr-Amand et Oostakker-Lochristi. - La disposition des ter 
rains 11· a pas été obtenue en temps utile par suite de la suppression des 
voies de tramways et difficultés dans les exproprratjons. Les cahiers des 
charges sont prêts et soumis à I'approbatlon de Monsieur lé Ministre en 
vue d'une cxécutton prochaine. 

Pror:incc.~ cfAnt•crs : 

Route n" 1. - Entrée d'Anvers. - Ce projet a dû être modifié par 
suite des difficultés rencontrées dans la suppression d'une ligne de 
tramways d'Anvers. Le nouveau projet est ac hevé. 

Pnwirice de Limbourg: 

Néant. 

2" de wegen zijn in wezen een levend domein; hun behoeften veran 
deren snel met de wisselende etsen van het verkeer. Zo komt het dat 
werken, die eerst niet drinqcnd leken te zijn, plots dringend worden en 
de Staat dwingen onverwijld vcrbctcrtuqen aan te brenqen, waartoe hij 
pas veel later dacht OVCT te gaan; 

3• de uitvoering van wegwerken is afhankelijk van vooralqaande 
werken. waarover het Wegenfonds geen volledige zeggenschap heeft. 

Het komt bij voorbeeld zeer vaak voor dat de uitvoering van de 
plannen alhanqt van de vcrandcrinqcn aan de rails of van de afschaf 
fing van een buurtspoorlijn, waarover uiteindelijk wordt beslist door 
een aude ne Minister dan diegene die het Wegenfonds beheert. 

Anderzijds k1111 de terbeschikkingstelling van de nodige gronden sterk 
vcrtraaqd worden door bijzondere moeilijkheden in verband met het 
halsstarrig verzet van enkele onteiqcndcu op de circa honderd, met wie 
het Wegenfonds in onderhandeling is. 
Een bepaald werk, dat schijnbaar zonder enige hinder beslist binnen 

dt- ecrsrvolqcnde zes maanden zal uitgevoerd zijn, moet plotseling wor 
den opgegeven of uitgesteld. omdat men niet kan beschikken over enke lc 
percelen, die men volstrekt nodig heeft om de werken te kunnen aan 
vatten. 
ln dergelijke gcvnllcn kan men zich natuurlijk niet streng aan hei 

vooropgestelde programma houden en moeten sommige voorgenomen 
werken worden uitgesteld. De aldus beschikbaar geworden kredieten 
worden dan besteed voor werken, waarvan intussen is gebleken dat zij 
zeer dringend zijn. 

Doorgaans worden de werken, die buiten het aanqekondiqde pro 
gramma om worden aangevangen. gekozen in het algemeen proqramma 
van het Wegenfonds, maar dat programma vermeldt niet alles uitdruk 
kclijk eu geeft in werkelijkheid slechts de opsomming van de voor 
naamste werken, die op de grote verkeerswegen moeten uitgevoerd 
worden. 

Er is geen omstandig uitqewerkt programma voor de sccundalre 
wegen. omdat die over het algemeen slechts aangepast zijn aan het 
verkeer en omdat de bedragen, die zij alles bij elkaar ongeveer zouden 
verqen, hoger zouden zijn dan de eiqcn middelen, waarover het Wegen 
fonds beschikt. Onder die secundaire wegen moeten dus clicgenc worden 
gekozen wam· dadelijk aan gewerkt moet worden, terwijl de andere op 
zodanige wijze kunnen onderhouden worden dat zij zolang mogelijk 
mecqaan. 

Op het algemeen· programma van het Wegenfonds is voor de eerste 
drie werkinqsjaren van het Wegenfonds 1.600 miljoen uitgetrokken voor 
de verbeteringen aan het net van die secundaire wegen. 

In een bijlage tot deze nota vindt men de verantwoording van de 
werken, tot het uitstellen waarvan moest worden beslist, alsmede de 
redenen waarom, in plaats · van de uitgestelde werken. tot andere 
werken moest worden beslist, waarvan gebleken is dat zij dringend 
moesten uitgevoerd worden. 

Werken uit de proqramma'a voor 1955 en 1956, waarvan de uitvoeriog 
moest worden uitgesteld. 

Afgezien van de werken in het Brusselse, waarvan de planninq eniqs 
zins gewijzigd werd, ziet de toestand cr voo •. de provincies uit als volgt: 

Provillcie iv csé-V leuuulecen : 

Kortrijk-Menen. - Kon niet worden aanbesteed ingevolge de vertra 
ging bij de onteigcningtn en het wequerncn van de buurtsporen. 
Traverse te Duinberqen. - De voorgenomen omvangrijke werken 

konden niet worden aanbesteed wegens het uitblijven van oncetqeninqen. 
Hoe 't ook zij. op sommige vakken van de Koninklijke weg, te Duin 
berqen, werden nieuwe bekledingen aanqebracht. 
Omleidinq te Thielt. ·- Liep eveneens vertraging op wegens het uit 

blijven van onteigeningen, maar de verbetering van de weg Tielt-Pittem, 
die thans aan de gang is, werd aan het proqramma toegevoegd. 

Provillcie Oost-Vlaanderen: 

Aalter-Maldegem. - De aangekondigde aanbestedtnq moest wegens 
moeilijkheden bij de onteigeningen worden uitgesteld. 

St-Amandsberg en Oostakker-Lochristi. - Men kon niet op tijd over 
de terreinen beschikken, wegens het wegnemen van de trarnsporcn en 
moe ilijkheden bij de onteigeningen. De bestekken zijn klaar en werden 
ter goedkeuring aan de Minister voorgelegd, met het oog op een spoe 
cligc uitvoering. 

Provincie Antw.,rpen , 

Weg n' 1. - Inrij Antwerpen. - Dit ontwerp moest worden ge 
wijzigd wegens moeilijkheden bij het wegnemen van een tramlijn te 
Antwerpen. Het nieuwe ontwerp is klaar. 

Provincie Limburg : 

Geen. 
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Prouincé de Brnlwnt (sauf agglomération bruxelloise): 

Route n" 9 - Dilbcck-Ntnovc. - Travaux retardés par suite des 
un:mdes difficultés rencontrées dans les exproprtattons. 
Ring de Louvain. - A la demande de la Ville, on a commencé par 

des travaux de remise en état des voiries intérieures. Les travaux du 
ring proprement dit seront continués plus tard. 

Province de Huinnut : 

Entrée de Tournai. - Les travaux ont dû être rernls par suite de 
difficultés de trouver une solution avec les chemins de fer pour la 
suppression d'un passage à niveau. 
Reconstruction du pont d'Arquennes. ,-, li s'agit d'un crédit complé 

mentaire à une entreprise de réparation de dommages de guerre, non 
encore décidée. 

Prot>irzcc de Namur: 

Route n° 4 - Namur-Marche. - Les travaux ont été entamés au 
départ de Namur jusqu'à Erpent; pour le reste les crédits sont relatlfs 
aux expropriations dans la section entre Erpent et Marche. 

Province de Liège: 

Route du Condroz jusqu'à Nandrin. - Travaux retardés pat· la non 
mise à dispositior des terrains. Le projet est actuellement dressé. 

Province de Luxembourg : 

Néant. 

Travaux ajoutés au programme imprimé 
du Fonds des Routes pour 1955 et 1956. 

En qénéral, les travaux ajoutés au programme imprimé dn Fonds des 
Routes et du 1budget extraordinaire du Département des Travaux 
Publics-Administration des Routes. 

Comme, en vertu de la loi, article 17, le Fonds des Routes reprend 
l' exécution du programme_ de l'ancien et du budget extraordinaire pour 
l'année 1955, les travaux qui étaient prévus sur ces budgets sont auto 
matiquement reportés sur le budget du Fonds des Routes de 1955 et 
[956. 
C'est ainsi que dans la liste des engagements pris par le Fonds des 

Routes au début de [956 figurent nombre de ces travaux qui provien 
nent. en réalité, des programmes antérieurs. 
La justification particulière de ces travaux hors programme est don 

née ci-dessous mois par mois. 

Province de Liège : 
Janvier- 1~56. 

Amélioration entre Theux et Marteau-lez-Spa. - Provient du pro 
qra mme budget extraordinaire 1955. 

Prouince de Namur: 

Nouvelle voirie à Jambes. - Il s'agit d'un décompte à une entre 
prise engagêe sur l'ancien Fonds des Routes. 

Février- l 956. 

Province de Ftendre Occidentale: 

Ostende-Boulevard de Smet de Naeyer.- Provient du budqet extra 
ordinaire 1955. 
Halve Bareel-Eernegem. -· Réparations urgentes d'une route pro 

fondément dégradée par Ihiver. 

Province de Flandre Orientele , 

Alost-Grammont. - Provient du budget extraordinaire 1955. - 
Réparation urgente des dégâts dus au dégel. 
Deurle. ··-· Rectification des îlots directionnels: il a fallu aménager 

de toute urgence un carrefour qui se révélait extrêmement dangereux. 

Province de Hainaut ; 

Châtelet. - L'aménagement de la traverse de Châtelet est au pro 
gramme général du Fonds des Routes. 

Prouiric,· de Luxembourq : 

Waha-La Roche. - La route avait beaucoup souffert de l'hiver 
1954-1955: une intervention urqentc s'est imposée. 

Provincie Brabant: (behalve de Brusselse agglomeratie) 

Weg n' 9. -- Dilbeek-Ninove. - Werken vertraagd ingevolge 
ernstige moeilijkheden bij de onteigeningen. 
Rtnqlaan Leuven. - Op verzoek van de stad Is men begonnen met 

de herstellingswerken op de binnenwegen. De werken op de etqenltlke 
rlnqlaan zullen later worden voortgezet. 

Prooincie Heneqouioen : 

Inrit Doornik. - De werken moesten worden uitgesteld omdat men 
moeilijk tot een overeenkomst geraakt met de spoorwegen voor het 
afschaffen van een overweg. 
Wederopbouw van de brug te Arquennes. - Het betreft hier een 

bljkredlet voor een werk tot herstelling van oorlogsschade, waarvoor 
nog geen beslissing is genomen. 

Prooincte Namen: 

Weg n' 4. - Namen-Marche. - De werken werden aangevat vanuit 
Namen tot Erpent; voor de rest hebben de kredieten betrekklnq op de 
onteigeningen op het vak gelegen tussen Erpent en Marche. 

Prootncie Luik : 

Weg van Condroz tot Nandrin. - De werken hebben vertraging 
opgelopen omdat de terreinen niet ter beschikking werden gesteld. Het 
plan wordt thans opgemaakt. 

Provincie Luxemburg: 

Geen. 

Werken, toegevoegd aan het gedrukte programma 
van ~et Wegenfonds voor 1955 en 1!)5&. 

Over 't algemeen, werken, toegevoegd aan het gedmkte programma 
van het Wegenfonds en van het Departement van Openbare Werken 
- Bestuur der Wegen. 
Daar het Wegenfonds krachtens artikel 17 van de wet de uitvoering 

van het programma van het vroegere Fonds en van de buitengewone 
begroting voor het dienstjaar 1955 overneemt, worden de werken die 
in deze begrotingen waren vermeld automatisch overgebracht naar de 
begroting van het Wegenfonds voor 1955 en 1956. 
Zo komt het dat in de lijst der verbintenissen, die ia het begin van 

1956 door het Wegenfonds werden aanqeqaan, tal "an deze werken 
voorkomen, die eigenlijk uit de vroegere programma's komen. 
Hieronder vindt men per maand, de verantwoording van deze buiten 

het programma vallende werken. 

Provincie Luik: 
[enuari 1956. 

Verbetering tussen Theux en Marteau-lez-Spa. Komt uit het pro 
gramma van de buitengewone begroting voor 1955. 

Provincie Namen: 

Nieuwe weg te Jambes. - Het geldt een verrekening betreffende een 
onderneming op rekening van het vroegere Wegenfonds:. 

Februari 1956. 

Provincie W est-V/aarideren : 

Oostende-de Smet de Naeyerlaan. - Komt "an de buitengewone 
begroting 1955. 
Halve Bareel-Eernegem. - Dringende herstellinqswerken aan een 

zeer door de winter beschadigde: weg. 

Provincie Oost-Vlaanderen: 

Aalst-Geraardsbergen. -· Kornt van de buitengewone begroting 19.55. 
Dringende herstelling van aan dooi te wijten schade. 
Deurle. - Rechttrekking der richtheuvels : men heeft in allerijl een 

kruispunt moeten aanpassen dat uiterst gevaarlijk leek te zijn, 

Provincie Henegouwen, 

Châtelet. - De aanleg van de traverse van Châtelet staat op het 
algemeen programma van het Wegenfonds. 

Prooincie Luxemburg : 

Waha-La Roche. - 'De weg heeft veel geleden van de winter 1954- 
1955; een spoedige tussenkomst was vereist. 
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Suxy-Pont sut· la Vtcrrc. - Fait partit' de la nouvelle route Suxy 
Chiny prévue aux pro qrrunmes antérieurs. 

Bustoquc-Novlllc - Prévu au proqrummc du Fonds des Routes. 

Meu» 1956. 
Pro ui nec cl'ArrP~rs : 

Brasschact-s' Gravenwezel. - Réparation urjjcutc des dégâts dus au 
~~ ' 

Pcouù,cc de Fùuulrc Occidcntnic : 

Brcrncm - Sint-Joris-ten-Distel. - L'hiver 1954- 1955 a été fatal au 
p,lV,1\Jt' sans fondation de· cette mute; la remise en état s'est imposée 
durqcncc. 

Pnwincc de Huinuut: : 

Flcurus-Vicux-Carnpinairc. - Conrinuattou de l'améltoratton de la 
route n" 21 .- Charleroi-Gembloux - entamée par l'ancien Fonds des 
Routes et prévue d'ailleurs au programme générnl du nouveau Fonds. 

Avril 1956. 
Néant. 

lvfoi 1956. 

Prouincc de Hainaut: 
Jilin /956. 

Circuit de Chimay. - La catastrophe du Mans a imposé de faire 
d'urgence- certains aménaqements aux circuits automobiles. 

Néant. 
Tui/let l 956. 

Aoàt 1956. 
Néant. 

Province de Liège: 
Septembre 1956. 

Chënëe . Embourg et Liège - Bressoux. - Il s'aqit de la remise en, 
état des pavages très fortement abîmés et qui ne pouvaient être main 
tenus en état de viabilité par de l'entretien ordinaire. 

Octobre 1956. 
Province d'Anvers: 

Accès du pont dArendouck. - Complément ù une construction de 
pont prévue sur le budget réparations de dommages de guerre. 

Province de Brabant: 

Tirlemont - Liaison routes 21 et 23. - Il a été reconnu nécessaire 
d'effectuer d'urqcnce un itinéraire de contournement partiel de Tirle 
mont pour compléter les travaux d'évitement du centre de Tirlemont 
réalisés en suite de l'arnénaqcment des boulevards. 

Province de Flandre Orientale ; 

Alost-Grammont. - Conttnuatton des travaux d réparation pro 
fonde des dégâts dus à l'hiver 1954-1955. 

Province de Hainaut: 

Traverse de Fleurus. .- Continuation des travaux d'aménagement 
de la route 21 prévus au programme du Fonds des Routes. 

Marcinelle, - Prolonqernenr du viaduc prévu au programme du 
Fonds des Routes. 

Province de Luxembourg : 

Arlon-Messancy. - Les accidents se produisaient de plus en plus 
nombreux et graves sur cette route d'accès de la France; on appelait 
cette route « Ia route rouge " darts la région. Il a fallu intervenir 
d'urgence pour mettre fin à la situation danqercuse. 

Novembre 1956. 

Province de Flandre Orientale : 

Leupegem-Berchem. - Travail prévu dans Ic programme antérieur 

Suxy. - Bmg over de Vlerre. - Maakt deel uit van de nieuwe weg 
Suxy-Chiny waarvan sprake op de vorige programma's. · 

Bastogne-Noville. - Komt voor op het proqrammu van het Wegen 
fonds. 

Maart 1956. 
Provincie Antwerpen: 

Brasschaat-Is Gravenwezel. - Dringend herstel van de aan de dooi 
te wijten schade. 

Provincie West-V/iwmlcrc11: 
\l\L1 

Beernem-Sint-Joris-ten-Distel. - De winter 195'1-1955 was noodlottig 
voor de bcstr,1ting zonder fundering van deze weg; het weder-In-staat- 
brengen was dringend vereist. · 

Provincie Heneijouwen : 

Fleurus-Vieux Carnpinatre. - Voortzetting van de' vcrbctertnq van 
weg n' 21. - Charleroi-Gembloers. - ingezet door het vroegere wegen 
fonds en cverlqcns inqcschrevcn op het bijzonder programma van het 
nieuwe Fonds. 

Niets. 
April 1956. 

Mc; 1956. 
Niets. 

Provincie Henegouwen: 
[uni 1956. 

Circuit van Chimay. - De ramp te Le Mans vereiste dringend som 
mige aanpassingen aan het circuit. 

Niets. 
fttli 1956. 

Niets. 
A1tgL1stus 1956. 

Provincie Luik : 
September 1956. 

Chënée-Embourq en Luik-Bressoux. - Het komt er op aan de zeer 
beschadigde bestratinq weder in orde te brengen die niet meer door 
gewoon onderhoud in staat van bruikbaarheid kon gehouden worden. 

October 1956. 
Provincie Antwerpen : 

Toeg,1119 tot de brug van Arendonk. - Toevoeging aan de bouw van 
een brug, opgenomen in de begroting van herstel van oorlogsschade. 

Provincie Bcebeni : 

Tienen. - Verbindingwegen 21 en 23. - De noodzaak werd erkend 
om dringend een weg aan te leggen clic gedeeltelijk rond Tienen gaat. 
ter aanvulling van de omleiding waarbij het centrum van Tienen wordt 
ontweken, en die is aangebracht ingevolge de nieuwe aanleg van de 
lanen. 

Provincie Oost- Vla"ncleren : 

Aalst-Gcraardsbcrqen. - Voortzetting van de werken en grondige 
herstelllnq van de schade, veroorzaakt door de winter 1954-1955.· 

Provincie Hcncqouioen : 

Traverse van Fleurus. -- Voortzetting van de werken van aanleg 
van weg n• 21. opgenomen in het programma van het W'eqenfonds. 
Marcinelle. - Verlenging van de viaduct, opgenomen in het pro 

gramma vau het \Vegenfonds. 

Provincie: Luxembucç : 

Aarlen - Messancy. - Steeds talrijker en ernstiger ongevallen deden 
zich voor op die toegangsweg naar Frankrijk; de weg had in de streek 
de naam « rode weg » gekregen. Er moest dringend ingegrepen worden 
om deze. gevaarlijke toestand te verhelpen. 

November 1956. 

Prou incie Oost- V laenderen : 

Leupegem - Berchem. - Werk opgenomen in het vroegere program- 
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dt budqet extraordinaire; l'hiver 1954-1955 a été fatal à cette route 
qu'il a fallu d'urqcnce améliorer. 

Décembre 1956. 
Province de Brabant : 

Louvatn-Malines. - Prévu au programme du Fonds des Routes. 

Province de Liège: 

Circuit de Francorchamps. - Aménagement reconnu indispensable 
en suite de la catastrophe du Mans. 

ma van de buitengewone begroting; de winter 1954-1955 Is deze weg 
noodlottig geworden en er moesten drtnqend verbeteringswerken worden 
"uitgevoerd. 

December 1956. 
Provincie Brabant : 

Leuven - Mechelen. - Opgenomen ln het programma van het \Ne 
genfonds. 

Provincie Lulk: : 

Circuit van Francorchamps. - Aanlegwerken waarvan de noodzaak 
werd erkend Ingevolge de ramp te Le Mans. 
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QUES1'IONS ET. REPONSES. 

Budget ordinaire. 

QUl!S'J'ION : ' 

lin commissaire demande quel a été pour chaque province, en 1955 
et t 956, le montant des cnqaqcmcnts pour l'entretien des routes de 
J" Etat et de leurs pistes cyclables. 

RÉPONS!! 

Le Ministre fournit les rensciqncments demandés 

1955 1956 

VRAGEN EN ANTWOORDEN. 

Gewone begrnting. 

VRAAG 

Een commissielid vraagt het bedrag van de vàstlcggingen, per pro 
vincie, in 1955 en 1956 voor het onderhoud van de rljksweqen en de 
fietspaden ervan. 

ANTWOORD : 

De Ministc'r geeft de gevraagde inlichtingen. 

1955 1956 

(en millions de francs) (in miljoen frank) 
Anvers ............ 3 18 Antwerpen .... --- 3 18 
Brabant ...... ··- 36 25 Brabant ......... 36 25 
Flandre occidentale 7 23 West-Vlaanderen 7 23 
Flandre orientale ... 7 26 Oost-Vlaanderen ... 7 26 
Hainaut 12 31 Henegouwen 12 31 
Liège 29 74 Lulk 29 74 
Limbourg ... 8 27 Limburg 8 27 
Luxembourg 16 45 Luxemburg 16 45 
Namur ...... 25 50 Namen 25 50 

Qt!EST!ON : 

lin commissaire de-mande quel a été. en 1955 et en 1956, le nombre 
dadjudications et de réadjudications pour l'entretien des routes. 

RËPONSE : 

Le nombre des adjudications pour l'entretien des routes a étê de 
155 en 1955 et de 252 en 1956. 

Le nombre des réadjudications a été respectivement de IO et de 15. 

QuESTtON : 

Un commissaire demande des renseignements en ce qui concerne 
l'utilisation du crédit de I'arttcle 26-7. 

RÉPONSE 

Le Ministre répond que I'article 26-7 fixe un crédit devant servir 
à payer les frais entrainés par l'exécution des jugements ou arrêts 
rendus au bénéfice de l'Etat en matière d'infraction aux dispositions 
de larrèté-Ioi du 2 décembre 1946. Les frais ainsi exposés sont évi 
dcmmenr récupérubles dans k chef des condamnés. 

On peut :1EHnnc, qu'en principe I'Adminîstration ne traite pas de 
telles affaires avec un formalisme outrancier. Elle se borne à assurer 
le respect des dispositions arrêtées en matière de délimitation de zones 
et d'esthétique. 

ÜUEST!ON : 

Un membre se plaint du manque d'équilibre linguistique dans la 
revue Jes Travaux Publics de Belgique. 

l<ÉPONSE : 

Le Ministre répond qu'Il veille toujours à respecter l'équilibre lin 
guistiq= dans tous les domaines. 

VRAAG : 

Een lid vraagt het aantal aanbestedingen en heraanbestedinqen van 
1955 en 1956 te kennen voor het onderhoud der wegen. 

ANTWOORD: 

Het aantal aanbestedingen voor het onderhoud der wegen bedroeg 
155 in 1955 en 252 in 1956. 

Het aantal heraanbestedinqen was respektievelijk IO en IS. 

VRAAG : 

Een Commissielid vraagt inlichtingen nopens de bestemminq die aan 
het krediet van artikel 26-7 wordt gegeven. 

ANTWOORD: 

De Minister antwoordt dat het artikel 26-7 eeu krediet bepaalt dat 
dienen moet voor het betalen van de kosten die voortvloeien uit de ten 
uitvoerlegging van de vonnissen of arresten ten gttnste van de Staat 
uitgesproken inzake overtredingen van de besluitwet -van 2 december 
1916. De aldus gemaakte kosten kunnen natuurlijk van de veroor 
deelden worden teruggevorderd. 
Er mag worden verklaard dat het Bestuur in principe dergelijke 

zaken niet met een overdreven formalisme 'reqelt, Het beperkt er zich 
toe er voor te waken dat de inzake zoning .en esthetica vastgelegde 
bepalingen worden nageleefd. 

VRAAG: 

Een lid klaagt over het gebrek aan taalevenwicht in het Tijdschrift 
van Openbare Werken. 

ANTWOORD;. 

De Minister antwoordt dat hij steeds en op elk gebied het taal 
evenwicht nastreeft. 
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Fonds des Routes. Wegenfonds. 

Ouusno» : 

U11 Commlssulrc dcmaudc quand seront entames les travaux relatifs 
au p;,1.i..saHt" [l niveau il Courtral. 

Ri:PONSE 

r,,, Ministre espère que ,,·s travaux pourront être adjuqés fin 1957. 

QllESTlON : 

Un Commissaire se demande si les travaux de Bruxelles n'entrave 
rout pas les travaux urqcnts qui doivent être dfrctués en province. 

RùPONSE: 

Le Ministre répond néqative mcnt, mals rappelle que les travaux à 
Bru,dlcs ont été exécutés rapidement eu raison de lExpcsition de 
l 95S; dès 1957, Il' rythme des enqaqcrnenrs pour les travaux ù Bru 
xcllcs diminue consldérablement, au profit clc la province. 

QUESTION : 

Un Commissaire rcqrette l'absence de passages supérlcurs sur l'auto 
strade ù Sint-Joris ten Distel. 

Rt'.PONSE: 

Le Ministre répond que la politique consiste à achever Ic plus rapi 
dement possible l'autostrade en établissant des passages supér-ieurs 
déhnitifs d'abord aux endroits les plus utilisés. 
En f95ï sera établie Line série de- ponts pour supprimer Ics passages 

a. niveau actuels. 

QP<;STJON : 

lin Commissaire demande où en est la modernisation de la route 
Bruges-Torhout. 

RÉPONSE : 

Le Ministre répond qu'il saqit d'une route provlnclale. La province 
prévoyait une largeur de chaussée de 6 mètres mais le Ministre, au 
moment d'accorder des subsides, a demandé que la largeur de cette 
route fût portée ù 9 mètres et a accordé des suhsid'-'s en conséquence. 
La promesse lerrne des subsides a été siqnée par le Ministre Il!' 
5 lévrier. 

QUESTION : 

Un commissaire demande fa justification du crédit de 250.000 francs 
prévu pour Irai,; de propagande au budget du Fonds des routes. 

RÉPONSE: 

Le crédit de 250.000 francs prévu à l'article 523-1° dL1 budqet du 
Fonds des Routes est destiné à couvrir le coût des publications informant 
Ic public de lactivité du Fonds des routes. Citons comme exemple les 
affiches apposées le long des routes, sur les chantiers du Fonds des 
routes, et la brochure « Bruxelles, carrefour de l'Occident ». 

QucSTION : 

Un commissaire demande une justification du crédit de 1 mlllion de 
francs pour f-·"l.is de déplacement, prévu au budget du Ponds des Routes. 

Vl!I\AG : 

Een Commtsstelted vraagt wanneer een annvanq zal worden gemankt 
met clc werken aan de overwcq te Kortrijk. 

ANTWOORD : 

De heer Minister hoopt dut die werken einde 1957 z ullcu kunnen 
worden annbestccd. 

VRMG 

Een Cnmnussiclid vrnaqt zich af of de werken te Brussel de uit 
voering 11il!'t zullen hinderen van dt· dringende werken die in de pro 
vincie- moeten worden uitqcvocrd. 

ANTWOORD 

De Minister antwoordt ontkennend. maar wijst erop dat de wer 
keu te Brussel ving uitgevoerd werden met het oog op de Wereld 
tentooustclltnq van 1958: vanaf 1957 vermindert het ritme der vastleg· 
ging,:n van de werken te Brussel aanz icnlljk ten bnt» van de provincie. 

VRAAG : 

Een Commissielid betreurt de afwcz iqheid van ovcrbruqqiuqen over 
de autosnelwcq te Sint-Joris ten Distel. 

f\NTWOOJU; : 

De Minister antwoordt dat de gevolgde politiek eist dat de auto 
snclwcq zo vlug mogelijk worde voltooid door eerst op de drukst 
gebruikte plnatsen definitieve bovenkruisinqen aan te leggen. 

ln f95ï zal een reeks bruggen worden gebouwd ten l'inde de be 
staande gelijkvlot"rsekruisingcn te doen verdwijnen. 

Een Commissielid vraagt hoever het staat met de moderniscrtnq van 
de weg Brugge-Torhout. 

ANTWOORD : 

De Minister antwoordt dat het hier gaat om een provinciale wcq. 
De provincie voorzag een riiwcqbrccdte van 8 m, doch op het ogen 
blik van het toekennen der subsidies heeft de Minister gevraagd dat 
de breedte van die weg tot 9 m zou worden verhoogd en heeft hij 
ovcrccnkomstiqe subsidies tocqekcnd. De vaste belofte van subsidie 
werd op 5 februari door de Minister ondertekend. 

VRA,\G 

Een commissielid vraagt de verantwoording van het bedrag van 
250.000 ft·ank ingeschreven op de begroting van het Wegenfonds voor 
propagandakosten. 

ÀNTWOORD 

Het krediet van 250.000 frank op artikel 523-1" van de b~roting van 
het W eqcnfonds moet de kosten dekken van de publicaties. die het 
publiek over de aktiviteit van het Wegenfonds inlichten. Als voor 
beelden mogen gelden. de aanplakbrieven langs de wegen op de werken 
van het Wcqenfonds en de brochuur: « Brussel, kruispunt van het 
Weslenl>. 

VRi\AG : 

Een lid vraagt de verantwoording van het op de begroting van het 
Wcqeufonds uitgetrokken krediet van 1.000.000 frank voor reiskosten. 
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RÉPONSE: 

Il s'agit d'une simple prévision. 
L'article ~ d(• la loi du 9 août 1955 instituant un fonds des routes 

1955-1969 prévoit que, dans ln mesure de ses moyens. l 'Etnt met 
qratuitcun-ut ù !<1 disposition du Fouds. les services, l'équipement ,•t les 
installations néccssnircs. A la suite de la création du Fonds des Routes, 
I'Adnunlstratlou des Routes du Departement des Travaux publlcs a 
d ü faire· face ù de nomhrcuscs tàdi:·s nouvelles. Il en est résulté une 
auqrucutution du nombre de déplacements et dl' missions, notamment en 
vu d,· l'étude des projets. 

Les crédits du hudqct ordinuire clu Dépurtcmcnt étant insuffisants 
pour couvrir ces frais de déplacement. il convient que Ic Fonds des 
Rout,·s prévoie les crédits nécessaires pour prendre it sa charqc ln 
pnrric des dépenses excédant les crédits prévus au budget ordinaire. 

Précisons. pour Information. que pour l'exercice 1956, Ic Fonds des 
Routes a luscrit un crédit de 246.466 francs à l'article en question. 

QUESTION : 

Un commissuirc nttirc l'ntteutiou du Ministre sur Ic mauvais état 
de hi traversée de Genval. 

RûPONSE : 

Le Ministre répond que I,: tapis de cette route présente en effet des 
déqrndations locales. li fera examiner cette affaire avec attention. 

QUESTION 

Un commissaire attire lattcntion du Ministre sm Ic danger d'écrou 
lement d'une maison le long de hi route de Bruxelles it Chaelerot. 

Ri:PONSE : 

Le Ministre répond que la construction d'un mur de soutènement 
permettant d'éviter l'écroulement de la maison en question a été adju 
gfr et il sera procédé à l' exécution dons les prochulns jours. 

Qllf.STION 

Un commissaire voudrait savoir quelle est 1<1 longueur totale des 
nouvelles routes construites dans chaque province depuis la Ilbératlon. 

RÉPONSé : 

Le Ministre fournit le- tableau suivant : 

ANTWOORD 

Het gaat hier om een raming. 
Artikel 4 van de wet van 9 auqustus 1955, houdende oprichting van 

het Wcqcnfouds 1955-1969 behelst dat het Rijk, voor zover zijn nudde 
leu het toelaten. de nodlqc diensten. uitrusting en installaties ter beschik 
king stelt van het Fontis. Wcqcns de oprlchtinq van het Wegenfonds 
is de aktlviteit van het Bestuur der Wegen van het Departement van 
Opcnbnrc Werken in bclunqrtjkc mate toegenomen, wat voor 8é'volg 
heeft een toename van het 11,111tal reizen en zcndinqen., meer bepaalde 
lijk voor de studie der ontwerpen, 
Daar de kredieten van de gewone begroting van het Departement 

ontoereikend zijn voor deze kosten, moet het Wegenfonds de nodiqc 
kredieten uittrekken om het deel der ultqavcn. dat de gcwo11c bl'groting 
IL- boven 1J,1at, te zijnen laste re nemen. 
'l'<:"r inlichting wczc gC'ZC'IJd, dat voor het dienstjaar 1956 door het 

Wcqcnlonds 2~6.•166 frank op het betreffende arttkcl lnqcschrcvcu 
wc-rd. 

VR/\t\G : 

Een commissielid vestiqt de aandacht van de 'Minister op de slechte 
toestand van de tra verse te Gen val. 

ANTWOORD 

De Minister antwoordt dat het dek van die weg Inderdaad plaatselijke 
beschadtqinqcn vertoont. Hij zal dat geval met aandacht laten nazien. 

VHAAG: 

Een Commiss ielid vestigt de aundocht van de Minister o;> het gevaar 
van instorting van een huis gelegen Ianqs de weg Brussel-Charleroi. 

ÀNTWOORD: 

De Minister antwoordt dot de instorting van dat huis door het 
bouwen van een steunmuur zal kunnen worden voorkomen en dat 
dit werk in de eerstvolgende dagen zal worden uitqcvoercl. 

VRi\t\G: 

Een commlssiclid vraagt de totale lengte van d,• nieuwe wegen, 
sinds de bevrijding aangelegd. per provincie. 

ANTWOORD: 

De Minister verstrekt de gevraagde lijst 

Roufrs Autosncl- Gcwo,nc 
Autoroutes ordinaires wegen we qen - - - - Anvers ............... ··- - Il km Antwerpen - 11 km 

Brabant 20 km 3km Brabant ......... 20km 3km 
Flandre occidentale ... 12km 13 km West- Vlaanderen 12km J3 km 
Flundrc orientale 46 km 7km Oost-Vlaanderen 46km 7km 
Hainaut ... - Il km Hcneqouwcn ... ... ··- --- -·- - li km 
Lièqc ...... 4 km 10 km Luik ...... 4km 10 km 
Limbourg ... - - Limburg ... - - Luxembourq .. - !·! km Luxemburg - l~ km 
Namur ....... - 6km Namen - 6km 

QnESTlDN : 

Lln commissaire sIntércsse ;J.UX travaux à effectuer aux routes sui 
vantcs : 

l) ln nouvelle route Zwartbcr q-Mceuwen: 
2) la « Koolrnljnlaan ». à Watcrschet: 
3) une nouvelle route de Winterslag à Koersel. 

Il estime que la construction du pont de Smeermaas sur le Zuid 
willcmsvaart est moins urqenre que celle du pont sur Ic canal de 
Bricgdcn à Neerharen. 

VRAAG 

Een commissielid stelt belang in de werken uit te voeren op de 
volgende wenen : 

1) de nieuwe weg Zwartberq-Meeuwen: 
2} de Koolmijnlaan te Waterschet: 
3} een nieuwe weg van Winterslaq naar Koer.5cl. 

Hij is van oordeel, dat de brug van Smeermaas over de Zuidwillerns 
vaart minder dringend is dan deze over de vaart van Brieyden naar 
Neerharen. 
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Rt~PONS!l : 

Le Ministre fournit les explications suivantes: 

1) L'achèvcmc nt d<:' la nouvelle route Zwnrtbcrq-Meeuwcn par pos" 
d'un revêtement est prévu au budqet de 1957 d11 Ponds des Routes, 
L'adjudicuuon des travaux uura donc lieu cette année. 

2) La dédoublement de la section a chaussée simple de la « Kool 
mijnlaau "· :, Wutcrschei, est égnlcmrnt prévu au budget de 1957 du 
Fonds des Routes. L'ndjudlcatlon de ces travaux est donc, e lle aussi. 
prévue pour cette année. 

3) Mon dépurtcment ignore tout d'un projet de construction de 
nouvelle route de \Vintcl'slar1 ù Koersel. S'il s'agit du projet d'établis 
sement d'une route entre Koersel et Hechtel. le Ministre est en mesure 

· de répondre ó l'honorable membre que les ouvraqcs d'art et les 
trnvaux dt' tcrrusscnient intéressant l<.1 nouvelle route ont été prévus nu 
ph111 de travail pour 1957. 

Le Ministre' n<:' peut se déclarer d'accord avec l'avis du commis 
saire, selon lequel la constructlon du pont de Smeermaas sur le Zuid 
willemsvaart scruit moins urgente que celle du pont sur le canal de 
Brtcqdcn à Neerharen. 

Le" pont de Smccrmans est réellement vétuste, tandis que celui enjam 
bant le canal de Bricgdcn à Neerharen est un pont Baile y bien venu, 
posé sur les pllcs définitives et qui, pour peu qu'il soit entretenu 
normalement, pourra encore rester longtemps en service. 

QUESTION 

Un commissaire demande des renseiqnernents sur I'autoroute Anvers 
Liège. 

RËPONSE : 

Les travaux de la première section de l'autoroute Anvers-Liège, 
section allant de Wommelgem à Bouwel et dont la longueur est de 
20 km environ, ont été adjugés il y n quelques mois et on peut 
prévoir qu'ils seront terminés pour l'hiver prochain. 

Il sera procédé dans quelques mois à l'adjudication des travaux de 
la s1:ctiÔn suivante (Bouwel-Geel; 14 km). ' 

L'Administration prépare actuellement les documents d'adjudication 
relatifs aux autres sections de cette autoroute. 

QUESTION 

Un commissaire s'intéresse au pont sur l'autoroute Bruxelles-Ostende, 
livrant passage à la route de l'Etat Alost-Grammont. 

RÉPONSE : 

Le Ministre répond que le pont sur l'autoroute Bruxelles-Ostende. 
livrant passage ó la route de l'Etat Alost-Grammont, a été récemment 
mis en adjudication et que Jes travaux seront entamés sous peu. 
Tout permet d'espérer que Ic pont et ses accès seront terminés pour· 

octobre 1957. 

OtrESTION 

Un commissaire rappelle qùe le Ministre a déclaré récemment qu'il 
comptait abandonner lidée de parfaire en autoroute la liaison Ibis 
Bruxelles-Boom-Anvers. Cette déclaration honore M. le Ministre car 
quoi qu'on fasse. la traversée de Boom ne pourra jamais être évitée. 

Ccp;,ndant, il est évident. et nul ne Ic niera, que les liaisons routières 
entre les deux métropoles. où le trafic augmente journellement, ne suf 
Iisent plus et vont devenir catastrophiques. Il est plus que temps qu'on 
prenne une décision et le- commissaire se réjouit en apprenant que le 
Ministre songe à une nouvelle autoroute plus à l'est de Willebroek. 
N'est-ce pas le moment d'examiner au plus vite Je projet de M. G. 
Labrique. qui apporte une solution logique au problème en affirmant 
que, moyennant 22 km d'autoroute nouvelle, en pleine région cham 
pëtrc. on pourrait relier Vilvorde à Kontich en très peu de temps, avec 
le minimum d'argent et le maximum de facilité, puisque on rejoint à 
Kontich une route « bi-way » splendide de 36 mètres de largeur sur 
une longueur de 8 km, vers Anvers, où l'on trouve un grand pont 
sous le même chemin de fer que celui de Wilrijk 1 

ANTWOORD : 

De Minister verstrekt de volgende 11itleg : 

l) Het voltooïen van de nieuwe weg Zwartbcrq-Mc euwcn door 
het aanbrengen van ecu wcqdek komt voor ,)p de bcgroti!lg van het 
Wegenfonds 1957. De annbcstcdtnq zal dus dit jaar plants vinden. 

2) Het ontdubbelen van de Koolmijnlaan te Waterschct en het vak 
met één rijbaan komt eveneens voor op de begroting 1957 v<111 het 
Wegenfonds. Ook deze aanbesteding is dus voor dit jaar voor-zicu. 

3) Op mijn departement is niets bekend omtrent een nieuwe weg 
van Wintcrslaç naar Koersel. Indien het lid het aanlcqqcn van een weg 
van Koerst'! naar Hechtel bedoelt. kan dt· Minister hem antwoorden. dat 
de kunstwerken en het grondwerk voor de nieuwe baan opgenomen 
werden in het werkplan van 1957. 

De Minister is het niet cens met het commlsslelld waar hij meent, 
dat de brug van Smccrrnnns over de Zurdwtllemsvaurt minder driu 
gend is dan deze over de vaart van Bricqdcn naar Neerharen, 

De brug van Smcermans is werkelijk versleten, terwijl die; over 
de vaart Brteqdcn-Neerharcn een goed geslaagde Batlcy-construccic 
is op v,1ste pijlers, die bij normaal onderhoud nog lang kan stand 
houden. 

VRAAG 

Een commissielid vraagt inlichtingen over de autosnelweg Ant 
werpen-Luik. 

ANTWOORD: 

Het eerste vak van de autosnelweg Antwerpen-Luik. lopende , an 
Wommelgem tot Bouwel en ongeveer 20 km lang. werd voor enkele 
maanden aanbesteed en men mag voorzien, dat de werken tegen de 
volgende winter zullen voltooid zijn. 
De aanbesteding van het volgend vak (Bouwel-Geel; 1'I km), zal 

over enkele maanden kunnen plaats grijpen. 
Er wordt verder gewerkt aan de voorbereiding van de aanbeste 

dingsstukken der volgende vakken van deze autosnelweg. 

VRA!\G: 

Een lid stelt belang in de brug over de autosnelweq Brussel-Oostende 
in de rijksweg Aalst-Geraardsbergen. 

ANTWOORD 

De Minister antwoordt dat de brug over de autosnelweg Brussel 
Oostende in de rijksweg Aalst-Geraardsbergen onlangs werd aanbesteed 
en dat de werken eerstdaags zullen aanvangen. 
Naar het zich laat aanzien. zullen de brug en de opritten tcgen 

october 1957 voltooid zijn. 

VR,\AG : 

Een commtsstelïd herinnert er aan dat de Minister onlangs ver 
klaard heeft dat het in zijn bedoeling lag, af te zien van het plan 
om de weg n' 1 bis Brussel-Boom-Antwerpen te verbouwen tot een 
autosnelweg. Die verklaring strekt de Heer Minister tot eer, want wat 
men ook doen moge, .de traverse in Boom zal nooit kunnen worden 
uitgeschakeld. 
Niemand zal echter durven betwisten dat de weqverblndiqen tussen 

beide grote steden, waarop het verkeer met de dag toeneemt, ontoe 
reikend zijn geworden en tot rampspoedige toestanden zullen leiden. 
Het is hoog tijd dat een beslissing wordt genomen, en het commissielid 
heeft dan ook met vreugde vernomen dat de Heer Minister denkt aan 
een nieuwe autosnelweg, ten oosten van Willebrock. Is het ogenblik 
niet gekomen om ten spoedigste het ontwerp onder ogen te nemen van 
de Heer G. Labrique, die een logische oplossing voor het probleem 
voorstelt: door het aanleggen van 22 km nieuwe autosnelweg, in het 
open veld, zou men in zeer korte tijd, met zo weinig mogelijk kosten 
en zonder grote moeilijkheden Vilvoorde kunnen zerbinden met Kon 
tich, vanwaar een bestaande prachtige tweebamge weg van 36 m 
breedte en 8 km lengte naar Antwerpen voert, o.rder door een grote 
brug in dezelfde spoorweg als die welke men te Wilrijk kruist? 
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L,· couunlssairc demande si le Mlnlstre m· croit pas qu'il y aurait 
une possibilité d,· réaliser cette autoroute pour 1958, même à une seule 
voie 1 C'est à son avis la meilleure solution d la plus urgente à prendre 
car Pik est d,· toutes, la· plus importante ,, réalis.•r au plus töt. Il pense 
sincèrcmcnr qu'elle doit passer avant AuvcrsLicqc. 

Rh>ONSE : 

Le Miul stre rcpond que 1,· projet ,k relier Bruxelles it Anvers par 
autoroute eu créant une nouvelle section de Vf lvorrh- il Kontich et en 
utilisant de· Schaerbeek il Vilvorde une chaussée existante, et à partir 
c.k· Kontich, L.1v(•1n1c Baudoutn. L\St irrénlisablc. 

La vole existante: il i,1corporl'1· dans cc tracé est en effet tonstitufr 
par dC'~ chausséc« ne présentant pus les caractérlstlqut-s d'une autoroute 
d quïl est impossible de trausformc r. 

Ce sont des avenues urbaines croisées ù niveau pal" de nombreuses 
rues trauversulcs d longées de propriétés bâties avec accès direct aux 
chaussees. Pour cc qui est de l'avenue de Vilvorde elle est de plus 
empruntée par une double voie de tramways L'I traversée par des rac 
corde mouts dt· chemin de Eer industriels. 

Enfin il uc parait quère possible de raccorder cette route au réseau 
d'autoroute bclqe dans lequel die devrait s'intégrer. Bien que la trans 
formation de: la route l bls en autoroute présente certaines difficultés, 
celles-ci ne sont pas insurmontables. U est notamment possible de créer 
ù hauteur de Boom un « by-pass» sans accès direct et d'autre part aux 
endroits où existent des constructions riveraines, elles sont sufflsam 
nient éloignées de la route pour être desservies par des voies latérales. 

Outsrrox : 

Un Commissaire demande si Ic « Westhoek ,, de la Belgique aussi 
,ù, pas droit. après un demi-siècle de retard sur l'Oosthock de la Cöte, 
i1 recevoir une- certaine compensation. 
On parle aujourd'hui d'un cubrnnchement nouveau de l'autoroute 

!Obis, vers Maldegem, pour desservir le littoral est. Ne pourralt-ou 
tout de même prévoir un embranchement de Lophcm-Oostcarnp vers 
Furnes? 

Ne serait-ce pas justice de faire profiter un peu les plages de 
l'Ouest. si longtemps délaissées, des autoroutes modernes? 

RÉPONSE : 

Le Ministre répond que le Fonds des Routes envisage de commen 
eer en !957 I'amélloration de la route existante entre Aalter et Malde 
gl'm. Il ne saqit donc pas d'une nouvelle route, bien que quelques rec 
tifications et '"' contournement soient prévus. 

Le plan des autoroutes futures prévoit une liaison entre Lophern .--t 
Dunkerque. mais il n'est pas encore possible de fixer une date de 
réallsation. 

Le Ministre signale que ses servtces ont cependant à l'étude l'amë 
lioration des liaisons routières existantes par lamènaqernent des rontf.'s 
de Bruges à Torhout, de Torhout à Beerst et par la création de nou 
velles liaisons: d'une part. entre la route Torhout-Bruges et la route 
Torhout-Ostende et. d'autres part. la construction d'une nouvelle route 
de Beerst à Furnes par Oostkerke. 

Ce dernier projet pourrait ê tre réalisé dans un délai assez raison 
nable et pourrait convenir pendant de longues années comme liaison 
rapide entre le Westhoek et la. région de Bruges, où se réaliserait à 
Loppem la liaison avec l'autoroute Bruxelles-Ostende. 

OttESTION 

Revenant encore à la grande urgence qui s'impose pour effectuer les 
deux liaisons Bruxelles-Anvers et Bruxclles-Ltëqe. un commissaire 
de mande comme nt on a pu et qui a décidé dé construire cette super 
route splendide qui relie aujourd'hui Breendonk à Tamise et Saint 
Nicolas. 

L'argent qui a servi à construire cette nouvelle route de circa 20 km 
de lonqucur et qui ne supporte· aucun trafic important n'aurait-il pas 
dû être plutôt réservé à Bruxelles-Anvers, embouteillé chaque jour un 
peu plus? 
Et cornhlen d'autres routes normales, aujourd'hui par trop malheu 

reuses. n'auraient pu tre réparées et modernisées avec le bel argent 
dépense. qui se chiffre certainement par dizaines de millions, au seul 
profit d'une pareille liaison de luxe. 

Het Conuntssleltd vraaqt of de heer Minister niet denkt dat cr er-n 
mogelijkheid zou bestaan, die autosnelwcq tegen 1958 aan te leggen, 
al ware het maar met één rijbaan? Zl)ns inziens is dat de beste oplos· 
sing en is die wegverbinding de meest dringende omdat ze de meest 
bclanqrljke is, Hij is oprecht van mening dal ze de voorrang mort heb 
ben op de vcrbtndinq Antwerpen-Luik. 

ANTWOORD 

Dl' Munster antwoordt dat het ontwerp van een autosnclwcqverblu 
ding Brussel-Antwerpen, door het aanleggen van een nieuw vak tussen 
Vilvoorde <'n Kontich, en dom· gd,ruik te maken, tussen Schaarbeek 
en Vilvoorde. van een bestaande weg, en voorbij Kontich, van de Bou 
dewijnlaan, onuitvoerbaar is. 
De in dit tracé op te nemen weg bestaat immers nit rijbanen die 

niet voldoen aan de voor een autosnelweg vastqcstclde nonnen en die 
oruuoqelljk kunnen worden aanqcpast. 
Het zijn stadslancn dit· door tal van dwarsstraten gelijkvloc-rs worden 

gekruist en lopen tussen bebouwde eigendommen dil' rechtstreeks op 
de rijbanen uitkomen. 'vV,,t de Vtlvoordelaan betreft, daarin ligt een 
dubbel tramspoor en ze wordt gekruist door industriële spooraauslul 
tingcn. 
Ten slotte schijnt het niet moqclijk. die weg te verbinden met het 

Belgisch autosuclwcqennct,' waar-van hij een integrerend deel Z01', moe 
ten zijn. Hoewel de verbouwinq van de weg lbls tot autosnclwe q met 
zekere moeilijkheden zou gepaard gaan, kunnen deze laatste toch wor 
den overwonnen. Het is name-lijk moqclljk ter hoogte van Boom een 
niet rechtstreeks toegankelijke « by-pass » aan te leggen en anderdeels 
zijn de bestaande gebouwen ver genoeg van de- weg verwijderd, om 
aldaar zijwegcn te kunnen aanleggen. 

VRAAG : 

Een Commissielid vraagt of de Westhoek, die gedurende een halve 
eeuw achtergesteld is geworden ten opzichte van de Oosthoek der 
Kust. geen recht heeft op een zeker" compensatie. 
Er wordt thans gesproken van een nieuwe vertakking van de auto 

snelweg n'· !Obis, in de richting van Maldcqcm, ten behoeve van het 
oostelijk qedeelte der Kust.· Zou men dan toch geen vertakking Lep 
pe m-Oostkamp-Veurne in overweging kunnen nemen? 
Ware het niet rechtvaardig het westelijk kustqcdeelte, dat zo Ianq 

van ecu moderne autosnelweq verstoken is gebleven ook een weinig te 
laten profiteren ? 

ANTWOORD : 

De Minister antwoordt dat het Wegenfonds in 1957 een aanvang 
denkt te maken met de tussen· Aalter en Maldegem bestaande weg. 
Het gaat dus niet om een nieuwe weg. hoewel enkele rcchttr ekkinqe n 
c11 een omleiding voorzien zijn. 

. Het plan van de toekomstige autosnelwegen voorziet een verbinding 
tussen Loppem en Duinkerken, maar het is nog niet mogelijk een datum 
voor de verwezenlijking er van te bepalen. 

De Minister wijst (Cr op dat zijn diensten nochtans een studie maken 
voor de verbetering van de bestaande wegverbindingen door het 
moderniseren van de wegen Brugge-Torhout en Torhout-Beerst en 
door het aanfeggen van nieuwe verbindinqen. eensdeels tussen de weg 
Torhout-Brugge en de weg Torhout-Oostende, en anderdeels door het 
aanleggen vau een nieuwe weg van Beerst naar Veurne over Oost 
kerke. 

Dit laatste ontwerp zou binnen een vrij redelijke termijn kunnen 
worden verwezenlijkt en zou qedurende lange jaren kunnen dienen als 
snelverbindinqsweq tussen de Westhoek en het Brugse, waar hij te 
Loppem bij de autosnelweg Brussel-Oostende zou aansluiten. 

VRAAG: 

Ee; commissielid komt nogmaals terug op de noodzakelijkheid van 
een dringende uitvoering der twee verbindingen Brussel-Antwerpen en 
Brussel-Luik. en vraagt in dat verband hoe men op het idee is kunnen 
komen van en wie de beslissing heeft genomen tot de bouw van die 
prachtige superweg die Breendonk thans verbindt met Temse en Sint 
Niklaas, 
Had het geld dat besteed werd aan de aanleg van die nieuwe weg die 

circa 20 km lang is en die hoegenaamd geen verkeer van enige betekenis 
draagt, niet eer bestemd moeten worden voor de weg Brussel-Antws r 
pen, waarop het verkeer met de dag moeilijke, wordt? 
En hoeveel andere normale wegen, die thans in al te slechte staat 

verkeren, hadden niet kunnen worden hersteld en gemoderniseerd met 
dat mooie geld, want men mag gerust aannemen dat de uitgave voor die 
luxe-verbinding tientallen miljoenen bedraagt. 
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Ri'PONStè : 

L,, Muustrc répond que la route nouvelle Brccudonk-St-Ntcolas, mrt 
eu luuson b vilh- tk St-Nicolas ,·t lu réserve de maln-d'œuvrc du pays 
d,• Waas nvcc ln règio11 mdusn-Iellc Mnlincs-Bruxcllcs. La nécessité de 
cette route qui est sufflsummcnr démontrée par le trafic qu'elle supporte 
et qui se situe actucllcure nt il quelques 2.000 vèhlculcs par jour, alors 
que des uilllicrs de km de 1·011rt•s dt' l'Etat conunisscnt un trufic qui 
n'nttclut pas 500 véhicules. 
Cette' liaison cornprc ml une chaussée do 7 m et c111e seule piste 

cyclable. avec possibilité de construction d'une deuxième chaussée; cite 
ne présente rien de luxueux. 

Je pe;·sistr ù cnJire que les sommes investies dans b route de Brcen 
donk il St Nicolas, qui se montent i, environ un tiers du coût d'une 
autoroute de même lonqucur, l'ont été ù bon escient. 

QuES'l'ION : 

lin commissaire fait remarquer que ln sltuatlon actuelle de la circu 
lntion, si elk· persiste, crécru certainement de graves accidents en 1958, 
lorsque des centaines de milliers de véhicules visiteront l'exposition .-t 
1.i Bdgiquc. 

Le code de roulage présente quelques réqlemeutations boiteuses qui 
exigent une modtfication de b. législation du roulage. notamment 

I. - Les priocltés de passayc' dnns les ,1yglomérations. 

Ne scmblc-t-Il pas logique qu'on applique chez nous la même réqle 
mcntatton que celle en usage chez tous nos voisins, d'où nous viendront 
les touristes indiscutablement les plus nombreux et où, la priorité 
unique de droite est en usage ? Pourquoi vouloir les forcer à modifier 
leurs réflexes, et ne pas adopter chez nous les mêmes priorités que 
celles en usage dans tout l'Ouest de l'Europe? 

Ne seruit-il pas sage de mettre un frein aux fantaisies de nombreux 
chauffeurs qui exaqercnt un peu trop sur nos routes, sur lesquelles 
ou permet aujourd'hui à uimportc qui. niurporte quoi, sans Ic moindre 
contrôle ni Ic moindre souci pour la sécurité de leur prochain, 

N'est-il pils suffisant vrnimcnt. pour tout k monde. de pouvoir 
rnul...- confortablement il une- moyenne de l00 km heure sur nos 
autostrades ... ? Et n'est-il pas s<1gc d charitable, pour tous les riverains 
des grandes routes. de limiter la vitesse à 80/90 km heure sur nos 
routes bordées d'habitations? 

3. - Les dépesscments. 

Ceux-ci sont toujours causes d'accidents qraves, dus 9 fois sur IO, 
aux brusques coups de vo hmt sur la gauche. Dès lors, pourquoi nin 
verserait-on pas la responsabilité ert l'endossant au conducteur dépassé, 
pour le- forcer à maintenir la mërne direction de roulage? C'est à lui 
et à lui seul qu'il appartient de s'assurer qu'il ne gêne personne e,1 
déplaçant son véhicule vers la g~tlChc-. N'applique-t-on pas cc même 
prlnclpc. lorsqu'un conducteur démarre d'un trottoir? 

RÉPONSE : 

L.- Ministre répond qnc cette question concerne des modifications à 
apporter au· Code de la Route, 

Le Cock de- la Route étanr du cessort du Ministère des Communi 
cations. c'est nu Ministre des Communications qu'il convient d'adresser 
la demande d'information. 

QUESTION : 

Un commissaire demande si le Minlstre ne pense pas que l'auto 
route en cours de construction Anvers-Liège pourrait être reportée ù 
plus tard. au profit non seulement de Bruxelles-Anvers, mais aussi et 
surtout de' Bruxcllcs-Lrèqe ? 

Anvcrs-Hércntnls est adjngë. C'est parfait. Anvers avait be-soin 
dune qrandroute directe vers la Campine. Mais ne pourrait-on stop- 
1w;· lil cnntim,ation de cette liaison par le nord Hcreutals-Ltèqe. en 
r.ialisant tmmédlatemen t, en fait. Anvcrs-Lièqe nar k sud, en con 
struisant notamment ces nouvelles liaisons AnvcrsBruxe lles et Bru 
xellcs-Lièqe raccordées entre elles par Melsboek? 

ANTWOORD : 

De Minister antwoordt dat dt' nieuwe weg Breendonk-St-Niklaas 
de stad St-Niklaas als.ncd- de reserve aan arbeidskrachten van het 
Land vau Waas in ve rbludinq stelt met de nijverheidsstreek Mcchclcu 
Brussel. De noodzakelijkheid van die weg is voldoende bewezen door 
het daarop heersend verkeer, dat thans zowat 2.000 voertuigen per daq 
bedraagt, terwijl duizenden kilometer Rijkswegen een verkeer van noq 
\)Cl'll 500 vocrtutqcn d raqen. 

'De vcrbiudinqswcq omvat een 7 m brede rljbaau ,·n ecu enkel rijwiel 
pad, met de moqelljkhctd een tweede rtjbaan arm te ll'g~en; hij is 
hocq cuaamd niet lux neus. 
Ik blijf de mening toegedaan dat de in de weg Bn-cndonk-Stnt-Nlklaas 

geïavc-stl'erde sorumcn. die onqcvccr een derde bcdraqcn vau de uitgave 
voor een autosnclweq van dezelfde lengte, oordeelkundig werden 
besteed. 

VHAi\G: 

Ecu commissielid merkt op dat, zo de huidiqe verkeerssituatie blijft 
voortduren, zonder twijfel zware vcrkccrsonqevallcn zullen qcbcurcn in 
l958, wanneer hondcrcldulz cndcn auto's België en de Tentoonsrelltuq 
zullen bezoeken. 

Het vcrkeersrcq lcmcnt bevat enkele gcbrekkige voorschriften, die 
drlnqcnd noodzakelijk moeten worden qcwijz iqd, te weten : 

l. ~ De ucrkccrsuoorrang in de bcboiuvdc kornn1cn. 

\1\/nrc het niet logisch dat bij ons dezelfde regelen zouden worden 
tocqcpast als bij onze naburen, vanwaar wij ontcqeusprekch]k het 
grootste aantal tor-risten mogen verwachten en waar de voorrang von 
rechts de algemene rcqcl is? Waarom hen willen dwingen tot het 
wijzigen van hun n•flt-xcn. en hier niet dezelfde voorranqsrc qr lcn 
invoeren als die welke in geheel West-Europa worden gevolgd'? 

2. - Oc snelheid. 

\Nare het geen wijze maatreqel. een rem te zetten op de qrtllen van 
talrijke chauffeurs, die het wat al te bont maken op onze wegen. 
waarop thans gelijk wie en gelijk wat wordt toegelaten, zonder het 
minste toezicht en zonder zich in het minst te bekommeren om de 
veiligheid van de anderen. 

Is het dan werkelijk voor iedereen niet voldoende, op onze auto 
snelwegen tegen een comfortabel qemiddcldc van 100 km per uur te 
kunnen rijden 7 En zou het geen blijk van wijsheid en naastenltefde 
zijn. voor de vci liqhcid van h<.,11 die lanqs de grote wegen wonen. de 
snelheid tot 80/90 km per uur te beperken op de wegen in de 
bebouwde kommen ? 

3. - flet inluilen. 

Het inhalen is altijd oorzaak van zware ongevallen. in 9 gevallen 
op tO ten gevolge- van het plotse uitwijken naar links. Zou men er 
derhalve niet goed aan doen, de verantwoordelijkheid om te keren 
en ze te doen vallen op de gepasseerde bestuurder, om deze te dwingen 
dezelfde; rijrichting te houden ? Hij alleen behoort cr zich var. te ver 
gewissen of hij niemand hindert wanneer hij met zijn voertuig naar 
links uitwijkt. Wordt dezelfde regel niet toegepast wanneer een 
bestuurder vertrekt van tegen het voetpad? 

ÄNTWOORD : 

De Minister antwoordt dat de vraag betrekkmq heeft op wijzi 
gingen die in het ·verkcersrèglem,~nt dienen aangebracht. 

Daar het V erkcersreqlemcut onder het Ministerie van Verkcers 
wezen ressorteert, moet de vraag om inlichtingen aan de Minister van 
V crkeerswczen worden \lericht. 

VRAAG : 

Een Commissielid wangt of de Minister niet van oordeel is dat 
d, in aanbouw zijnde autosnelweg Antwerpen-Luik tot later zou kun 
nen worden uitgesteld, en dat de voorz ranq zou moeten worden gege 
ven niet alleen aan Brussel-Antwerpen, maar ook en vooral aan Brus 
sel-Luik 7 
Het vak Antwcrpen-Hcrcntnls is aanbesteed. Dat is best zo. want 

Antwerpen had behoefte aan een directe verbinding met de Kempen. 
Maar zou men niet beter doen, voorlopig af te zien van de noordelijke 
verbindin j Hcrcnta ls-Luik. en eerst de zuidelijke verbinding Antwer 
pen-Luik verwezenlijken. namelijk door het aanlcq qen van de nieuwe 
vrrbtndinqen Antwcrpen-Brusse! en Brussel-Luik, die via Melsbroek 
met elkaar zouden worden verbonden 1 
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Tour cr-la avec l1.· mëmc arqcnt qut- celui lll'<:essain· aujourd'hui pour 
lllh." liaison moins urqculc. Aiu.si 011 réali-a-rait k vœu de tout Ic 
« vrat ,. haxsln industriel de.: Lil'Ul' l}lli auru k- plus urand mal dattc ln 
cl re l'uurorouto du nord, 

En ~1uis.s:u1t .i inxi tuut h.· ruoudc y •·:•r-:.,1vl'1";1it xon compte et .:1t1 moins, 
a lors. k1 Lkl~1iqut• pourrait scuurqurnlir ù po!-i!l~·..:ll~r un réseau d'auto 
ruutl'."i des plus utiks pour tous L'I' .ju i, ~!li 111oins et .s;_ins <HIcuI1 doute, 
p rovoqucruit une c!é·t,•t1ll' n-clk- . , dfic·,1,,· sur tuut le rése.tu bd\Jl' 
Jh.H1r lt.• plus qrnnd profit de la .~'.;(llriti.~ ~JL'lll~f(dL'. 
Anvcr« et Li(•up n'unis par :c sud. ü une distance quasi C'gale que 

p ar le nurd, reliés tous cieux dircctcmcut ,, la capital" et ù l'uérodroruc 
national d,· Melsbroek. 

Nt• ~<.•rait •(l~ pils vra nuent plus utile quv J.. .• proq rammc eu cours? 

Il n'est pas trop tard pour en décidi-r ! 

Rtél'llNSE : 

l.cs divers tracés poxslblcs dautoroutc pour rr licr Anvers ù Liè qc 
ont êtl' étudlés avec beaucoup d' attcnriou par tous. les services com 
pétents et le Conseil des Ponts et Chaussé-L'S, après Lill examen appro 
fondi des diverses solutions. s'est prononcé it l'unanimité en faveur du 
tr,1Cé p.iss.mt aux abords d'Hércntnls ,•t de Hasselt dont la première 
section, d'une louqucur de 20 kilomètres, est actucllcmcut ,·n construc 
tion. 

L 'abandon du trace' sensiblement parallèle au canal Albert suggéré 
par k· Couunisxaire scralr daillours Iuncsrc pour le développement 
économique cl.: la Campine d du Lunbourq qui manquent actuellement 
de bonnes liaisons rout ièrcs. tant avec la Métropole qu'avec le bassin 
de Lièqc. 

Le Ministre rappelle encore que les ddégué-s des milieux économiques 
des provinces d'Anvers. de Lkgc, ainsi que du Lunbourq ont tous pré 
cootsè l'adoption du tracé Nord. 

11 croit dès lors que l,· trace' de l'autoroute en cours de construction. 
qui avait d'ailleurs déjà été retenu par ses honorables prédécesseurs, 
est celui qui répond Ic- mieux aux intérêts du pays. 

QUESTION < 

lin membre siqnale qu 'on a insisté ù plusieurs reprises auprès du 
Ministre pour que la prioritê soit accordée â la modernisation des 
sections Geluwe-Y pres et Y pres-Oostvleteren des roules de l'Etat 
n"·• 9 et 6S qui sont d'une importance vitale: pour l'arrondissement 
d'Ypres. 
CL'S instances ré-itérées trouvent leur justification dans l'état lamen 

table de ces sections de routes, et dans les dangers qui en découlent. 
Lil section Geluwe-Ypres n'a que 1-1 km de lonqucur. Les travaux 

devaient être entamés ù la fin de 1956. Or. ù la fin de février 1957. 
nous apprenons que leur adjudlcatton n'est pas encore prête ci. être 
réalisée. 
Ces faits constituent une déception pour l'arrondissement dont les 

deux sections de routes sont les axes .de communlr ation principaux. 
L'existence d'un bon réseau r-outtcr est la condition primordiale 

d(• la renaissance économique de cet arrondissement. que les autorités 
supérieures ont décidé d'encourager, il y a un pelt plus d'un an. 

Aussi importc-t-il de savoir : 

- .si l'on peut espérer que ladj udication aur a lieu en mars: 
- si les deux sections de routes considérées pourront encore être 

modernisées avant la fin de 1957; 
s'il est exact que les services oompétcnts ont prévu un revête 

ment asphaltique. 

Nous avons acquis. dans notre pays, une e xper rcnce suffisante de 
cette sorte de revêtements pour savoir que- leur application se- traduit 
par un échec. La route Elvcrdinge-\,Yocstcn-Oostvletcrcn en est un 
exemple éloquent. 
Toutes les routes reliant les grands centres ont été pourvues d'un 

revêtement en béton. li n'est p<JS admissible que l'arrondissement 
d'Ypres doive se contenter de revêtements asphaltiques. 

Je rappcllerat pour terminer qui, lorsqu'ils ont visité l'arrondrssement, 
en 1955. Monsieur le Premier Ministre et Monsieur IE' Ministre des 
Travaux publics ont admis sans réserve qui, l'équipe-ment de la réqion 
en routes modernes constitue une: condition essentielle de sa renaissance 
économique. Monsieur Ic Premier Ministre avait d'ailleurs formelle 
ment promis que ces travaux seraient effectués par priorité. 

RÉPONSE 

Le Ministre siqnale que le budget du Fonds des Routes prévoit pour 
1957, l'exécution d'importants travaux sur [e~ routs de l'Etat n°9 Menin 
Ypres et n° 65 Ypres-Furnes. 

Dat alles ml'! hetzelfde gelei dat nu nodig is voor het aanleggen van 
('l'tt urindvr drtnqcude vcrbludiuq. Aldus zou worden tegemoet geko 
men aan de wens van r,ans het « warc » Industriebekken van Luik, dal 
de grootste moeite zal hebben om dt' noordelijke autosnelweg te bcrcl 
keu. 

Iedereen zou bij die oplossing buut vinden, eu Bdgii.' 2011 dan ten 
minste kunnen boqcn op het bezit van ecu autosnclwcqcnnct dat van 
het grootste nut is voor een ieder en dat zonder twljfel een wcrkr-lljke 
en doeltreffende ontlnstlnq op \.whcl'l het Bl'lgisch wegennet zou 
rcwccqbrcuqcn, Z<.'L'r ten voordele van de alqemcnc veiligheid. 

Antwerpeu e11 Luik zouden verbonden zijn langs het zuiden, over 
na qcnocq dcaclfdc afstand als bugs het noorden, en zouden allebei 
rechtstreeks aanqesloteu zijn bij de hoofdstad en de nationule lucht 
haven vau Melsbroek. 
Zou dat werkelijk niet van 9rol(.'r nut iijn dan het thans in uitvoe 

ring zijnde programma 
Het is niet te laat om in die zin een beslissing te nemen! 

J\.NT\VOOl!D : 

De Minister antwoordt dat de verschillende mogelijke tracé's vau 
een aurosnelwcq om Antwerpen met Luik te verbinden, door al de 
bcvocqde diensten met veel aandacht werden bestudeerd. en dat. na 
c,•11 grondig onderzoek van de diverse oplossingen. de Raad van Brug 
gen en Wegen zich eenparig heeft uitqesprokcn ten gunste van het 
tracé dat dicht bij Herentals en Hasselt loopt en waarvan het eerste 
vak. dat 40 km lang is. ithans wordt uitqcvoerd. 

Afzien van het tracé dat naqcnoeq evenwijdig loopt met het Albert 
kanaal, zoals door het Commissielid wordt voorgesteld, zou ovcriqens 
noodlottige gevolgen hebben voor dt· economische ontwikkclinq van de 
Kempen en van Limburg, die thans gebrek hebben aan goede vcrbin 
dinqswcqcn én met de Metropool (•11 met het industriegebied van Luik. 

De Minister herinnert cr verder aan dat de afgevaardigde van de 
economische kringen van de provincies Antwerpen, Luik en ook Lim 
burg alle voorstander waren vau het noordelijk tracé. 

Hij meent dan ook dat het tracé van de autosnelweg die thans wordt 
uitgevoerd. en dat ook door zijn voorgangers werd aangenomen. het 
tracé is dat best aan het landsbelang beantwoordt. 

VR,\AG : 

Een lid wijst erop dat herhaaldelijk bij de heer Minister aangedrongen 
werd op prioriteit voor de modcrniserinq van de wegvakken Geluwe 
Ieper en leper-Oostvleteren van rijksweg n' 9 en rijksweg n'65, die van 
levcnsbclauq zijn voor het arrondtssement Ie-per. 

Zo steeds met klem is aangedrongen geworden, dan Is dat om 
reden van hun uiterste erbarmelijke en gcv.tarlijkC' toestand. 

Het vak Geluwe-Ieper is slechts l4 km Ianq. Aan de werken zou 
einde 1956 begonnen worden. Thans, einde februari l95ï, vr-rnemcn 
wij dat de aanbcstedtnq ervan nog niet klaar is. 

Deze feiten ,:ijn een ontgoocheling voor het arrondissement, waar 
van de twee voornoemde wcqvakken de verkeersaders zijn. 
Voor de economische heropbloei van dit arrondissement, waartoe 

de hogere overheid iets meer dan een jaar geleden besloot, is een goed 
wegennet de eerste vereiste. 

Daarom is het van belauq Ic weten : 

- of de aanbestedinq in maart maq "verwacht worden; 
- of de twee voornoemde wcgv,)kkcn nog vóór einde l957 zullen 

gemod,-rnisccrd zijn: 
- ·of het waar is dat de bevoegde diensten asfaltbedekkinq voor 

zien. 

In verband met deze soort wegbedekking heeft ons land ecu vol 
doende ondervinding opgedaan om te weten dat ze een mislukking is 
geweest. de weg Elverdinge- Woesten-Oostvleteren is cr een sprekend 
bewijs van. 
Alle wegen die grote centra verbinden kregen een hetonwcqdek. 

Het gaat dan niet op het arrondissement Ieper met asfaltweqen te 
troosten. 
Tot slot dient erop gewezen dat de heer Eerste-Minister en de 

heer Minister van Openbare Werken ter gelegenheid van hun bezoek 
aan het arrondissement in 1955 er volledig mede akkoord gingen dat 
ten bate van de economische heropleving van de streek moderne wegen 
een noodzakelijkheid waren. De he-cr Eerste-Minister gaf bovendien 
de stellige belofte dat dit zou gebeuren met prioriteit. 

ANTWOORD : 

De Minister wijst erop, dat belangrijke werken op dl' rijkswegen 
n' 9 Menen-leper en n" 65 leper-Veurne- voorzien zijn op de begroting 
1957 van het Weqenfonds, 
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Il pourra ëtrc procédé au cours des prochains mois, it l'ndjudtcarton 
des travaux de modcrnisntlon en question. Les travaux seront donc 
certalncuu-ut entames cette année. 

li n'est prévu de revêtement asphaltique que pour la section Geluwe 
Ypres, de· façon ,\ pouvolr mettre à proflt la fondation existante. 

LL· rcvôtcment de surface nctucl de b section Elverdinge-Woesten 
et Westvleteren ne peut ëtre comparé à un revêtement en béton 
asphaltlquc, Il conslste en un tapis de « Wctsand » qui n'a été posé 
que pour prolonqcr de quelques années et à peu de frais, le x istcnce 
du rcvètcnu-nt actuel. 

Le béton asphaltique constitue un excellent revêtement, rugueux, 
résistunt ù l'usure et tout aussi indéformable que le béton dl' ciment, 
pour autant que la fondation soit suffisamment stable. 

QUESTION 

Il serait intéressant d(· connaltrc le nombre de véhicules gui, en 
mo qcnne, empruntent journellement les route, suivantes : 

Bruxelles-Anvers, route a" 1 et n" lbis. 
Bruxelles-Gand, route n" 10 et n" !Obis. 
Gand-Bruqes, route n" 10 N n" !Obis. 
Bruxelles-Louvain, route n" 2 et n" 3. 
Louvalu-Lièqc, route n" 3. 
Bruxelles-Namur. 
Bruxelles-Charlcrol. 
Bruxelles-Mous, 
Bruxcllcs-Ntnove. 
Ltëqc-Hassclt, 

ainsi que Ic nombre ,de véhicules qu'on prévoit journellement sur la 
nouvelle route Baudouin 

An vers-Herentals. 
Anvers-Liège. 
Anvers-Ruhr direct (par Cologne). 
Hasselt-Lièqc. 

Il ne s'agit pas de la liaison avec Cologne, qui sera assurée par 
l'autoroute Liège-Cologne. 
Tous ces chiffres seraient intéressants ù connaitre, même approxi 

mattvcment, car ils pourront prouver aisément Ic bien-fondé de la 
thèse. adoptée par M. le Ministre, thèse qui peut se résumer ainsi : 

En fait, l'argent semble devoir devenir chaque jour un peu plus rare, 
et de cc fait, nous pensons qu'il faut l'utiliser au mieux, en songeant, 
avec une volonté inébranlable ä lutiliser aux fins les plus urgentes 
c'cst-ù-dirc les plus nécessaires, mt plus gral!d profit d'une circulation 
rationnelle et de lu sécllritt de tous les usaçecs. sarts exception. 

RÉPONSE : 

Le Ministre donne les rcnselquemcnts demandés en ce qui concerne 
Ic trafic moyen journalier de 1955 des routes suivantes : 

Il y il lieu de noter qu'en 1955 sur la section Bruxelles-Gand. seul 
le tronçon Gand-Wetteren de la route IObis était ouvert à la circu 
lation. 
On peut estimer, d'autre part, que l'augmentation du trafic atteint 

annuellement 10 à 12 %- 

De uanbcstedtnq vau genoemde moderniseringswerken znl in de 
loop van de volgende maanden kunnen plaatsgrijpen. De werken zullen 
du, zeker dit [aar annvanqcn. 

Alleen voor Geluwe-leper wordt een wegdek in asfaltbeton voorzien, 
om de bestaande fundcrmq te kunnen benuttigen. 

Het past niet. het huidige weqoppcrvlak van Elverdinge-Woesten en 
Westvleteren te verqclljkcn met asfaltbeton. De huidige verharding is 
een tapijt in « Wctsand » dat slechts nanqebrncht werd om op goed 
kope wijze het leven van het huidige wegdek met enige jaren te 
verlengen. 
Asfaltbeton is een uitstekende wegverharding, stroef en weerstand 

biedend aan sleet en evenzeer onvcrvormbaar als cementbeton indien 
de fundering voldoende sterk aangelegd is. 

VR/\/\G 

Het ware interessant het 9emiddcld aantal voertuigen te kennen die 
dagelijks de volgende wc qeu berljden 

Brussel-Antwerpen, weg n•· 1 en weg 111• Ibis. 
Brussel-Gent, weg 11•· 10 en weg n' !Obis. 
Gent-Brugge, weg n' 10 en weg n' !Obis. 
Brussel-Leuven, wcq n' 2 en weg n•· 3. 
Leuven-Luik. 
Brussel-Numcn. 
Brussel-Charleroi. 

· Brussel-Bergen. 
Brussel-Ninove. 
Luik-Hasselt, 

alsmede het aantal voertuigen waaraan men zich dagelijks mag ver 
wachten op de nieuwe Koning Boudcwijuwcg 

Antwerpen-Herentals. 
Antwerpen-Luik. 
Antwerpen-Ruhr direct (over Keulen). 
Hasselt-Luik. 

Het gaat . hier niet om de verbinding met Keulen, waarin door de 
autosnelweg Luik-Keulen zal worden voorzien. 
Het ware 'Interessant al die cijfers, ware het dan maar bij benade 

ring te kennen, daar ze gemilkkelijk de gegrondheid zullen kunnen 
bewijzen van de door de heer Minîster aangenomen stelling die als 
volgt kan worden samengevat : 

ln feite schijnt het geld elke dag een weinig schaarser te worden en 
derhalve menen wij dat wij het op de beste wijze moeten besteden, 
daarbij met onwrikbare wil de meest dringende, d.i, de hooqstnodiqe 
doclcmden nastrevend, in het grootste belang van een rationeel ver 
keer en de veiliçheid vaa·at de weygebrnikers. 

ANTWOORD 

De Minister verstrekt de gevraagde inlichtingen wat betreft het 
gemiddeld dagelijks verkeer in 1955 op de volgende wegen : 

Route N• Trafic moyen Weg N' Gemidddd verkeer - - - - 
BruxcHcs-Aavers 1 8.065 Brussel-Antwerpen ...... 1 8.065 

tbis 12.125 1/,is 12.125 
Bruxelles-Gand ... 10 9.790 Brussel-Gent ...... 10 9]90 

IObis 5.500 !Obis 5.500 
Gand-Brugö... . .. 10 4.155 Gent-Brugge ...... JO 4.155 

!Obis 5.530 !Obis 5.530 
Rruxeitcs-Louvain 2 10.590 Brussel-Len ven ... 2 10.590 
Lcuvatn-Lièqc ... 3 7.260 Leuven-Luik ...... 3 7.260 
Bruxelles-Namur 4 6.615 Brussel-Namen ... " 6.615 
Bruxe lies-Charleroi ... 5 7.620 Brussel-Charleroi 5 7.620 
Bruxelles-Mons ... 7 6.490 Brussel-Bergen ... 7 6.490 
Bruxelles-Ninove 9 3.330 Brussel-Ninove ... 9 3.330 
Liège-Hasselt 15 2.430 Luik-Hasselt ...... 15 2.430 

* * * 

Er dient opgemerkt dat wat het weggedeelte Brussel-Gent betreft 
in 1955 alleen het vak Gent-Wetteren van de weg n' !Obis voor het 
verkeer was opengesteld. 
Anderdeels mag de jaarlijkse aangroei van het verkeer op 10 tot 

12 % geschat worden. 

En cc qui concerne l'autoroute Roi Baudouin, on peut affirmer que 
lors de lil mise en service de cette nouvelle liaison, le trafic dépassera 
1.500 véhicules entre Anvers et Lièqe et 3.000 entre Lièqe et la fron 
tière allemande. 

Wat de autosnelweg Koning Boudewijn betreft, mag worden beves 
tigd dat het verkeer bij het in dienst stellen van die nieuwe verbin 
dinqsweq 4.500 voertuigen tussen Antwerpen en Luik en 3.000 tussen 
Luik en de Duitse grens zal overschrijden. 
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On ne peut, il l'heure actuelle, déte rminvr avec précision l'intensité 
da 11-;,fit: qui passera sur les différents tronçons de l'autoroute. cc traflc 
étnnt appdé ù crottre en fonction de 1\•s.sor économique des régions 
tra versées, 

Qu~STION : 

Un commissaire demande s'il n'y a pas moyen de creuser un tunnel 
à la gare de Denderleeuw. Il pose la même question pour la gare de 
Zottegem. 

RÉPONSE 

Le Ministre répond qu'il frra examiner ces questions par ses services. 

Thans kau de drukte van het verkeer op de verschtllende vakken 
van de autosnelweg nog niet met juistheid worden bepaald, daar dat 
verkeer z«I vcrhogcn in verhoudinq tot de economische opbloei van 
de qewcstcn waardoor de weg loopt. 

VRAI\C: 

Een lid vraagt of het niet mogelijk Is een tunnel te graven onder het 
station van Denderleeuw. Hij stelt dezelfde vraag voor het station van 
Zottegem. 

Am·woORD 

De Minister antwoordt dat hij die gevallen zal laten onderzoeken. 
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ANNEXE I. 

III. - A vis donné par Ia Commission de Ia Reconstruction 
à la Commission des Travaux Publics au sujet des crédits 
afférents aux dommages aux biens, figurant au budget 
des Travaux Publics et de la Reconstruction pour l'exer 
cice 1957. 

AVIS REDIGE PAR 
M. NAMECHE. 

MESD/\MES. MESSIEURS, 

Exposé du Ministre, 

Le Ministre a fait un exposé général sur la situation 
actuelle de l'indemnisation des dommages de guerre et sur 
les perspectives d'avenir. 

Cet exposé, extrêmement intéressant. peut se résumer de 
la manière: suivante : 
Au cours de l'année 1956, l'activité de l'Administration 

de la Reconstructïon, chargée de l'indemnisation des dom 
mages de guerre aux biens privés, a été particulièrement 
satisfaisante. 

Les quelque 820.000 demandes d'intervention déposées 
par les sinistrés correspondent à plus de 860.000 dossiers 
patrimoines à traiter. 
Le Ministre rappelle qu'au début de l 955. il a invité 

l'Administration de la Reconstruction à établir un rythme 
de production permettant la liquidation de tous les dossiers 
en première instance dans un délai ne dépassant pas cinq 
ans, soit pom· fin décembre 1959. 

Un tel plan nécessitait une production annuelle d'au 
moins 100.000 décisions, ce qui représentait une augmen 
tation très sensible par rapport à 1a production moyenne 
des années antérieures à 1955. 

Les résultats obtenus en 1955 et 1956 sont convaincants. 

En 1955, 103.000 décisions définitives, se rapportant à 
des dossiers non examinés antérieurement, ont été notifiées. 

Ce total comprenait : 
86.250 décisions ordinaires; 
16. 750 décisions de déboutés ( dommages déclarés de 

moins de 2.000 francs en valeur 1939). 

En 1956, la production suivante a été assurée 
88.081 décisions ordinaires; 
15.463 décisions de déboutés; total : 103;544_ 

En ce qui concerne l'état d'avancement global de l'in 
demnisation. la situation était Ja suivante au 1"' janvier 
1957. 
525.201 décisions d'indemnisation définitive avaient été 

rendues. 

L'intervention financière de l'Etat, allouée pour le:s déci 
si ons d'indemnisation définitive ( sans tenir compte des 
revisions et des avances) s'élevait à : 
27.073.208.466 francs pour les indemnités et 
l 6.191.600.410 francs pour les possibilités de crédits. 

BIJLAGE I. 

]Il. - Advies dool· de Commissie voor de Wederopbouw 
verstrekt aan de Commissie voor de Openbare Werken, 
betreffende de kredieten schade aan goederen die voor 
komen in de begroting van het Ministerie van Open 
bare Werken en van Wederopbouw voor het dienstjaar 
1957. 

ADVIES UITGEBRACHT DOOR 
DE HEER NAMECHE. 

MEVROUWEN, MIJNE HEREN. 

Uiteenzetting van de Minister. 

De: Minister geeft een algemene uiteenzetting over de 
huidige toestand op het gebied der vergoeding van de oor 
logsschade en over de vooruitzichten voor de toekomst. 

geze uiterst interessante uiteenzetting kan als volgt 
worden samengevat : · 
Tijdens het jaar 1956 was de bedrijvigheid van het Bes 

tuur van Wederopbouw, dat belast is met de: vergoeding 
van de oorlogsschade aan private: goederen, bijzonder 
bevredigend. · 

· De: circa 820.000 door de getroffenen ingediende aan~ 
vragen om vergoeding betekenen meer dan 860.000 te 
behandelen vermogensdossiers. - 
De Minister brengt in herinnering dat hij het Bestuur 

van W ederopbouw begin 1955 heeft verzocht het tempo 
van het werk zo te regelen dat al de dossiers in eerste 
aanleg binnen een tijdsbestek van ten hoogste vijf jaar, 
dus tegen einde december 1959, kunnen afgehandeld zijn. 
Om derge1ijk plan uit te voeren, was het nodig jaarlijks 

een productie van ten minste 100.000 beslissingen te leve 
ren, hetgeen heel wat meer is dan de gemiddelde productie 
in de jaren vóór 1955. 
De in 1955 en I 956 bereikte resultaten spreken een over 

tuigende taal. 
ln I 955 werden I 03.000 definitieve beslissingen genoti 

ficeerd. betreffende dossiers, die tevoren niet waren onder 
zocht. 

Op dat totaal waren er : 
86.250 gewone beslissingen; 
16.750 afwijzende beslissingen (schade ten belope van 

minder dan 2.000 frank volgens waarde 1939). 

In 1956 werden volgende resultaten bereikt : 
88.081 gewone beslissingen; 
15.463 afwijzende beslissingen; samen : 103.544. 

Globaal gezien stond men op l januari 1957 voor de 
volgende toestand op het stuk van vergoeding ; 

525.201 beslissingen tot definitieve vergoeding waren 
gewezen. 

De financiële bijdrage van de Staat, voor de beslissingen 
tot definitieve vergoeding verleend ( zonder inachtneming 
van de herzieninqen en de voorschotten). bedroeg : 
27.073.208.166 frank voor de vergoedingen en 
16.191.60V.110 frank voor de kredietmogelijkheden. 
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Les résultats obtenus sont d'autant plus remarquables 
qu'une diminution de 10 % a été enreqistrée dans les effec 
tifs des directions provinciales pendant le second semestre 
de 1955 et pendant le premier semestre de 1956. 
Il manque actuellement au cadre de l'Administration de 

la Reconstruction plus de 300 agents, sur un effectif total 
de 2.300 environ. 

Les Directions Provinciales enregistrent, à elles seules, 
un dêficit de 170 agents sur 1.612 
li faut aussi noter que le cadre actuellement en vigueur 

est toujours celui qui <1 été prévu pour 1951, c'est-à-dire 
à une époque où la production des Directions Provinciales, 
en indemnisation définitive et en avances, se situait aux 
environs de 43.000 décisions. 
li faut aussi souligner que l'effort accompli par l'Admi 

nistration pour arriver à fournil· un travail quantitatif cor 
respondant aux prévisions du plan, s'est doublé d'un réel 
souci de ne pas amoindrir la qualité du travail fourni. 

Pour s'en rendre compte. il suffit de signaler qu'il n'y 
a que 2,19 % de recours en appel de la part des sinistrés 
et 0,71 % d'appels interjetés par l'Administration Centrale 
agissant au nom du Ministre, soit, au total. moins de 3 % 
de décisions contestées devant les juridictions supérieures. 

L'effort en 1956 a donc été très grand. 

Prévisions de liquidation. 

Après ces généralités, le Ministre donne des prectsïons 
concernant la réalisation du plan de cinq ans, dont il reste 
à peu près trois ans à courir. . 
Un comptage général a été fait au début de février 1957 

dans toutes les directions provinciales. Ce comptage a per 
mis pour la première fois une étude approfondie de la situa 
tion et des perspectives d'avenir. · 
On a donc maintenant l'idée 1a plus exacte possible du 

travail restant à accomplir et on peut envisager la solution 
des difficultés qui restent à surmonter. 
Cette étude a fait surgir certaines questions qui ne sont 

·pas toujours faciles à résoudre. 

Les résultats de cette étude suc le plan national sont les 
suivants: 

L - Au 1"' février 1957, au point de vue des dossiers, 
c'est-à-dire au point de vue des demandes d'intervention 
introduites · régulièrement et non encore examinées en 
indemnisation définitive, il reste: 220.781 dossiers. 

· Dans ce nombre. il faut compter environ 12.000 dossiers 
qui donneront lieu à un débouté (valeur déclarée moindre 
que 2.000 francs). 
En plus de ces 220.781 dossiers, il y a actuellement à 

l'examen 86.391 dossiers. Ce qui fait, au total, 307.172 
dossiers dont l'examen n'est pas achevé. 
On peut évaluer à 2/5 Ie travail d'examen effectué jus 

qu'à présent pour les 86.391 dossiers en cours. ce qui 
donne, comme travail restant à accomplir: 3/5 de 86.391, 
dont 51.832 dossiers. 

2. - Une deuxième considération importante est à rele 
vee: 

lin dossier n'équivaut pas à une décision, à cause de la 
nécessité des scissions et des fusions. fondées sur la notion 
de patrimoine, c'est-à-dire de propriété au jour du sinistre. 

Jusqu'à présent, depuis le début de l'indemnisation, on 
obient, pour le Royaume, une moyenne de 1,06 décision 
pour un dossier introduit. 

De bekomen uitslagen zijn des te merkwaardiger door 
dat een vermindering van l O % werd geboekt inzake 
het personeelseffectief der provinciale directies tijdens het 
tweede halfjaar 1955 en tijdens het eerste halfjaar 1956. 
Er ontbreken thans in het kader van het Bestuur van 

Wederopbouw meer dan 300 personeelsleden op een geza~ 
menlijk effectief van circa 2.300. 
De provinciale directies hebben, van hun kant alleen, een 

tekort van 170 bedienden op 1.612. 
Eveneens weze opgemerkt dat het thans geldend kader 

nog steeds hetzelfde is als voorzien voor 1951, 't is te 
zeggen toen de productie van de provinciale directies, wat 
de defirïitieve vergoedingen en voorschotten betreft. on 
geveer 43.000 beslissingen bedroeg, 
Ook moet worden onderlijnd dat de inspanning die door 

het Bestuur geleverd werd om een kwantitatieve arbeid 
in overeenstemming met de vooruitzichten van het plan 
te leveren, gepaard ging met een werkelijke bezorgdheid 
om de waarde van het gepresteerde werk niet te vermin 
deren. 
Om zich daarvan rekenschap te geven volstaat het erop 

te wijzen dat slechts 2,19 % gevallen. van beroep vanwege 
de geteisterden .en 0,71 % gevallen van beroep, ingesteld 
door het Hoofdbestuur, handelend namens de Minister. 
zegge samen minder dan 3 % van de beslissingen, voor de 
hogere rechtsmachten gebrncht werden. 
De inspanning is dus in 1956 zeer groot geweest. 

Vooruitzichten inzake alhandelinq, 

Na deze algemeenheden verstrekt de Minister nadere 
bijzonderheden over de uitvoering van het vijf-jarenplan, 
waarvan nog ongeveer drie jaren te lopen vallen. 

Begin februari 1957 werd in alle provinciale directies tot 
een algemene telling overgegaan. Zo kon men voor de 
eerste maal de toestand en de vooruitzichten grondig onder 
zoeken. 
Men heeft dus nu een zo nauwkeurig mogelijk beeld van 

het nog te verrichten werk, en men kan nagaan hoe de 110g 
overblijvende moeilijkheden kunnen worden opgelost. 

Bij deze studie zijn bepaalde vraagstukken gerezen, 
waarvan de oplossing niet altijd voor de hand ligt. 

Zij heeft. in nationaal verband. tot de volgende resulta 
ten geleid: 

1. - Op 1 febrnaci 1957 bleven er ten aanzien van de 
dossiers, d.w.z. ten aanzien van de regelmatig ingediende 
aanvragen tot tegemoetkoming die nog niet tot definitieve 
vergoeding werden onderzocht, 220.781 dossiers over. 
Tot dit aantal behoren ongeveer 12.000 dossiers die zul 

len worden afgewezen (aangegeven waarde minder dan 
2.000 frank). 

Buiten die 220.781 dossiers zijn er thans nog 86.391 in 
behandeling. Dit maakt in totaal 307.172 dossiers die niet 
afgehandeld zijn. 
Op de 86.391 dossiers in behandeling kan men de reeds 

behandelde schatten op 2/5, zodat er nog te behandelen 
valt: 3/5 van 86.39 L zegge 51.832 dossiers. 

2. ~ Een tweede belanqrijke opmerking is de volgende; 

Een dossier betekent niet altijd een beslissing, dit wegens 
de noodzaak van splitsingen en versmeltingen op grond 
van het begrip « vermogen », d.w.z.: het bezit op de dag 
van het schadegeval. 
Tot dusver, sedert het begin van de :schadevergoeding, 

bereikten wij voor het gehele land een gemiddelde van 
1.06 beslissing per ingediend dossier 
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Donc, pour 220.781 dossiers non encore traités, la péré 
quation donne 231.018 décisions li sortir. 

Pour évaluer plus justement le 'travail réel d'examen 
complet encore à fournir, il fout déduire de ce nombre les 
I 2.000 décisions de débouté, pour lesquelles le travail est 
moins constdêrable. 

Il fout ensuite y ajouter les 51.832 décisions correspon 
dant au travail demeurant à faire pour les dossiers actuel 
lement 1.:n cours d'examen. 
Nous obtenons ainsi : 273.850 décisions. à sortir a1Jant 

1960. 
Quelles sont les prévisions de liquidation de ce volume 

de travail 7 
Pour 1957. le Ministre assurera, une fois encore. une 

production de 100.000 décisions au moins, en ce compris la 
totalité ou une grande partie des 12.000 décisions de 
débouté encore à traiter. 
Mais l'important est de savoir quelle production en déci 

sions ordinaires. donc nécessitant un travail d'examen com 
plet, doit être réalisée en 35 mois. de manière à exécuter 
le plan ,....., dans le cadre netionel ,....., pour le 31 décembre 
1959. 
On constate immédiatement que, pour en terminer en 

35 mois, il est nécessaire de produire par an 93.888 déci 
sions ordinaires, soit 86.074 du Jer février 1957 au 31 dé 
cembre 1957 et 93.888 pour chacune des années 1958 et 
1959. 
Cette production est un peu supérieure à celle qui a été 

enregistrée en 1956, soit 88.081- Maïs en principe, envisa 
gée sur le plan national, rien ne s'oppose à ce qu'elle soit 
effectivement réalisée. 

* * ~ 

Ce qui est plus important, c'est le fait que, si les prévi 
sions sur le plan national sont pratiquement confirmées. 
r équilibre entre les neuf directions prouinciales n'est pas 
du tout réalisé, et que, de l'une à l'autre. les différences 
sont assez remarquables. 
Voyons donc les enseignements du comptage sur le plan 

régional. 

Première observation : 

Le nombre de dossiers restant à traiter dans les différen 
tes directions provinciales n'est pas du tout équilibré par: 
rapport a11 cadre du personnel qui doit réaliser le plan : 

Exemples : 
Anvers: 28.861 dossiers pour 251 agents; 
Luxembourg : 21.810 dossiers pour 90 agents. 
Courtrai : 30.4 78 dossiers pour 202 agents; 
Liège: 48.283 dossiers pour 212 agents. 
Gand : 17.975 dossiers pour 167 agents; 
Hainaut : 29.023 dossiers pour 153 agents. 

Deuxième observation : 

le coëflicient des décisions par rapport aux dossiers 
introduits est loin d'être égal dans toutes les directions pro 
vinciales. 

Il y a des différences très sensibles. 

Exemples : 

Hainaut : 0,96; 
Luxembourg : 1,39; 
Anvers : 1.03; 
Limbourg : I ,23. 

Voor 220.781 nog niet behandelde dossiers geeft de 
perequatie dus 231.018 te nemen beslissinqen. 
Om het ei9cnlijke werk tot volledig onderzoek dat nog 

te doen valt nauwkeuriger te kunnen beoordelen, moet men 
van dit aantal de 12.000 afwijzende beslissingen aftrekken, 
waarvoor het werk minder aanzienlijk is. 

Daarna dient men er de 51.832 beslissingen aan toe te 
voegen die overeenstemmen met het werk dat nog te doen 
valt voor de nog in behandeling zijnde dossiers. 
Zo komen wij tot 273.850 beslissingen die vóór 1960 

moeten gènomert worden. 
Welke zijn de vooruitzichten inzake afhandeling van dit 

omvangrijke werk? 
De Minister verklaarde dat hij er zal voor zorgen dat 

ook in 1957 weer 100.000 beslissingen zullen worden geno 
men. met inbegrip van al of van een groot deel van de 
12.000 nog te behandelen afwijkende beslissingen. 
Het komt ei: echter op aan, te weten hoeveel gewone 

beslissingen ( d.w.z. die een volledig onderzoek vergen) op 
35 maanden tijds moeten genomen worden om het plan - 
in het nationale koder - tegen 31 december 1959 uit te 
voeren. 

Dadelijk wordt vastgesteld dat men, om op 35 maanden 
klaar te komen, 93.888 beslissingen per jaar moet nemen, 
zegge· 86.074 van l februari 1957 tot 31 december 1957 
en 93.888 tijdens ieder van de jaren 1958 en 1959. 

Dit aantal ligt iets hoger dan hetgeen in 1956 werd 
bereikt, nl. 88.081. Principieel echter en in nationaal ver 
band beschouwd kan niets beletten dat dit getal werkelijk 
wordt bereikt. 

* * • 

Belangrijker is het feit dat, terwijl de vooruitzichten in 
nationaal verband practisch in vervulling gaan. er vol 
strekt geen evenwicht tussen de negen provinciale directies 
bestaat en dat zij onderling vrij aanzienlijke verschillen 
vertonen. 

Laten wij nagaan wat de telling op gewestelijk gebied 
ons leert. 

Eerste opmerking : 

Net aantal dossiers dat nog in de verschillende provin 
ciale directies te behandelen blijft is onevenwichtig. in ver 
gelijking met het kader van het personeel dat het plan 
moet uitvoeren. 

V oor beelden : 
Antwerpen : 28.861 dossiers voor 251 personeelsleden; 
Luxemburg : 21.S 10 dossiers voor 90 personeelsleden. 
Kortrijk: 30.478 dossiers voor 202 personeelsleden; 
Luik: 18.283 dossiers voor 212 personeelsleden. 
Gent: 17.975 dossiers voor 167 personeelsleden; 
Henegouwen: 29.023 dossiers voor 153 personeelsleden. 

Tweede opmerking : - 

De verhouding tussen het aantal beslissingen en het 
aantal ingediende dossiers is lang niet dezelfde in al de 
provinciale directies. 
Et zijn zeer merkbare verschillen. 

V oor beelden : 

Henegouwen 0,96; 
Luxemburg : I .39; 
Antwerpen : 1,03; 
Limburg : 1,23. 
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Troisième cb sero ation : 

L'.11,,11Kcmcnt du traveil d'indemnisation est beaucoup 
plus considérable dans les provinces flamandes et dans le 
Brnbnnt que dans les provinces wallonnes. 

Exemples 

Brabant : 33."132 décisions restant à rendre, pom 190 
agents; 

Luxembourg : 30.856 décisions à rendre, pour 90 agents. 

Courtrai : 32.397 décisions restant à rendre, pour 
202 agents; 

Liège : 57.828 décisions restant à rendre. pour 212 
agents. 

Limbourg : 4.889 décisions restant à rendre, pour 73 
agents; 

Namur 19.304 décisions restant à rendre, pour 105 
agents. 

Conclusion. 

Alors que, sur le plan national, le travail peut être ter 
miné en 35 mois, sur le plnn provincial, dans la situation 
actuelle, les directions flamandes ainsi qllc: le Brabant auront 
terminé leur tûche bien avant l'échénnce, tandis que les 
directions wallonnes exigeraient en génén1l de plus longs 
délais. 

Sur la base de la production annuelle réalisée en 1956 
(légèrement adaptée en + ou en - selon les contin 
gences) on observe : 

Directions flamandes 

.A.nvcTs ( 15.600 décisions) termine en juillet 1959; 
Courtrai ( 12.000 décisions) termine en août 1959; 
Gand ( 10.200 décisions) termine en mai 1959; 
Limbourg (5.000 décisions) termine en février 1958; 
Brabant ( 13.400 décisions) termine e,n juin 1959. 

Directions wallonnes. 

Hainaut : Pour terminer le 31 décembre I 959, doit porter 
sa production de 9363 à 10.716: 

Nc1m11r : pour terminer le 31 décembre 1959, doit porter 
sa production de 5.559 à 6.612; 

Liège : pour terminer le 31 décembre l 959, doit porter 
sa production de 12.216 à 19.824; 

Luxembourg : pour terminer le 31 décembre 1959, doit 
porter sa production de 4.904 à 9572. 

Il n'est pas logique que certaines provinces terminent 
leur travail longtemps avant les autres. Ce: qu'il faut clone 
réaliser, c'est l'équilibre, soit des dossiers, soit du personnel 
de manière: à répartir le travail des trois dernières années 
d'une manière sensiblement égale entre toutes les directions 
provinciales. C'est dans ce but qu'a été votée la loi du 
3 [uillet 1956 permettant au Roi de: modifier les compé 
tences territoriales des directions provinciales. 

Principes d'application : 

1. ~ Donner la préférence au déplacement des dossiers 
plutôt qu'au transfert des personnes. 

Raisons sociales dans le chef des agents, actions syndi 
cale, frais pour le Trésor. etc. 

Derde opmerking : 

De wcrlczumnhcclen inznke vergoeding zijn veel verder 
9euord1:rd in de Vlaamse provincies en in Brabant dan in 
de Waalse provincies. 

V oorbeelden : 

Brabant : nog 33.432 beslissingen te nemen, voor 190 
beambten; 

Luxemburg : nog 30.856 beslissingen te nemen. voor 
90 beambten. 

Kortrijk : nog 32.397 beslissingen te nemen. voor 202 
beambten; 

Luik : nog 57.828 beslissingen te nemen. voor 212 
beambten. 

Limburq : nog 4.889 beslissingen te: nemen, voor 73 
beambten; · 
Namen : nog 19.30'.I beslissingen te nemen. voor 105 

beambten. 
Conclusie. 

Op het nationale vlak kan het werk over 35 maanden 
voltooid zijn; maar op het prooinciele vlnk kunnen, in de 
huidige omstandigheden, de Vlaamse directies en Brabant 
la.ng 1,óór de vervaldag met hun taak kleuic zijn. terwijl de 
vV aalse directies over het algemeen een veel langere termijn 
behoeven. 

Op de grondslag van de jaarproductie die in l 956 is 
bereikt (lichtjes naar boven of naar onder aangepast vol 
gens de omstandigheden) kan ·worden waargenomen : 

Vfo.amse Directies : 

Antwerpen ( 15.600 beslissingen) klaar in juli 1959; 
Kortrijk (12.000 beslissingen) klaar in augustus 1959; 
Gent ( 10.200 beslissingen) klaar in mei 1959; 
Limburg ( 5.000 beslissingen) klaar in februari 1958; 
Brabant (13.400 beslissingen) klaar in juni 1959. 

Wi:talse Directies : 

Heneqouioen : Om klaar te kouten tegen 31 december 
1959. moet de productie van 9.363 worden opgevoerd tot 
10.716; 
Namen : Om klaar te komen tegen 31 december 1959, 

moet de productie van 5.559 worden opgevoerd tot 6.612; 
Luik : Om klaar te komen tegen 31 december 1959. 

moet de productie van 12.216 worden opgevoerd tot 19.821: 
Luxemburg: Om klaar te komen tegen 31 december 1959, 

moet de productie van 1.904 worden opgevoerd tot 9.572. 

Het is niet logisch dat bepaalde provincies met hun werk 
lang vóór de andere klaar zijn. Daarom moet worden 
gestreefd naar evenwicht, hetzij in het aantal. dossiers. het 
zij in het aantal personeelsleden, zodat het werk van de 
laatste drie jaren gelijkelijk kan worden verdeeld over al 
de provinciale directies. Met dit doel werd de wet van 
3 juli 1956 goedgekeurd, waarbij de Koning ertoe wordt 
gemachtigd de territoriale bevoegdheid van de provinciale 
directies te wijzigen. 

To_epc1ssin9sbe9inselen : 

1. - Aan een verplaatsing van dossiers de voorkeur 
geuen boven een overplaatsing van personen. 

Sociale motieven in hoofde van de beambten; syndicale 
actie; kosten voor de Schatkist, enz. 
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2. ~ Eviter en tout état de cause l'interpénétration des 
rôles linguistiques, tant pour les dossiers que pour les agents. 

Raisons : 

a) cette interprétation serait contraire à la loi de 1932 
sur l'emploi des langues en matière administrutive: 

b) si même on obtenait dérogation à la loi linguistique, 
les agents resteraient libres d'accepter ou de refuser de 
tr aiter des dossiers dans l'autre langue nationale. que rien 
ne peut les obliger à connaître. Ces agents seraient de purs 
uolontniccs: ln possibilité ù'en est pas exclue, mais cela pré 
sente tout de même un danger pour la stabilité du travail. 

Conclusion. 

Ce sont avant tout les dossiers qu'il faut déplacer, et il 
convient au surplus de respecter le plus possible les inté~ 
rêts des sinistrés. qui sont appelés à se déplacer au siège 
de la direction compétente. Dans ce but, il s'impose de 
limiter les chanqements de compétence aux seuls secteurs 
et cantons limitrophes ou quasi-Iimitrophes, 

Applications .- 

1. - Confier des dossiers illl Limbourg [qui aurait fini 
en moins d'un an). 

a) transfert déjà réalisé (arrêté royal du 15 février 
1957) : Anuers donne au Limbourg les groupes « Geel » et 
« Herentals» (2.650 dossiers). 

Le Brabant donne au Limbourg les groupes « Aerschot » 
et «Tirlemont» (2.950 dossiers). 

b) trans] ert à téeliser : 

Liège donne au Limbourg le canton flamand de Landen 
( 526 dossiers). 
Compte tenu de la pétéquetion, le Limbourg doit rendre 

6.426 décisions en plus, soit un travail total de 11.317 déci 
sions. 
Cette mesure lui donne du travail jusqu'en avril 1959. 

2. - Régler le gros problème du Luxembourg. dont la 
production doit doubler pour terminer la tâche fin 1959. 

2 solutions à combiner : 

a) réduire le plus possible son volume de travail; 
b) renforcer son effectif en personnel. 

Premier aspect de la solution : transfert de dossiers. 

Le Ministre se propose: de confier à la Direction de 
Nnmur les cantons de : Durbuy, Erezée, Laroche-en 
Ardenne. Marche-en-Famenne, Nassogne et Wellin. 

Ceci représente 5.434 dossiers ou 7.553 décisions (la 
péréquation étant, au Luxembourg. de 1,39). 
Namur ayant de la sorte un surcroît de besogne, il serait 

alors nécessaire de raider en renforçant son personnel. 

3. ~ Equilibrer les tâches entre le Brabant. qui a terminé 
en deux ans et le Hainaut qui, avec son effectif en person 
nel spécialement déficient ( 18 % de postes inoccupés). se 
trouve également dans l'obligation d'augmenter sa produc 
tion pour en avoir fini avant 1960. 

2. - Te allen prijze vermenging van de taalreqimes 
vermijden, zowel voor de dossiers als voor de personeels 
leden. 

Redenen : 

a) deze interpretatie zou in strijd zijn met de wet van 
1932 op het gebruik der talen in bestuurszaken; 

b) zelfs indien een afwijking van de taalwet werd toe 
gestaan, zou het de beambten vrijstaan behandeling van 
dossiers in de andere taal te aanvaarden of te weigeren; 
niets kan hen dwingen van deze dossiers kennis te nemen. 
Men zou dus enkel op urijwi/ligers een beroep kunnen doen; 
dit is niet onmogelijk, maar levert toch enig risico op ten 
aanzien van de stabiliteit van het werk. 

Conclusie. 

Vóór alles dienen dus de dossiers te worden verplaatst. en 
bovendien moet in de ruimst mogelijke mate rekening wor 
den gehouden met de belangen uan de getroffenen, die 
zich de verplaatsingen naar de zetel van de bevoegde direc 
tie zullen moeten getroosten. Te dien einde moeten de wij 
zigingen van bevoegdheid uitsluitend beperkt blijven tot 
de aanpalende of bijna nenpnlende sectoren en kantons. 

Toepassingen : 

1. - Dossiers overbrengen nam· Limburg ( waar men 
over minder dan een jaar gereed zal zijn). 

a) reeds doorgevoerde ooerdcscht [koninklijk.besluit van 
15 februari 1957) : Antwerpen geeft Limburg de groepen 
Geel en Herentals (2.650 dossiers). 
Brabant geeft Limburg de groepen Aarschot en Tienen 

(2,950 dossiers). 

b) nog door te voeren overdracht :- 

Luik geeft Limburg het Vlaamse kanton Landen (526 
dossiers). 
Met inachtneming t1an de perekioatie moet Limburg 6.426 

beslissinqen meer wijzen, wat als totaal te leveren werk 
11.31 7 beslissingen geeft. 

Ingevolge deze maatregel krijgt Limburg werk tot in april 
1959. 

2. - Een regeling treffen voor het grote probleem 
Luxemburg, waar de productie moet verdubbeld worden om 
einde 1959 klaar· te komen. 

2 oplossingen samen te voegen 

a) haar werkvolume zoveel mogelijk verminderen; 
b) haar personeel versterken. 

Eerste aspect uen de oplossing : overdracht Véln dossiers. 

De Minister is voornemens aan de directie Namen op te 
dragen de kantons Durbuy, Erezée, Laroche-en-Ardenne. 
Marche-en-Famenne, Nasogne en Wellin. 

Oit vertegenwoordigt 5.131 dossiers of 7.553 beslissingen 
( daar de perekwatie in Luxemburg 1,39 is). 
Daar Namen zodoende werk bijkrijgt, zal het moeten 

geholpen worden door versterking van zijn personeel. 

3 .•..• Het eoenioicht in de te verrichten taak tot stand 
brengen tussen Brabant, waar men over twee jaar zal klaar 
zijn, en Henegouwen, waar een bijzonder sterk tekort aan 
personeel is ( 18 % betrekkingen. die niet zijn bezet) en 
waar de productie bijgevolg moet worden opgevoerd om 
vóór 1960 klaar te komen. 
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Solution proposée: 1 Voorgestelde oplossing 

Le Hainaut cédera au Brabant les régions de Charleroi, 
Gosselies et Seneffe, qui représentent 9.787 dossiers ou 
9.201 décisions (coefficient: 0,9»). 

Le Brabnnt termine au l'"' [envier 1960 et le Hainaut en 
juillet 1959, en continuant à travailler sur la base actuelle 
normale de 9.000 décisions ordinatres par an. 

li apparaît impossible au Ministre de pousser plus loin 
les déplacements de compétence territoriale, pour plusieurs 
raisons: 

a) des modifications limitées aux reqions « frontières» 
de certaines provinces (le Nord ou le Sud-Ouest de Na 
mur. par exemple) ne sont pratiquement d'aucune utilité. 
car ce sont des régions peu sinistrées, où le nombre de 
dossiers n'est pas assez élevé; 

b) les ressorts flamands et wallons finiraient par s'Inter 
pénétrer. ce qui est à exclure; 

c) en étendant trop loin le système, on finirait par créer 
un véritable « carrousel » de dossiers, de plus en plus éloi 
gnés de leur point d'attache. ce qui porterait préjudice aux 
sinistrés devant effectuer des déplacements au chef-lieu 
compétent. 

• * * 

Cependant. les adaptations de compétence territoriale ne. 
résolvent pas encore complètement le problème, car, en 
dépit de ces adaptations, l'inégalité reste flagrante entre : 

a.) 6 provinces (les 4 flamandes, le Hainaut et le Bra 
bant) qui auront terminé largement avant le délai; 

b) et les 3 provinces wallonnes. Liège, Namur et Luxem 
bourg, qui continuent à dépasser largement le délai prévu 
au plan national, faute du personnel nécessaire pour élever 
leur production annuelle au niveau indispensable. 

Solutions proposées au point de vue du personnel. 

l. - Pour Namur: Transfert partiel ou même total du 
personnel du Hainaut de manière à renforcer le person 
nel de N amur (le personnel étant du même rôle linguis 
tique. et les distances n'étant pas insurmontables). Cette 
opëratton peut. par exemple. s'effectuer au début de l'an 
née 1959 lorsque le travail au Hainaut touchera à sa fin. 

L'appoint massif de personnel à Namur. venant du Hai 
naut, est susceptible de raccourcir de: plus d'un an le délai 
nécessaire à Nnmur puisque. d'une part, la capacité annuelle 
normale de la province du Hainaut est de 9.000 décisions. 
tandis que celle de la province de Namur n'est que de 
5.600. 

2. - Pour Liè9e et Luxembourq : renforcement du per 
sonnel de ces directions soit par voie d'un recrutement tem 
poraire sur place, soit par la voie- de transferts ou de muta 
tions d'agents d'autres administrations. à consulter. Le 
nombre daqents nècessalre reste à fixer. 

3. - Pour les directions flamandes : On pourrait envi 
sager la libération, dès à présent, d'un certain nombre 
d'agents du rôle flamand des directions provinciales dAn- 

Henegouwen zal aan Brabant de gewesten Charleroi, 
Gosselies en Seneffe overlaten, die 9.787 dossiers of 9.201 
beslissingen ( coëfficiënt 0,96) vertegenwoordigen. 

Verwacht resulteer : 

Brabant komt klaar op J januari 1960 en Heneqouioen in 
juli 1959, mits voort te werken op de huidige normale basis 
van 9.000 gewone beslissingen per jaar. 

De Minister acht het onmogelijk de overdrachten van 
territoriale bevoegdheid nog verder door te voeren. en wel 
om de volgende redenen : 

a) wijzigingen, beperkt tot de « grensstreken >, van som 
mige provincies (het noorden of het zuid-westen van 
Namen bijvoorbeeld), zijn practisch van geen nut, want 
het zijn weinig geteisterde streken. waar het aantal bundels 
niet hoog genoeg is; 

b) de Vlaamse en Waalse gebieden zouden ten slotte 
dooreenlopen. wat moet uitgesloten blijven; 

c) door dit systeem te ver uit te breiden, zou men er 
ten slotte toe komen een werkelijke « kringloop » van dos 
siers in te richten. welke laatste steeds verder van hun ver 
trekpunt zouden zijn, hetgeen de getroffenen, die zich naar 
de bevoegde hoofdplaats moeten begeven. zou benadelen. 

* * • 

De aanpassingen van de territoriale bevoegdheid lossen 
echter nog niet volkomen het vraagstuk op want, ondanks 
deze aanpassingen, blijft het onevenwicht zeer opvallend 
tussen: 

a) 6 provincies ( de 4 Vlaamse provincies, Henegouwen 
en Brabant). die lang vóór de bepaalde termijn zullen klaar 
komen. 

b) en de 3 Waalse provincies. Luik. Namen en Luxem 
burg. die in ruime mate de in hetnationale plan voorziene 
termijn overschrijden bij gebrek aan het personeel dat nódig 
is om hun jaarlijkse productie tot het vereiste peil op te 
voeren. 

Voorgestelde oplossingen inzake personeel. 

1. - Voor Namen: Gedeeltelijke of zelfs gehele over 
brenging ll,m het personeel u,1n Henegouwen om het per 
soneel van Namen te versterken (daar het personeel tot 
dezelfde taalrol behoort en de afstanden geen onoverkome 
lijke moeilijkheid betekenen). Deze ver-richting kan bijvoor 
beeld gebeuren bij het begin van het jaar 1959. wanneer 
het werk in Henegouwen bijna beëindigd zal zijn. 

De massale aanvoer van personeel uit Henegouwen naar 
Namen kan, met meer dan één jaar, de voor Namen nodige 
termijn inkorten. vermits eneraijds de normale jaarlijkse 
capaciteit van de provincie Henegouwen 9.000 beslissingen 
bedraagt. terwijl die van de provincie Namen slechts 5.600 
is. 

2. - Voor Luik en Luxemburg : . versterking van het 
personeel dezer directies. hetzij door een tijdelijke aan 
werving ter plaatse. hetzij door overplaatsingen of door 
mutaties van te raadplegen personeelsleden uit andere be 
sturen. Het nodige aantal personeelsleden moet nog wor 
den bepaald. 

3 . .-- Voor de Vlaamse directies : zou nu reeds de moge~ 
lijkheid onder ogen kunnen worden genomen om een aantal 
personeelsleden van de Vlaamse rol uit de provinciale direc- 
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vers, des deux Flandres et du Limbourg, de manière à éta 
ler l'examen des dossiers dans ces provinces jusqu'à 
I'èchéancc fixée sur le plan national, soit le 31 décembre 
1959. 

4. - Le Ministre examinern toutefois, subsidiairement 
aux solutions proposées plus haut, la possibilité d'affecter, 
un moment donné. dans les directions wallonnes, les agents 
du rôle flamand qui seraient disposés à aller y travailler 
uolont cirement; moyennant certains avantages qui seraient 
à fixer. 

. . ' 

En tout état de cause, le Ministre garantit la mise 
en œuvre de tous les .mcyens acceptables, de manière à 
réaliser. aussi bien sur le plan régional qae: sur le plan 
national. le plan de liquidation en première instance pour 
le 3 l décembre 1959. 

Discussion générale. 

Au sujet du regroupement des dossiers annoncés par le 
Ministre, un membre fait des réserves concernant. les dos 
siers des cantons de Herentals, Geel et Mol qui vont être 
traités à Hasselt par la Direction du Limbourg. Ce sera. 
dit-il. créer des difficultés aux sinistrés de ces régions dont 
le centre naturel est Anvers. 

En ce qui concerne le canton de Geel, les dossiers de 
sinistrés couvrent Ie plus souvent des dommages agricoles. 

li y a à la Direction Provinciale d'Anvers, des experts 
qui ont Ia pratique de ces dossiers; une jurisprudence est 
établie. La Direction Provinciale du Limbourg n'a pas en 
service d'experts de ce genre; il serait dès lors souhaitable 
que les experts de Ia Dii:ection d'Anvers continuent le tra 
vair entamé. 

Se référant au rapport de M. le sénateur Lacroix. le 
même membre rappelle les statistiques communiquées par 
le Ministre. 
A ce moment 508.000 dossiers avaient été: liquidés; 26 

milliards avaient été consacrés en indemnités et 15 milliards 
en crédits. 300.000 dossiers restaient à traiter. Si l'on estime 
proportionnellement la dépense encore à consentir on peut 
dire qu'il faudra encore 18 milliards en indemnités et l 0 
milliards en crédit. Au total, nous aurons donc 44 milliards 
en indemnités et 25 milliards en crédits. 

Ce même membre constate que ces chiffres diffèrent 
notamment des évaluations faites par Je prédécesseur du 
Ministre. M. Coppé: celui-ci avait évalué les indemnités à 
la hauteur de 60 milliards et les crédits à 30 milliards. 

Les résultats sont donc encourageants pour l'Administra 
tion mais ne permettraient-ils pas une reoision de Ia loi, qui 
appn rajt au membre comme Inéluctable ? 

Il rappelle qu'il a introduit plusieurs propositions dans 
ce sens. Il en reprend les éléments. 

Il indique. selon lui, toutes Jes anomalies qui affectent la 
loi actuelle. 

a) Abattements 

Il demande que le régime assoupli qui a été appliqué aux 
catégories A, B et C le soit également aux catégories D et 
supérieures, afin de supprimer les inégalités criantes qui 
découlent du régime actuel. L'abattement devrait être sous- 

ties Antwerpen, de beide Vlaandercns en Limburg vrij te 
maken. derwijze dat het onderzoek van de dossiers in die 
provincies wordt gespreid over een tijdperk, dat loopt tot 
aan de voor het hele land gestelde einddatum. te weten 
31 december l 959. 

4. - Benevens de hoger voorgestelde oplossingen zal de 
Minister evenwel in bijkomende orde nagaan of het niet 
mogelijk is op een bepaald tijdstip voor de Waalse direc 
ties personeelsleden van de Vlaamse rol aan te wijzen, die 
bereid mochten zijn daar tegen bepaalde. nader vast te 
stellen voordelen. urijwillig te gaan werken, 

.• * * 

In ieder geval geeft de Minister de verzekering, dat 
alle gewettigde middelen in het werk zullen gesteld worden 
om, zowel op het gewestelijke als op het nationale vlak, de 
voorgenomen afhandeling in eerste aanleg tegen 31 decem 
ber'! 959 ten uitvoer te brengen. 

Algemene bespn>:king. 

In verband met de door de Minister aangekondigde her 
groepering der dossiers maakt een commissielid voorbehoud 
wat betreft de dossiers van de kantons Herenthals. Geel 
en Mol. die: te Hasselt zullen behandeld worden door de 
directie Limburg. Dit zal, zo zegt hij. moeilijkheden ople 
veren voor de getroffenen wier natuurlijk centrum Ant 
werpen is. 
Wat het kanton Geel betreft, hebben de dossiers van 

getroffenen meestal betrekking op Iandbouwschadeqeval 
len. 

Er zijn op de provinciale directie Antwerpen deskundi 
gen voorhanden die gewoon zijn dergelijke bundels te be 
handelen, het ware dienvolgens wenselijk dat de deskun 
digen van de directie Antwerpen de aangevatte arbeid 
zouden voortzetten. 

Verwijzend naar het verslaq van de heer senator Lacroix. 
herinnert hetzelfde lid aan de door de Minister medege 
deelde statistieken. 
Op dat ogenblik waren 508.000 bundels afgehandeld; 

26 miljard waren besteed aan vergoedingen en l 5 miljard 
aan kredieten. 300.000 bundels bleven te behandelen. Zo 
men de nog în te willigen uitgave naar verhouding schat 
dun mag worden gezegd dat nog 18 miljard aan vergoe 
dingen en 10 miljard aan kredieten zullen nodig zijn. Geza 
menlijk zullen wij dus 41 miljard aan vergoedingen en 
25 miljard aan kredieten hebben. 

Ditzelfde lid stelt vast dat deze cijfers met name ver 
schillen van de ramingen die gedaan werden voor de voor 
ganger van de Minister, de heer Coppé ; deze had de 
vergoedingen geraamd op 60 miljard en de kredieten op 
30 miljard. 

De uitslagen zijn dus bemoedigend voor het Bestuur, 
maar zouden zij geen herziening van de wet, welke aan het 
lid als onvermijdelijk voorkomt, mogelijk maken ? 
Hij herinnert eraan dat hij verscheidene voorstellen in 

die zin heeft ingediend. Hij herhaalt er de gegevens van. 
Hij wijst op a] de ongérijmdheden welke, naar zijn 

mening. in de huidige wet voorkomen. 

a) Abattementen : 

Hij vraagt of het versoepeld regime dat werd toegepast 
op de categorieën A. B en C eveneens zou gelden voor de 
categorie D en de hogere categorieën. ten einde de opval 
lende ongelijkheden die uit het huidige regime voort- 
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trait après la multiphcatiou du dommage par les coefficients 
d'auqmcntaüon. 

Ce qui serait encore mieux, serait d'établir uniformément 
les abattements à un pourcentage du patrimoine du sinistré. 

b) Coeff icicnts : 

li faudrait aussi prévoir un système de coefficients cor 
respoudaut à un pourcentage du patrimoine. 

c) Les sinistrés qui ne touchent pas d'indemnités pur le 
jeu des abattements devraient au moins pouvoir récupérer 
les taxes qu'ils ont payées pour la reconstruction de leurs 
immeubles. sinon ils sont pénalisés deux fois. 

d) Il demande une réforme de l'article 5 de la loi. 

Cet article exclut les inciviques du droit à la réparation. 

Le problème de la répression évolue dans le sens de la 
mansuétude. Il faudrait accorder des dommages de guerre 
à ces personnes. Cette réforme interviendra d'ailleurs tôt 
ou tard. 

e:) Il demande également la réouverture des délais pour 
l'introduction des dossiers. 

f) Il faudrait aussi revoir la question des demandes 
introduites par des étrangers résidant en Belgique depuis 
de nombreuses années. · 

Ils ne peuvent jouir des droits à !"indemnisation s'il 
n'existe pas d'accord de réciprocité; ce qui est souvent le 
cas. De plus. les apatrides sont victimes de cette situation. 

Il s'agit très souvent de situations fort respectables. Nous 
devons chercher une solution. 

Ce membre constate égaleme11t que Je système des obli 
gations tourne au désavantage des sinistrés. Si Ia première: 
série était négociable à 99,7 % et rapportait un intérêt de 
5 <;é. ce n'est plus le cas pour les séries suivantes. Leur 
valeur à considérablement baissé, jusqu'à 93 %- Avec les 
frais. il faut compter une perte de 8 à 9 %. . 

Il s'inquiète des déclarations du Ministre, reprises par le 
rapport du sénateur Lacroix d'après lesquelles l'Etat aug 
menterait encore l'émission des obligations. 

II demande quelles sont les prévisions pour la nouvelle: 
série d'obligations, la cinquième, qui sera émise sous peu. 

Le principe devrait être que ces obligations rapportent 
ce que rapporte le loyer de l'argent actuellement. 
Or. l'intérêt actuel de 4.75 % est insuffisant. vu la baisse 

actuelle des fonds d'Etat. 
Ce membre émet aussi quelques considérations au sujet 

du coefficient de réparation intégrale. 
Ce coefficient a été fixé à 5,IO % pour la période du 

l'.,. octobre 1956 au 31 mars 1957. Mais les taux actuels de 
la construction sont bien plus élevés. Il affirme que le coût 
réel de la construction par rapport à 1939 se situe selon les 
genres de travaux de 7,3 à 10,9 %. 

Enfin. il fait allusion à la situation du personnel. 

La situation du personnel temporaire a été réglée. Mais 
il y a pour les agents de la Reconstruction (3.000) un pro 
blème de réaffectation, en vue de leurs possibilités normales 
de promotion. 

vloeien, af te schaffen. Het abattement zou moeten worden 
afgetrokken na vermenigvuldiging van de schade met de 
verhogingscoëfficiënten. 
Het ware nog beter de abattementen op eenvormige wijze 

vast te stellen op een percentage van het vermogen van de 
getroffene. 

b) Coëfficiënten : 

Er dient ook een systeem van coëfficiënten. overeenstem 
mend met een percentage van het vermogen. te worden 
ingevoerd. . 

c) De getroffene die wegens de toepassing van de abat 
tementen geen vergoedingen ontvangen zouden althans de 
teruqbetalinq moeten bekomen van de taxes die zij voor de 
wederopbouw van hun onroerende goederen hebben be 
taald, zoniet worden zij tweemaal gestraft. 
d) Hij dringt aan op een wijziging van artikel 5 van de 

wet. 
Door dit artikel worden de incivieken van het recht op 

herstelvergoeding uitgesloten. 
Het vraagstuk van de repressie ontwikkelt zich naar meer 

zachtmoedigheid. Aan deze personen zou oorlogsschade 
vergoeding moeten verleend worden. Vroeg of laat zal deze 
hervorming trouwens toch worden ingevoerd. 

e) Hij vraagt insgelijks dat de termijnen voor het indie 
nen van de dossiers opnieuw zouden worden opengesteld. 

f) Ook het vraagstuk van de aanvragen, ingediend door 
vreemdelingen die sedert vele jaren in België wonen zou 
moeten herzien worden. 
Deze hebben geen recht op vergoeding indien er geen 

wederkerigheidsovereenkomst bestaat. wat vaak het geval is. 
Bovendien zijn de vaderlandslozen de slachtoffers van deze 
toestand. 
Het betreft soms zeer achtenswaardige toestanden. Wij 

moeten een oplossing vinden. 
.. ···•.!<' 1 'i .. ' 

Hetzelfde lid merkt nog op da~ het·si
1
~t~~m der obligaties 

in het nadeel van de getroffenen uitvalt. Terwijl de eerste 
reeks verhandelbaar was tegen 99,7 % en een rente van 
5 % opleverde. geldt dit niet voor de overiqe reeksen. Zij 
zijn zelfs tot 93 % in waarde gedaald. Met inachtneming 
van de kosten komt dit neer op een verlies van 8 tot 9 %. 

Hij maakt zich bezorgd over de in het verlag van de heer. 
senator Lacroix opgenomen verklaringen van de Minister. 
luidens welke de Staat de uitgifte van obligaties nog zou 
verhogen. 
Hij vraagt welke de vooruitzichten zijn met betrekking 

tot de nieuwe reeks obligaties - de vijfde - die weldra 
zal worden uitgegeven. 
Als beginsel zou moeten aangenomen worden dat deze 

obligaties even renderend moeten zijn als de geldhuur. 
Welnu, de huidige rente van 1,75 % is. ten aanzien van 

de voortdurende daling van de staatseffecten. onvoldoende. 
Hetzelfde lid brengt ook enkele opmerkingen naar voren 

in verband met de coëfficiënt voor integrale: vergoeding. 
Deze coëfficiënt werd voor de periode van I october 

1956 tot 31 maart 1957 op 5.10 % bepaald. De huidige coëf 
ficiënten in het bouwbedrijf zijn echter heel wat hoger. Hij 
beweert dat de werkelijke bouwkosten in vergelijking met 
1939 • ai naar het soort werk, tussen 7,3 en 10,9 % liggen. 

Ten slotte heeft hij het over de toestand vau het perso 
neel. 
De toestand van het tijdelijk personeel werd geregeld. 

Voor de personeelsleden van Wederopbouw {3.000) rijst 
echter, in verband met hun normale bevorderingsmogelijk 
heden. een probleem van aanwijzing voor andere betrek 
kingen. 
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Qu'ndviendra-t-il d'autre part des experts qui ont acquis 
une grande expérience au sein du Département? Ne serait 
il pas possible de les affecter à des services tels que le 
Fonds der Routes, l'Urbanisme, le Remboursement, etc ... 

Ces experts se sont distingués au dommages de guerre 
puisque 97 ~,-_;. des décisions de l'Admtnistratlon sont accep- 
tées pnr les sinistrés. · 

Le Président est d'avis qu'on ne peut remettre en ques 
tion les principes de la loi. 

Le Ministre répond : 

1) R.cgroupcmcnt des dossiers. ~ li déclare que seule une 
minorité des sinistrés des cantons de Herentals, Geel et 
Mol, devront se déplacer ( 10 à 20 % ). Toutefois, il envi 
sage des mesures afin d'épargner le plus possible dïncon 
vènients aux sinistrés. 

Il n'est d'autre part pas question de désigner des nou 
veaux experts dans la Direction du Limbourg. 

Ce seront donc les experts d'Anvers qui traiteront les 
dossiers des cantons intéressés. 

2) Ïëeoision de la loi. - Le Ministre déclare que les 
évaluations du Ministre Coppé n'étaient pas surfaites, parce 
qu'elles envisageaient la totalité des dommages de guerre. 
Or, une partie de ceux-ci ont été indehmisès par d'autres 
organismes dépendant d'autres départements, tels que 
1'0. M. A. pour les dommages causés par les armées alliées, 
le service de l'Urbanisme pour Jes administrations publiques 
et privées, l'Office de la Rêsistance, les travaux communaux, 
etc .. etc ... 
Quant à la révision proprement dite, le Ministre déclare 

que le Gouvernement y est opposé. La loi est basée elle 
même sur le principe de la réparation partielle. 
Notre loi, sauf celle votée en France, va plus loin dans 

l'indemnisation que les autres. Ce serait peut-être politique 
ment habile pour le Gouvernement d'avantager encore plus 
Jes sinistrés, mais actuellement ce serait techniquement indé 
fendable. 
Certes, le Ministre admet que certaines réformes s'impo 

seraient. Dans la question évoquée des inciviques. il pense 
surtout aux sinistrés des cantons de l'Est. 

Il est formellement opposé à toute réouverture des délais. 
Ce serait vraiment insensé, d'autant plus que fonctionne au 
sein du Département une section chargée de relever éven 
tuellement de la forclusion, les demandes tardives justifiées, 
pour cause: de force majeure, par exemple. 

3) Obligations. - Le: Ministre admet que les sinistrés 
subissent une certaine: perte de numéraire par les obliga 
tions. Il en rappelle la raison d'être : la dette des dommages 
de guerre ne peut être: payée immédiatement. 

La créance que le sinistré reçoit est de: 100 % ; s'il sait 
attendre: (30 ans) la perte est couverte par l'intérêt. 

Le Ministre déclare que son Administration lui avait 
effectivement proposé d'augmenter la part des obligations 
dans l'indemnisation. Il s'y est personnellement opposé suite 
à la baisse des rentes de l'Etat résultant de l'augmentation 
du taux de I'escompte. 
Quant à la nouvelle tranche d'obligations, celle-ci ne sera 

émise qu'en octobre 1957 et il est donc prématuré et impos 
sible de donner déjà des précisions. 

4) Coefficients de réparation intégrale. - Le Ministre: 
conteste les chiffres cités par le membre dans la discussion: 
ils lui paraissent exagérés. li a adopté le coefficient 5,2 
comme touchant la réalité de très près. Pour le coefficient 
pour les bateaux, il a été même amené à réduire le taux 

Wat zal verder het lot worden van de deskundigen, die 
in het Departement grote ervaring hebben opgedaan ? 
Zou het niet mogelijk zijn hen op te nemen in diensten als 
het Wegenfonds, de Stedebouw, de Verkaveling, enz.? 
Zij hebben zich in de diensten voor oorloqsschadc onder 

scheiden, want 97 % der beslissingen van het Bestuur wor 
den door de getroffenen aanvaard. 

De Voorzitter is van oordeel dat over de principes van 
de wet geen nieuw debat kan worden ingesteld. 

De Minister antwoordt : 

1) Hergroepering ,,an de dossiers. - Hij verklaart dat 
slechts een minderheid der getroffenen in de kantons 
Herentals, Geel en Mol zal verplicht zijn zich te verplaat 
sen. Hij overweegt evenwel maatregelen om de getroffenen 
zoveel mogelijk last te besparen. 
Aan de andere kant is er geen sprake van nieuwe deskun 

digen aan te stellen bij de directie Limburg. 
De dossiers van de betrokken kantons zullen dus door de 

deskundigen van Antwerpen worden behandeld. 

2) Herziening tian de wet. - De Minister verklaart dat 
de ramingen van Minister Coppé niet te hoog waren ge 
weest. omdat daarbij rekening werd gehouden met de totale 
oorlogsschade. Nu werd een gedeelte van de oorlogsschade 
vergoed door andere organismen. die afhangen van andere 
departementen. onder meer de O. M. A. voor de schade, 
veroorzaakt door gealhee1·de legers, de Dienst van Stede 
bouw voor de openbare en private besturen, de Dienst van 
de Weerstand, de gemeentewerken, enz ... 
Wat de: eigenlijke herziening betreft, verklaart de Minis 

ter dat de Regering er tegen gekant is. De wet zelf steunt 
op het principe van de gedeeltelijke vergoeding. 
Inzake vergoeding gaat onze- wet verder dan de· andere, 

met uitzondering van de Franse. In politiek opzicht ware 
het wellicht een behendige zet vanwege de Regering. de 
geteisterden nog meer voordelen te bezorgen, maar tech 
nisch zou dit thans niet te verantwoorden zijn. 
Gewis, de Minister geeft toe dat sommige hervormingen 

noodzakelijk zijn. ln verband met de ter sprake: gebrachte 
kwestie der incivieken denkt hij vooral aan de getroffenen 
uit de: Oostkantons. 
Hij is formeel gekant tegen een wederopenstelling van 

de termijnen. Dit ware immers onzinnig, vooral daar bij het 
Departement een afdeling bestaat, die ermee belast is even 
tueel het verval op te heffen voor de aanvragen waarvan de 
te late indiening is verantwoord, o. m. wegens overmacht. 

3) Obligaties. - De Minister erkent dat het systeem 
der obhqaties voor de geteisterden een zeker verlies aan 
baar geld betekent. Hij herinnert aan de: bestaansredenen 
ervan : de schuld der oorlogsschade kan niet onmiddellijk 
worden vereffend. 

De schuldvordering die de getroffene ontvangt bedraagt 
100 %; indien hij wil wachten (30 jaar) is het verlies door 
de interest goedgemaakt. 
De Minister verklaart dat zijn Bestuur hem in feite had 

voorgesteld het aandeel van de: obligaties in de- vergoeding 
te vermeerderen. Hij heeft zich daar· persoonlijk tegen 
verzet. wegens de daling van de Staatseffecten in gevolge 
de stiging van de discontovoet. 
De nieuwe reeks obligaties zal pas in october 1957 wor 

den uitgegeven; het is dan ook voorbarig en onmogelijk 
nu nadere gegevens te verstrekken. 

4) Coëfficiënten voor integrale vergoeding. - De Minis 
ter betwist de cijfers die tijdens de beraadslaging door een 
lid zijn aangehaald; hij acht ze overdreven. Naar zijn 
mening ligt coëfficiënt 5.2 zeer dicht bij de werkelijkheid. 
Met betrekking tot de coëfficiënt voor de schepen werd hij 
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proposé par ln Commission technique, car il représentait le 
prix des bateaux à livraison rapide. ce qui amène des sur 
snlnires. 

5) Personnel. - Le Ministre déclare que le problème 
est grave et difficile, li avait fait la proposition suivante : 
affecter dés mnintennnt les .igents du département de fo 
Reconstruction dans d'autres départements ministériels tout 
en maintenant leur détachement à la Reconstmction. Il y a 
en effet beaucoup de pinces vacantes dans les autres dépar 
tements; ainsi ces aqents pourraleut participer aux concours 
de promotion orqarnsés dans ces départements. Mais il s'est 
buté à une opposition formelle des autres départements et 
des syndicats de ce personnel. qui craiq neut que leur avan 
cement soit ainsi bloqué. 

Un membre demande si la liquidation pour fin 1959 
annoncée par le Ministre s'étend également à l'application 
de l'article 67bis de la loi, concernant la reconstruction- des 
immeubles dans le cadre d'un plan d'arnènaqement pris sut· 
la base de I' A.L. du 2 décembre 1946. Il insiste sur le fait 
que. pour ces demandes, les délais ne sont pas dos. Dans 
la région de Tournai. il y a encore pas mal de dossiers de 
ce genre en souffrance. 
Le Ministre répond que ces dossiers doivent donner lieu 

à une décision spéciale et ne sont pas prévus dans le plan 
de liquidation d'urgence. 

Un membre rappelle que les services communaux ont. 
grâce aux subsides gouvernementaux. procédé à des répara 
tions sommaires d'immeubles. Le plus souvent. les sinistrés 
ont dû par après recommencer le travail. 

Cependant. à Ia liquidation des dossiers. ces sinistrés 
voient le montant du coût de la réparation sommaire déduit 
de l'indemnité à laquelle ils ont droit et, ce qui plus est. 
ils sont tenus à rembourser lorsque l'indemnité est insuffi 
sante pour couvrir ce montant. 

li demande que les sinistrés soient au moins épargnés de 
l'cbliqation de remboursement, _ 
Le Ministre déclare que. pour donner satisfaction à l'in 

tervenant. il faudrait modifier Ja loi. 
Les sommes en question ont été considérées comme con 

stituant des avances du Trésor, et comptabilisées comme 
telles par la Cour des Comptes. 

QUESTION: 

La Caisse- Autonome des Dommages de guerre publie chaque année 
son bilan au Moniteur. 

Le bilan relatif à l'année 1956 renseigne au chapitre e dépcnscs » : 

lndemnité:s de réparations définitives et avanccs . 26.167. 164.302 fr. 

Je voudrais connaître k total des avances comprises dans cette 
sommes à la date du 31 décembre 1956. 

RÉPONSE : 

Les avances comprises clans le chiffre de 26.167.164.302 francs 
figurent à la situation de !a Caisse Autonome à fin 1956, sous la rubri 
que « Indemnltés de réparation définitives et avances ». et s'élèvent à 
l.l 1 2.584.051.08 Ir., se décomposant comme suit : 

Avances (A. L. du 21-12-1945) . 

Avances (Loi du 1-6-1950) . 

ertoe gebracht het door de technische Commissie voorqc 
stelde cijfer te verlagen, want het was gebaseerd op de prijs 
van schepen gebouwd in spoedopdracht. wat natuurlijk 
extra-lonen onderstelt. 

5) Personeel. - De Minister verklaart dat het probleem 
ernstig en netelig is, Hij had het volgende voorstel gedaan : 
reeds nu het personeel van het Departement van Weder 
opbouw bij andere ministeriële departementen inlijven. 
maar het vooralsnog bij Wederopbouw gedatacheeud hou 
den. Er zijn immers veel vacatures in de andere departemen 
ten: zo zouden de betrokkenen deel kunnen nemen aan de 
bevorderingsexamens, die in deze departementen worden 
ingericht. Maar hij stuitte op krachtig verzet vanwege de 

_andere departementen en vanwege de vakbonden van het 
personeel aldaar. welk laatste vreest daardoor zijn bevorde 
ringsmogelijkheden te zien stopzetten. 

Een lid vraagt of de aankondiging door de Minister van 
de afhandeling tegen einde 1959 ook slaat op de toepassing 
van artikel 67bis der wet, mèt .betrekking tot de wederop 
bouw van de gebouwen in het raam van aanleg. opgemaakt 
op de grondslag van de besluitwet van 2 december 1946. 
Hij legt de nadruk op het feit dat voor de desbetreffende 
aanvragen de termijnen niet gesloten zijn. ln de streek van 
Doornik zijn nog tal van dergelijke dossiers hangende. 
De Minister antwoordt dat met betrekking tot deze dos 

siers een bijzondere beslissing moet worden genomen, en 
dat zij niet in het programma voor spoedbehandeling voor 
komen. 
Een lid betoogt dat de gemee11telijke diensten met behulp 

van de Regeringstoelagen oppervlakkige herstellingen heb 
ben uitgevoerd aan sommige gebouwen. In de meeste geval 
len hebben de getroffenen achteraf alles weer moeten over 
doen. 
Nochtans constateren de getroffenen dat, bij de afhan 

deling van de dossiers. de kosten van de oppervlakkige her 
stelling worden afgetrokken van de vergoeding waarop zij 
recht hebben, en bovendien zijn zij er zelfs toe gehouden 
terug te betalen wanneer de vergoeding minder bedraagt 
dan bedoelde kosten. 
Hij vraagt dat de getroffenen ten minste ontslagen wor 

den van de verplichte terugbetaling. 
De Minister verklaart dat men de wet moet wijzigen om 

het verzoek van spreker- te kunnen inwilligen. 
De bedragen in kwestie werden als Schatkistvoorschotten 

beschouwd en als zodanig door het Rekenhof geboekt. 

VRM\G: 

De Zelfstandige Kas voor Oorlogsschade publiceerd ieder jaar haar 
balans in het Staatsblad. 

De balans betreffende het jaar 1956 vermeldt in het hoofdstuk <i: uit 
gaven»: 

Delinitieoe hersteiuer9oedirtge11 eri voorschotten: 26.467.164.302 fr. 

Ik zou het totaal der op datum van 3l december 1956 in dit bedrag 
begrepen voorschotten willen kennen. 

ANTWOORD 

De voorschotten vervat in het cijfer van 26.167.164.302 frank 
komen voor in de toestand van de- Zelfstandige Kas einde t956, onder 
de rubriek : « Definitieve herstelverqoedinqen en voorschotten » en be 
dragen 1.112.584.051,08 Ir., onderverdeeld als volgt: 

fr. 222.347.004.861 Voorschotten (B. W. van 21-12-1945) . 

890.237.046,22 Voorschotten (Wet van 1-6-1950) . 

Soit au total fr. l.112.581.051.08 

fr. 222317.004,86 

890.237 .016,22 

Ze,ggc samen fr. 1.112.584.051,08 
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Qllf.STION: 

A dilf<'n·uks reprises, des déclarations offlcicllcs ont été faltes 
du S<Lj,•t des dépenses relatives aux crédits nlloués aux sinistrés. Ces 
décl.u-arious ont prNé il confusion, A preuve le rapport de M. Ic séna 
tcur Lacroix se rnpportant au hudqot de 1957. 

Ce rapport dit notamment ù l,1 page 2 : 

« Du point tk vue intervention de l'Etat, pour les décisions d'indem 
nisation définitive, hormis les rcvtstons et les avances, il a été dépcnsé : 

» ludcnuutés : 26 milliards 470 millions: crédits ù taux réduits : 
16 milliards 150 millions. Le même rapport renseigne ù la page 10: 
Montant de tous crédits proposés: 15.592.876.507 francs. 

~· D'autre part, ,1 une question parlementaire, il a été répondu que 
le montant des crédits alloués par les orqnulsntions de crédit (quatre) 
s 'ékvt• ù •I.M !.888.453 francs. ,. 

Je souhaite une explication claire de ln question des crédits. Je désire 
notamment savoir: 

aJ Quel est le montant des crédits non pas proposés mais réellement 
alloués aux sinistrés à la date du J l décembre 1956? 

b) Quel est Ic montant remboursé ou récupéré ? 
c) Quel est Ic montant encore chi par les sinistrés? 

ti} Enfin. on affirme que les sinistrés n~ prélèvent qu'une faible par 
tie des credits proposés par les directions provinciales à cause des for 
malités imposées et des conditions de remboursement. J'aimcniis savoir 
cc qu 'tl en est réellement. 

RÉPONSE: 

En vue d'éviter toute confusion eu matière d'octroi de crédits aux 
sinistrés. il est indispensable de rappeler qu'il existe trois espèces de 
crédits de- restauration, à savoir: 

1) les crédits « ancien reg,me ,, alloués préalablement à toute indem 
nisation. Ces crédits sont mis à Ia disposition des sinistrés en vertu des 
arrêtés des Secrétaires Généraux, validés par des arrêtés du Régent. 
lis sont destinés à permettre aux emprunteurs de reconstituer les biens 
sinistrés indispensables à leur existence ou à la reprise de leur activité 
professionnelle ou économique; 

2) les crédits « avance >' alloués sur base de Ia loi du 6 janvier 1950 
et destinés à suppléer à l'insuffisance des avances à valoir sur indem 
nités de réparation octroyées aux sinistrés; 

3) les crédits-loi octroyés conformément aux dispositions de l'arti 
cle l 2 des lois coordonnées sur la réparatiou des dommages de guerre 
aux biens privés. Ces crédits, dont le montant maximum susceptible 
d'être alloué est fixé, dans chaque ms particulier, par la décision d'in 
dcrnnisatton. ont pour but de permettre aux sinistrés qui ne sont que 
partiellement indemnisés et qui ne disposent pas de moyens financiers 
propres. de reconstituer la totalité de lems biens sinistrés par faits de 
gucrrc. Lem octroi est facultatif et il appartient aux organismes de 
crédit compétents de rechercher dans quelle limite il est nécessaire de 
les accorder. C'est ainsi, par exemple. qu'il n'y a pas lieu d'accorder 
un crédit-loi lorsque Ic sinistré a reconstitué, de ses propres deniers, 
l'ensemble de ses biens sinistrés. 

De plus. Ics crédits-loi ne peuvent se cumuler avec les- crédits 
,, ancien régime» et les crédits «avance» que dans l'êvcntualitè où Ic 
montant de lintervention financière de l'Etat allouée dêfinitivement 
( indemnité proprement die et crédit-loi cumulés) dépasse le montant 
des crédits <-< ancien régime"-' et des crédits « avance» allouês anté 
rlcurcmcnt. 

C'est cc qui explique que le montant des crédits-loi effectivement 
.tlloué par les orqanismcs compétents est de beaucoup inférieur au 
montant de la possibilité de crédit-loi fixée dans les décisions d'in 
demnisation. 
Quant aux différcnGs signalées par l'honorable membre. entre les 

montants des crédits repris dans le rapport de M. le Sénateur Lacroix 
et dans la réponse à la question posée par M. Ic Représentant Gas 
pard. dies proviennent de cc que les chiffres renseignés dans ces docu 
ments sappliquent tantôt aux crédits ancien régime, tantôt aux crédits 
,t avancc: et aux crédits-Ioi, ou encore, soit au montant global des 
trois espèces de crédits, soit au montant de la possibilité de crédit-loi 
fixée dans les décisions d'Indernnisation. 

Le tablcnn ci-annexé donne. par espèce de crédit, la situation appro 
ximative au 31 décembre 1956. Ce tableau permettra à l'honorable 
membre de se foire une idée plus exacte de ce qui a été réalisé en 
cette matière. 

VRAAG: 

Herhaalde malen werden officiële verklaringen afgelegd over de 
ultqaveu betreffende de aan de getroffenen verleende kredieten. Die 
verklaringen qaven aanleiding tot nusverstand. Dit blijkt uit het ver 
slag van de heer senator Lacroix over dr. begroting voor 1957. 

Dit vcrslaq luidt namelijk op bladzijde 2 : 

« Wat de Rljkstussenkomstcu betreft, werden voor de beslissingen tot 
de Iuuttevc vergoeding, buiten de herzieniuqen en de voorschotten, vol 
gende bedragen uttqekcerd : 

» Vergoedingcn: 26 miljard 470 miljoen; krediet tegen verlaagde 
rentevoet: 16 miljard 150 miljoen. ln hetzelfde verslag wordt op blad 
ztjde 10 vermeld : Totaal bedrag van de voorjjcstclde kredieten : 
15.592.876.507 frank. » 
» Er werd andcrztjd» op een parlementaire vraaq geantwoord ebt 

het bedrag der door de krccliettnstcllinqcn (vier) tocqcstanc krcdic 
ten 'i.64 l.888.453 frank beloopt.» 

Ik wens een duidelijke uitleg over de kwestie van de kredieten. Ik 
verlang met name te weten : 

a) Welk het bedrag der kredieten is, niet die welke voorgesteld wer 
den maar die welke werkelijk aan de gctrnffcncn werden verleend tot 
op de datum van 31 december 1956? 

/;,) Welk is het teruqbetaalde of verhaalde bedrag? 
c) Welk is het bedrag dat nog door de getroffenen is vcrschul 

diqd ? 
cl) Ten slotte wordt beweerd dat de getroffencn slechts een gering 

gedeelte van de door de provinciale dtrectic voorgcstclde kredieten 
opnemen, wegens de vereiste formaliteiten en de terugbetalingsvoor 
waarden. Ik zou gaarne weten welke de ware toedracht van zaken is. 

ANTWOORD: 

Om iedere verwarring inzake verlening van kt-edicten aan de ge 
troffenen te vermijden, dient cr tc worden aan herinnerd dat cr drie 
soorten herstelkredieten bestaan, met name : 

l) de kredieten volgens de « vroegere regding ~. clic voor alle 
vergoeding worden toegekend. Deze kredieten worden ter beschikking 
van de getroffenen gesteld krachtens besluiten van de Secrctarlssen 
Generaal, clic door Reqentsbcsluttcn werden bekrachtigd. Zij strekken 
ertoe. de ontleners in staat te stellen de geteisterde goederen, clic zij 
nodig hebben om te leven of hun beroepsbedrrjviqhetd te hervatten, te 
herstellen. 

2) de kredieten die als voorschotten .worden toegekend krachtens de 
wet van 6 januari ·t950 en bestemd zijn ter aanvulling van· de ontoe 
reikende voorschotten die komen in mindering van de aan de getrof 
fenen verleende herstelvergoedingen; 

3) de wettelijke kredieten, toegekend krachtens de bepalingen vau 
artikel 12 der samengeordende wetten op het herstel der oorloqsschade 
aan private goederen. Deze kredieten. waarvan het maximum-bedrag. 
dat in ieder afzonderlijk geval kan worden toegekend, bij de beslissing 
tot vergoeding wordt bepaald, hebben ten doel de qctroffcnen die 
slechts gedeeltelijk vergoed worden en niet over eigen geldmiddelen 
beschikken, in staat te stellen al hun door oorloqsfciten geteisterde 
goederen te herstellen. De toekenning van deze kredieten is facultatief 
en de bevoegde kredietinstellingen ·dienen na te gaan binnen welke 
perken zij moeten verleend worden. Zo wordt een wettelijk krediet 

·. b.v. niet toegekend wanneer de getroffene al zijn geteisterde goe 
deren met eigen middelen heelt hersteld. 

Bovendien kunnen de bij de wet voorziene kredieten slechts samen 
gevoegd worden met de kredieten 4: oud regime» en met de « voor 
schot s-kredieten indien het bedrag van de definitief toegekende finan 
·ciële tussenkomst vanwege de Staat (eigeulijke vergoeding en wette 
lijk krediet samengevoegd) het bedrag van de vroeger toegekende 
kredieten « oud regime » en van de « voorschot s-kredteten over 
schrijdt. 

Dit verklaart waarom het bedrag der wettelijke kredieten, door de 
bevoegde organismen werkelijk toegekend. veel lager is dan het bedrag 
van het mogelijk wettelijk krediet dat in de vergoedingsbeslissingen is 
bepaald. 
Wat betreft de door het achtbare lid aangehaalde verschillen tussen 

de kredieten vermeld in het verslag van Senator Lacroix en in het 
antwoord op de door Volksvertegenwoordiger Gaspard gestelde vraag. 
deze spruiten voort uit het feit dat de cijfers, waarop in deze stukken 
gewezen wordt, verband houden nu eens met kredieten « oud regime ». 
dan met « voorschot »-kredieten en met wettelijke kredieten, of nog, 
hetzij met het globaal bedrag der drie verschillende soorten kredieten. 
hetzij met het bedrag van het mogelijke wettelijk krediet, vastgesteld 
in de vergoedingsbeslissingen. 

De tabel in bijlage behelst, per soort krediet, de benaderende toe 
stand op 31 december 1956. Die tabel zal aan het achtbare lid de 
mogelijkheid bieden zich een juister denkbeeld te vormen van hetgeen 
op dit gebied werd tot stand gebracht. 
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En ce qui concerne Ic montant des crédits remboursés ou récupérés , 
et k montant encore dû par les sinistrés, l'administration ne possède 
pas d,· rcnseiqnemeuts sufftsanuncnr précis pour l'instant. 

Enfin, 1,• lait qm· les sinistrés m· font qru- très partiellement usaqc 
dl' la posstbllité de crédit-loi qui leur est allouée par la décision d'tn 
dcuuusanou n'est pas dù aux formalités et aux conditions de rembour 
sement imposées par les orqauisn.es compétents. 

En effet. les formalités Imposées en cette n1atkrc n'ont rien d'cxccp 
t innncl et. pom ln plupart des crédits. l'intérêt ne dépasse pas 2 % et 
Ic- remboursement du principal doit s'effectuer en vingt ans avec une 
franchise de cinq années. <:c qui est très favorable. 

Aussi. je pense, ainsi qu'il est dit plus haut, gul' le non-prélève 
nu-nt des crédits-loi provient, avant tout, d,· c,· qui- les intéressés ont 
th.~jù reconstitué leurs bü-us au moment dl' l'indemnisation, ou qulls 
ont déjà obtenu nntérieurr-uu-nt des cr<'dits « ancien régime ,,, ou des 
crédits << avance :-•. 

Crédits de restauration. 

Situation upproximutive ,m 31 décembre 1956. 

Wat betreft het bedrag der terugbetaalde of tt'ruggcvorderde kre 
dieten ,'n het bedrag dat door d,, geteisterden nog verschuldigd is, 
beschikt het bestuur voor het ogenblik over gcm genoc-gzaam pre 
ctcse inlichtingen. 
Ten slotte- is het feit dut dl' g,•trnfknl'n slechts zeer qedccltclilkc 

qcbrulk maken van de mogelijkheid v,111 het wcttcltjk krediet dat hun 
is toegekend door de verqocdinqsbcslisstnq niet te wijten aan de door 
de bevoegde organismen opgelegde teruqbctalinqsforrnalitcitcn en 
-voorwaardeu 

Inderdaad vertonen de .terzake opqelcqdc formaliteiten niets buiten 
\)ewoons en, voor het merendeel van dcz e krcdlcten, overschrijdt de 
interest geen 2 '%. terwijl de tcruqbctallnq van de hoofdsom moet 
geschieden op twintig [aar, met een vrijstelling van vijf jaar, wat 
zeer gunstig is. 
Ik \]eloof d.111 ook, zoals hojjcr qczcqd, dat het nictopncrncn van 

de wctskrcdicten vooral te wijten is mm het frit dat de betrokkenen 
hun qocdercn reeds hadden hersteld op het ogenblik van de vcrqoe 
ding, of omdat zij reeds vroeger kredieten volgens de vroegere reqe 
Jing of wel voorschotkrcdlctcn hadden bekomen. 

Herstelkredieten. 

Benudercudc toestand op 31 december 1956. 

'··-·· -·--" ------- ---····-··-. ··- - ·-· -·- - . -- '·-··-- -· -- -· ... , .. -··-·· •. - ---·-- - - . "'---·---- -- ------- ........ ····- ... 
Crédits ancien réqime Crédits avance Crédits-Loi - - - Kredieten vrocqcrc rcgcHng Voorschotkrcdleten VI/ etskrcdietcn 

--- ---- --- 

Montants Montants Montants - - - Orqanismes Bedragen Bedraqen Bcdraqen Krediet- 
de crédits instellingen 

1 de la possibilitê 

1 
fixée dans. 

accordés prélevés accordes. prélevés b décision accordés prélevés - - - i - - - - toeqckcnd opqenomcn toegekend opgenomen van de moge- tocqckend opqcnomen 
lijkheld bcpaaldl 

1 
in de beslissing 

O.C. C. H ....... 5.854.160.000 5. 183.921.900 2 080. 998.8ïl 1.955.866.58 l 1.4 t l.991.929 l .244. 256.726 N.B.H.K. 

C. N. C. L ...... 3.45ï.482.9S8 3.3-! 1.699.066 252.55ï.000 245.796.900 2.855.666.756 2.654.143.753 N.K. K.N. 
16.[94.600.410 

L N.C. A. ...... 3 l5.683.ï50 279.179.868 53.553.!68 51.096.990 126.980.567 118.336.253 N. I. K. L. 

C. N. C. P ....... l9·!.236.500 t91.ï97.685 94.318.067 92.125.752 247.048.!99 192.367.628 N.K.B.K. 

------------- ·---------- --- ----· ---- -·--·-·--- --·· 

Total ... 9.821.563.238 8.996.598.319 2.-181.427.206 2.344.908.223 16.194.600.410 4.641.887.453 4.209.10-1.360 Tota<1l. 

Total yênèra/ des crédits alloués par rous les ocyattismc-s de crédit 

Accordés : 16.9-14.877.897. 
Prë levcs : 15.550.6 I0.902. 

Oussnon . 

Au I"•· janvier 1957. il restait environ 330.000 dossiers à traiter. On 
estime pouvoi, les Iiqulder pour la fin de I'annèe 1959. soit à raison 
de 100.000 dossiers par année. 
Cc proqramme. que l'on souhaite voir se réaliser, soulève un pro 

blèmc l innnciec, 
La Caisse Autonome sera-t-elle en mesure de suivre cc rythme avec 

les subventions mises à sa disposition ? Or. trois dotations de 2 mil 
liards l/2 n~ seront versées qu'après 1959, soit après l'achèvement du 
plan. 

Je voudrais t".tre rcnsriqné sur le plan df"" financement. 

Le Ministre amuit déclaré (voir rapport de M. le sénateur Lacroix, 
pages 4 et 5) : 

,. La situation financière actuelle de !.1 Caisse Autonome des Dom 
mages de guerre permettra, gràce i, 1<1 dotation annuelle prévue par ·1a 
loi. d'assurer régulièrement Ic, paiement en numéraire. Des mesures 
seront prises en accord avec Ic Ministre des Finances. afin de pouvoir 
répondre .:, tout moment aux exigences du plan ètabli. c<> 

' Algemeen tottui! van de door alle kredietinstellingen tvcackemle 
kredieten : ' 

Toegekend : l6.9H.8ï7.S97. 
Opgenomen : 15.550.610.902. 

VRAAG: 

Par ailleurs. le Ministre a confirmé (rapport de M. Ic sénateur 
Lacroix. page 7) que son administration envisage l'augmentation de la 
proportion d'indemnisation payable en obligations. 

Op I januari 1957 bleven cr ongeveer 330.000 dossiers te behandelen. 
Men denkt daarmede tegen het einde van 1959 klaar te kunnen komen, 
d.i. naar rato van 100.000 dossiers per jaar. 

Dit programma, waarvan de uitvoering gewenst is. doet een finan 
cieel vraagstuk oprijzen. 
Zal de Zelfstandige Kas in staat zljn dit tempo te volgen met de 

toelagen waarover zij beschikt? Want drie dotaties van 2 1/2 miljard 
zullen pas na 1959, d.i, na de uitvoering van het plan, worden gestort. 

Ik zon over dit financieringsplan willen ingelicht worden. 

De Minister zou verklaard hebben wat volgt ( zie verslag van de 
heer Senator Lacroix, blz. 4 en 5) : 

« Gelet op de huidlqe Ilnanctële toestand van de Zelfstandige Kas 
voor Oorlogsschade zullen, dank zij de bij de wet bepaalde jaarlijkse 
dotatie, de betalingen geregeld in geld kunnen geschieden. ln overleg 
met de Minister van Financiën zullen voorzieningen worden getroffen, 
om te allen tijde aan de eisen van het opqemaakte plan te kunnen 
voldoen.» 

Bovendien bevestigde de Minister ( zie verslag van de heer senator 
Lacroix. blz. 7) dat zijn bestuur de verhoging van het in obligaties 
betaalbare gedeelte der vergoeding overweegt. 
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Cette mesure est nécessitée par l'accélération de la liquidation des 
dossiers. 

La dotation annuelle pourrait, en effet, être dépassée à un certain 
moment. cc qui eutralncralt un ralentissement du paiement des cas 
résolus. 

Je désire être renseigné sur cette question. 

RÉPONSlé: 

On peut raisounablcuicut espérer que la dotation annuelle de 
2,5 milliards sera suffisante pour faire face aux décaisseuicuts en numé 
raire, compte tenu: 

1) du coût probable de lïndemuisation; 
2) de l'avoir actuel de la Caisse Autonome; 
3) du rythme probable de liquidation des Indcmnltés payables en 

numéraire, ainsi que du palcment de la charqe des trois emprunts de la 
Rcconstructton et des obligations émises en paiement des indemnités. 

Il va sans dire que les dotations, d'un montant cependant tnfërteur 
à 2.5 mi lltards, devront ëtre prévues après 1962, pour permettre de 
couvrir les charges cr amortissement et d'Intérêts des trois emprunts et 
des obligations émises. 

De telles dotations seront nécessalres jusqu'en 1984. 
Pour le moment, Ic Gouvernement ne compte pas augmenter la pro 

portion d'indemnités payables en obligations. 

QUESTION: 

Le Ministre a retiré I'aqréatlon accordée aux Sociétés coopémiives 
pour la restauration des biens détruits Ott endommagés par faits de 
guerre. 

Il a maintenu les seules coopératives d'Anvers et de Bruxelles dont 
Ic ressort territorial a été étendu pour la première à la région fla 
mande, pour la seconde à la région wallonne. 
Les milieux de sinistrés commentent diversement cette mesure. 

Je voudrais être renseigné d'une façon précise sur les attributions 
de ces deux coopératives et sur les services qu'elles sont appelées à 
rendre. 

Je voudrais connaître le subside total attribué à chacune de- ces 
coopératives. 

RÉPONSE: 

Les deux Sociétés coopératives citées par Il· rapporteur, ainsi que 
celte de la batellerie, continuent à assurer aux sinistrés I'alde technique 
permettant à ceux-ci de reconstruire et de restaurer au mieux de leurs 
intérêts, avec l'aide financière que l'Etat leur a allouée. leurs immeu 
bles ou leurs bateaux détruits ou endommagés par faits de guerre. 

Dans l'état actuel de l'avancement de la reconstruction, il ne se 
justifie plus de maintenir l'aqréation d'autres coopératives. Celles res 
tant en activité sont encore appelées à rendre de grands services aux 
sinistrés de condition modeste, c'est-à-dire aux personnes physiques des 
catégories de patrimoine A, B et C ddioies à l'article 9 des lois sur 
la réparation des dommages de guerre, coordonnées Ic 30 janvier 1954, 
pour autant que I'Intcrventlou financière de l'Etat atteigne au moins 
100.000 francs. 
L'arrêté royal du 2 juin 1956 réglemente l'octroi de subsides aux 

sociétés coopératives. Ces subsides 'sont alloués sur production d'états 
de dépenses appuyés de pièces justificatives. 

Le subside total attribué aux coopératives dont I'aqréation a été 
maintenue forme un pool se répartissant sous les rubriques désignées 
ci-après: 

l ) Dépenses de personnel : 

a) personnel permanent (Secrétariat) fr. 500.000,- 
b) personnel non permanent: plus ou moins 30 tech- 

niciens répartis sur tout le territoire national •.. 1.500.000.- 

2) Frais de déplacement: 

a) personnel non permanent ... 
b) administrateurs . 

3) Frais dodministcetion : 

Ce poste comporte également les frais de .lîquida 
tion des coopératives dont laqréatton a été 
retirée. 

321.000.- 
40.000.- 

Total ·-· ... fr. 2.737.000,- 

Deze maatreqel is noodzakelijk om de afhandeltnq van de dossiers 
te versnellen. 
Dè jaarlijkse dotatie ZOtL inderdaad op een bepaald ogenblik kunnen 

overschreden worden, wanrdcor de uitbetalingen voor de opgeloste 
gevallen zouden vertraagd worden. 

Ik wens dlenaanqaande te worden ingelicht. 

ANTWOORD; 

Men mag redelijkerwijze verwachten dat de jaarlijkse dotatie van 
2.5 miljard zal volstaan om de uitbctalinqcn in geld te doen. met 
inachtneming van : 

1) het vermoedelijk bedrag van de- vergoeding; 
2) het huidige vermogen van de Zelfstandige Kas; 
3) het vermoedelijk ritme van de uitbetaling der in geld betaalbare 

vergoedingen, alsmede van de renten der drie leningen van W edcr 
opbouw en van de tot betaling van de vergoedingen uitgegeven obli 
gaties. 

Het spreekt van zelf dat na l 962 dotaties zullen moeten voorzien 
worden, maar dan van minder dan 2.5 miljard, tot bestrijding van de 
aflossluqs- en rentekosten der drte uitqcschrevcn leningen en obllqaties. 

Deze dotaties zullen tot in l 984 nodîg zijn. 
Voorlopig is de Regering niet van plan. het in obligaties betaalbare 

gedeelte der vergoedingen. te verhogen. 

VRAAG: 

De Minister heeft de machtiging ingetrokken die aan de coöperatieve 
maatschappijen was verleend met het oog op het herstel van door 
oorlogsfciten vernielde of beschadigde goederen. 

Hij heeft alleen de coöperatle ven te Antwerpen en Brussel behouden, 
waarvan het werkgebied respectteveliik tot het Vlaamse en tot het 
Waalse landgedeelte werd uitgebreid. 

In de kringen van getroffenen wordt deze maatrcqcl op allerlei corn 
mentaar onthaald. 

Ik wens nauwkeurig te worden ingelicht over de bevoegdheden van 
deze twee- coöperatieven en over de diensten welke zij moeten bewijzen. 

Ik wens bovendien te weten welke de totale toelage is die aan ieder 
van deze coöperatieven werd toegekend. 

ANTWOORD 

De twee coöperatieve maatschappijen waarvan d(" verslaggever gr- 
w,19 m.ci.ikt, alsmede deze van de binnenscheepvaart. verlenen verder 
aan de getroffenen de technische hulp die hen in staat stelt hun door 
oorloqsfeitcn vernielde of beschadigde goederen zo voordelig mogelijk 
weer op te bouwen en te herstellen, met de financiële steun van de 
Staat. 

In de huidige stand van de wederopbouw is het niet meer verant 
woord de erkenning van andere coöperatieven te handhaven. Deze 
welke nog bedrijvig zijn kunne-a nog belangrijke diensten bewijzen aan 
de getroffenen met geringe inkomsten, met name aan de natuur-lijke per 
sonen die behoren tot de vcrmoqenscateqoricëu A. B. en C, zoals deze 
omschreven zijn in artikel 9 van de wetten op het herstel van de 
oorlogsschade, snmengcordend op 30 januari 1954, voor zover de gelde 
lijke tussenkomst van de Staat ten minste 100.000 frank bedraagt. 
Het koninklijk besluit van 2 juni 1956 reglementeert de toekenning 

van toelagen aan de samenwerkende maatschappijen. Die toelagen wor 
den verleend op overlegging van met ·bewijsstukken gestaafde staten van 
uitgaven. - 

De totale toelage, verleend aan de maatschappijen, die erkend bleven, 
vormt een pool. welke verdeeld wordt over de hierna volgende 
rubrieken : 

l) Pecsoneelsuitanuen : 

a) vast personeel (Secretariaat)... .. fr. 500.000.-- 
b) niet-vast personeel : plus minus 30 technici, over 

het hele land verspreid ... ... ... ... ... ... ... 1.500.000.- 

2) Verplaatsingskosten: 

a) niet-vast persane-el ... 
b) beheerders .. . . .. 

324.000.- 
40.000.- 

3) Administratiekosten : 

Hieronder vallen ook de kosten voor liquidatie van 
de maatschappijen. waarvan de erkenning werd 
ingetrokken. 

Totaal fr. 2.737.000,- 



[ 31 ] 4-XVII { 1956-1957) N. 2 

ll est il remarquer : 1 Hierbij valt op te merken 

1) que Ic crédit de 2.737.000 francs, solhcité pour l'exercice 1957, 
a été ramené il 2.500.000 francs. La diminution porte sur les rubri 
ques 2 et 3. 
2) que k.s coopératives de Bruxelles et d'Anvers ont, pour tout per 

sonucl appoluté. u11 seul secretaire. 

Le principal des dépenses consiste présentement dans la rémunéra 
tion des tecbnlciens, qui sont rémunérés d'après leurs activités et con 
lormcment (l l'nrrëté ministériel du 10 juillet 1956. 

Il est probable que· les dépenses. pour le personnel permanent et non 
permanent. seront inférieures aux prévisions. Cependant. ln nouvelle 
,,.·oanisation n'étant mise en vigueur que depuis Ic 1 ,.,. juillet dernier, 
au moment de l'établissement des prévisions budqétalrcs. I'admlntstra 
tion manquait d'éléments dapprécfatlon suffisnnt.s. 

QUESTION: 

Estimation des dépenses. 

Au cours des débats concernant les lois de 1952 et de 1953, le Gau, 
verncmcnt de l'époque. par la voix des Ministres dc la Reconstrucnon, 
a fait état des dépenses que nécessiterait Ic seul paiement des indem 
nités pour dommages de querrc, 
Et1 1952, le Ministre afftrma que Ic montant des dépenses était 

évalué à 60 milliards pour les indemnités et à 30 milliards pour les 
crédits. 

La loi de 1953 accorda 4 milliards de dépenses supplémentaires. 

Or, d'après les derntèrcs estuuations, lil dépense totale en indem 
nités se situera vers 42 milliards tandis que Ic capital investi dans les 
crédits ne doit quèrc dépasser 4 milliards ù l'heure présente. 

li y a cloue eu manifestement exagération dans l'estimation des 
dépenses. 

li est probable que si les estimations actuelles avaient été connues, 
Ic Parlement aurait pu modifier plus avantageusement encore la légis 
lation. 

Il faut convenir que nous approchons maintenant trop de la lin du 
plan pour procéder encore à présent à une modification du plan. 

Mais, tenant compte des dépenses réelles qui seront nécessaires et 
qui se situent bien en dessous des estimations, le Couvernement ne 
pourrait-il prendre l'engagement d'envisaqer une nouvelle révision de 
la loi? 

RËPONSF.: 

Il est exact que les previsions relatives an coût de l'indemnisation 
des dommages de guerre aux biens privés, dû exclusivement à l'appli 
cation des lois coordonnées sur la réparation de ces dommages, et mis 
à charge de la Caisse Autonome des Dommages de guerre, prévisions 
que l'administration a tenté, à diverses reprises et sous certaines réser 
ves, d'établir approximativement et en ordre de grandeur seulement, 
ne seront pas atteintes et qu'elles peuvent être ramenées à quelque 
68 milliards se répartissant comme suit : 

- 42 ml lliards pour les indemnités proprement dites; 
- 26 milliards pour les possibilités de· crédits de restauratîon aux- 

quels l'Etat attache se garantie. 

Cette différence provient de cc que, pour établir ces prévisions, 
l'administration s'est basée notamment: 

1} sur Ic montant, en valeur au 31 août 1939. des dommages décla 
rés par les sinistrés cur-mê mes. résultant des demandes d'intervention 
introduites auprès des directions provinciales des dommages de guerre, 
et qui s· élèvent à 37 milliards de francs environ; 

2) sur un pourcentaqe d'exaqération présumé de 30 o/0 du montant 
réclamé par les sinistrés. 

Or, depuis quelques années, l'examen systématique des demandes 
d'intervention foit apparaître : 

1) quïl convient de déduire- du montant total déclaré par les sinis 
trés les dommages repris dans leurs demandes d'intervention et qui : 

a) relevant de la loi du 6 juillet 1948 (réparation des dommages de 
guerre aux biens nécessaires à un service public ou ä la poursuite 
d'une fin d'intérêt général), doivent être indemnisés par l'administra 
tion de l'urbanisme; 
b) tombant dans le champ dapplication des accords claims, doi 

vent être indemnisés par l'Office of Mutual Aid ; 
c} ayant été causés ~ des biens situés à l'étranger, ne rentrant pas 

dans le champ d'application des lois coordonnées sur la réparation des 
dommages de guerre aux biens privés; 

1) dat het voor het dienstjaar 1957 aangevraagde krediet werd terug 
qebracht tot 2.500.000 frank. De vermindering heelt betrekking op de 
rubrieken 2 en J; 
2) dat de maatschappijen van Brussel en Antwerpen als bezoldigd 

personeel. alles bij elkaar, slechts één secretaris hebben. 

-De uitgaven bestaan thans hoofdzakelijk in de bezoldiging van de 
technici, die volqens hun werk en overeenkomstig het ministerieel be 
sluit van 10 juli l 956 worden betaald. 
Vermocdcltjk zullen de uitgaven voor het vast en nid-vast personeel 

lagcr zijn ·dan werd verwacht. Daar echter de nieuwe orqantsatle pils 
tot stand kwam op l juli j l., toen beqrottnqsraruiuqcn werden opqe 
muakt. beschikte het Bestuur nid over voldoende gcgcvens ter beoor 
deling. 

V»AAG: 

R{lmirzg van de uitgaven. 

Tijdens de beraadslaging over de wetten van 1952 en 1953 heeft 
de toenmaliqe Rcgering. bij monde van de Ministers van Weder 
opbouw, gew«g gemaakt van de uttqaven die zouden vereist zijn, alleen 
reeds voor de uitbetaling van de vcrqoedinqcn voor oorlogsschade. 
In 1952 beweerde de Minister dat het bedrag van de uitgaven werd 

qeraarnd op 60 miljard aan vergoedingen en 30 miljard <1«n kredieten. 

Bij de wet van 1953 werden bijkomende uitgaven ten bedraqe van 
4 miljard toeqestaan. 
Nu zal, volgens de jongstc raminqcn, de globale uitqave voor ver 

goedingen rond 42 miljard liggE:-n, en het in de kredieten qetnvesteerde 
kapitaal gaat wellicht op dit ogenblik 4 miljard niet te boven. 
Er werd dus bij de raming van de uitqaven klaarblijkelijk over 

dreven. 
Naar alle waarschijnlijkheid had het Parlement. indien het ·c1e huidige 

ramingen had gekend, de wetgeving in nog gunstiger ?in kunnen 
wijzigen. 
Er dient te worden erkend dat wc thans de afwerking van het plan 

te dicht genaderd zijn om nog tot een wijziging van de wet over 
te gaan. 
Maar kun de Regering, rekening houdend met de werkelijk vereiste 

uitgaven, die merkelijk beneden de ramingen blijven, niet de verbin 
tenis aangaan een nieuwe herziening van de wet in overweging te 
nemen? 

ANTWOORD: 

Het is juist dat de uitgaven voor vcrgoeding van de oorlogsschade 
aan private goederen, - uitgaven die uitsluite-ncl voortvloeien uit de 
toepassing van de samengeordende wetten op het herstel van bedoelde 
schade. e,1 die ten Jaste. van de Zelfstandige Kas voor Oorloqsschade 
vallen, - lager zullen zijn dan de ramingen die het Bestuur herhaal 
delijk en onder zeker voorbehoud heeft gepoogd bij benadering en 
uitsluitend volgens grootte vast te stellen, en dat deze uitgaven kunnen 
worden bepaald op nagenoeg 68 _ miljard, te verdelen als volgt , 

- 42 miljard voor de eigenlijke vergoedingen; _ 
- 26 miljard voor mogelijke herstelkredieten waaraan de Staat zijn 

waarborg hecht. 

Dît verschil is te wijten aan het feit dat het Bestuur voor het 
opmaken van zijn ramingen o.m. steunde: 

1) op het bedrag, waarde 31 augustus 1939, van de schade door de 
getroffenen zelf aanqeqeven in de aanvragen om tussenkomst ingediend 
bij de provinciale directies voor oorlogsschade : bedrag dat nagenoeg 
37 miljard bereikte; · 
2} op een vermoedelijk overdrijvingspercentage van 30 % van het 

door de getroffeaen gevraagde bedrag. 

Nu is sedert enkele jaren uit het stelselmatig onderzoek van de aan 
vragen om tussenkomst gebleken : 

1) dat van het globale. door de getroffenen aangegeven bedrag 
moest worden afgetrokken d!' in hun aanvragen vermelde schade : 

a) die valt onder de wet van 6 juli 1948 (herstel van de oorlogs 
schade aan de goederen noodzakelijk voor een openbare dienst of 
voor het nastreven van een doel van algemeen nut), en als zodanig 
door het Bestuur van Stedebouw dient te worden vergoed; 
b) die in het toepassinqsqebied van de Claim-overeenkomsten valt 

en door het « Office of Mutual Aîd :i, moet worden vergoed; 
c) die is toegebracht aan in het buitenland gelegen goederen en dus 

niet in het toepassingsgebied valt van de samenqeordends. wetten op 
het herstel van de ooloqsschade aan private goederen. 
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2) que le pourcentage d'exaqératton présumé primitivement à 30 % 
dt: montant réclamé pur k's intéressés eux-mêmes se situe, en rèallté, 
entre '!O et ,15 %. 
Toutefois, il serait faux de croire que la dépense totale qui incombera 

au Trésor pour la réparntlon des douunaqes de querrc aux biens privés 
se linutc-ra aux ·12 mllliards de francs dont il est parlé ci-avant. 

En effet, pour se faire une idée exacte de CL' que sera cette dépense. 
il y a lieu d'ajouter aux prévisions ci-avant, le montant des indemnités 
payées par d'autres organismes, pom des dommages repris dans les 
37 milliards déclarés par les sinistrés. et notamment, les sommes [iqui 
dées de ce chef par : 

l'administration de l'Urbanisme; 
l'Office of Mutual Aid; 
l'ancienne administration des Travaux Communaux; 
la Banque d'Emisslon pour. Ie compte des armées occupantes: 
la charge résultant des trois emprunts de 3,5 milliards chacun, 

effectués par la Caisse Autonome des 'Dommages de Guerre et des 
obligations émises par elle, en paiement des dommages de guerre; 
~ l'Office de Documentation et de Service Social. 

L'administration n'est pas à même, actuellement du moins. de fixer le 
montant de ces sommes, mais il n'est pas douteux qu'il s'élèvera à 
plusieurs dizaines de milliards de francs. 
D~s lors, ln charge glolu1/c imposée au Trésor par la réparation de 

r ensemble des dommages de 'guerre aux biens privés dépassera 60 mil 
liards de Francs (non compris les crédits de restauration. 

Le Ministre rappelle que. jusqu'à présent, l'intervention du Trésor n'a 
[amuis été adaptée, ni .-n nombre, ni en montant, aux prévisions de 
financemt.'nt des dommages de guerre et qu'elle reste fi:.cêe, sur base de 
l'nrticle 7 de la loi du 19 mai 1948, organique de la Caisse Autonome, 
à 15 dotations de 2 milliards et demi chacune. 

Ces dotations suffiront donc sans doute pour Ia phase de paiement 
proprement dit des dommages de guerre, mais devront être complétées, 
au delà de 1962. pour couvrir les charges résultant des emprunts et des 
obligations. 

Le Gouvernement ne pourrait donc, actuellement, prendre aucun · 
engagement d'un nouvelle adaptation des lois coordonnées. 

La Commission émet un avis favorable quant aux cré 
dits afférents aux dommages aux biens. par 8 voix contre 4_ 

Le Rapporteur. 

L. NAMECHE. 

L'e Président. 

F. BRUNFAUT. 

2) dat het overdrljvtnqsperccntnqe, nanvankelljk ge,·nnmd op 30 % 
van het door de gNcisterdcn gevraagde bedrag, ln werkelljkheid tussen 
40 en 45 % ligt. 
Het ware echter verkeerd te geloven dat de gezamenlijke uitgave 

welke zal ten laste vallen van de 'Schatkist tot herstel der oorlogsschade 
aan de private goede,·~n. zal beperkt blijven tot de 42 miljard frank 
waarvan hoger gewag werd gemaakt. · 
Om zich inderdaad ecu [ulst denkbeeld te vormen van wat die uit 

gave zal zijn, past het bij voormelde rnmtngen het bedrag te voegen 
van de door andere organismen betaalde vergoedingen voor schade 
gevallen voorkomend onder de 37 miljard, aangegeven dom· de getrof 
fenen. en met name, de bedragen die uit dien hoofde werden uitgekeerd 
door 

het 'bestuur van de Stcdebouw: 
het « Office of Mutual Aid »; 
het vroegere bestuur der Gemeentewerken; 
de Bank van uitgifte voor rekeninq van de bezettingslegers; 
de last der drie' lcnlnqen groot 3,5 miljard ieder. annqeqaan door 

de Zelfstandige Kas voor Oorlogsschade e11 de obligaties door haar 
uitgegeven tot betaling van de oorlogsschade; 
- de Documcntntiedienst en de Sociale Dienst. 

Het bestuur is niet bij machte, thans ten minste. het bedrag van deze 
sommen vast te stellen, maar het lijdt geen twijfl'l dat het verscheidene 
tientallen miljarden frank zal belopen. 

Dlcnvolqens zal de globale last welke aan de Schatkist opgelegd is 
voor het herstel vim de oorlogsschade aan de private goederen in 
zijn geh._-e/ 60 miljard frank (de herstelkredieten niet inbegrepen) over 
schrijden. 

De Mlntster wijst erop dat totnogtoe de tussenkomst vanwege de 
Schatkist, noch wat het aantal. noch wat het bedrag betreft, nooit aan 
qcpast is geworden aan de financieringsvooruitzichten van de oorlogs 
schade en dat zij; op grond van artikel 7 der wet van 19 mei 1948 
tot inrichting van de Zelfstandige Kas. bepaald is op 15 dotaties van 
2 1/2 miljard ieder. · 
Deze dotaties zullen dus wellicht volstaan voor de eigenlijke beta 

llnqsfase van de oorlogsschade, maar zullen, na 1962, moeten worden 
aangevuld tot dekking van de lasten voortspruitende uit de leningen en 
de obligaties. 
De Regering zou thans dus geen verbintenis nopens een nieuwe aan 

passing der samengeordende wetten kunnen aangaan. 

Met 8 tegen 4 stemmen brengt de Commissie een gunstig 
advies uit over de kredieten voor schade aan goederen. 

De Verslaggever, 

L. NAMECHE. 

De Voorzitter, 

F. BRUNFAUT. 



Prévision de liquida.tian des dossiers au 1 .r février l 9S7. 

Vooruitzichten in:takc vcrcfEc:ning van de dossiers op 1 februari 1957, 

Réalisation de l'adaptation de la compétence territoriale 

Invoering van de nanpassiny van de plaatselijke bevoegdheid. 

Provinces 

Provlnclu 

-li 

l 
0 • 1 

.~ 
! 

Valorls.11/on du 1ravnll 1 
effectué dans la chaine 

d'ci.:.imcn d1!:llpt1Jf 

Valorla.,tlc van het werk : 
verricht ln het stcdlum 

van het 
drflnllld cnderacck 

î .. 
~ 

10 Il 12 13 H IS 16 17 18 19 

Anvers - J\ntwcrpen ...•• , 

Br,1bnnl - Br.ib.1nt .•• , ...•• 

Courir.il - Korlrljk •.....••• 

Gnnd - Gcnl •••••••••••• 

Haln:ml - Henegouwen 

Limbourg - Limburg •••••• 

Luxembourg - Lui.:cmburg .. , 

Lt~gc - Luik ••••••..•..• 

Namur - Namen •• , .••••• 

'Tct.il-Tot.1:il.. ••..••• 

28.801 

26.S00 

30.-178 

17.97S 

29.0!J 

2.921 

21.810 

28.283 

li.990 

1,03 

1,07 

1,04 

I.D!S 

0,96 

1,23 

1,39 

l\03 

1,08 

29.668 

28.358 

31.699 

18.785 

.27.86S 

3.S~S 

28.123 

i9,733 

16.192 

16.511 

11.791 

10.331 

10.01s 

9.012 

S.i91 

i.5S6 

13.i!I 

S,187 

3/5 

3/S 

3/S 

3/S 

3/S 

3/S 

3/S 

3/S 

3/S 

9,910 

7,07➔

6,198 

6,009 

S.➔07 

3.29l 

2,733 

8.09S 

3,112 

210.m I.Dó 86.391 3/S S1.832 

39,578 

33.m 

32.397 

H29i 

31272 

1,889 

30.856 

57,828 

19.lOi 

2.000 

S,S00 

soo 

2.000 

2.000 

J3.i97 

12.327 

J0.028 

9.363 

1.623 

i.90i 

12,216 

S.5S9 

IS.600 

13,iOO 

12.000 

2 anJ 6 mols/Julllct 1959 

2 Jaar 6 manndcn/jull 1959 

2 anJ 5 mob/Juln 1959 

2 Janr 5 maanden/Juni 19S9 

2 ans 7 mofs/aoQt 19S9 

2 }a11r 7 m11.11;;jcn/aug, 19S9 

2 11ns i mob/mal 19S9 

2 joar i m11anden/mcl 19S9 

10,716 l z ans Il mols/dkcmbrc 1959 

10.200 

2 jaar Il maanden/dcc, 1959 

1 an/février 19S8 

1 /11lll'/lcbruarl 1958 

9.572 l 2 ans J 1 molf/dkcmbrc 1959 

5,000 

Ml2 

2 Jaar 11 ma;;;dcn/dcc. 19S9 

19.82.f 1 2 ans 11 moU/dkcmbrc 19S9 

2 Jaar Il maanden/dcc, 1959' 

2 ans Il moft/dkcmbrc 19S9 

2 }aM Il m111tndcn/dec. 19S~ 

273JS0 11.000 88.031 9JJ88 J a,u 11 m~1'/dkcmbtc 19S9 

2 }au- fi me~cn/dcc, 1959 

2.6!0 

2.9S0 

9587 

S.13! 

S26 

9.S87 

6.126 

S,'31 

- 2,730 

+ 6.045 

- 9.201 

+6.i28 

- 7,S53 

- 512 

+ 7,553 

36,848 2 an, 4 mo/J/mal l959 

2 Jaar 4 m11andcn/mcl 1959 

39,177 1 2 ons 11 fflob/décembrc 19S9 

22.071 

11,317 

26JS7 2 ani' 11 mo/1/déccmbre 19S9 

2 J1111r Il m.111Jnde.n/dcc, 19S9 

2S1/ 271 

190/ 221 

2 j11ar JI manndt:n/dt:c. 19S9 

2 ans 7 mob/.,.oQt 19S9 

2 J11ar 1 mnnndt:n/nug. 19S9 

2 an, i mols/mal 19S9 

2 Jotw 4 m0.1111dcn/mtl 1959 

2 ons 6 mo/J/Jullle.t 19S9 

2 Jaar 6 m.11011dt:n/Jull 19S9 

2 ons J mol,1/nv,JI 19S9 

2 Ja11r 3 maa;cn/aprll 19S9 

23.303 12 ons 11 mott/d!!ccmbre 19591 renforcement du personnel {p. ex. 1 1 90/ J 11 
- recrutement temporaire) 

2 Jaar Il mrumdcn/dcc:. 19S9 - 
ver.sterking van het personeel {b.v. : 

UJdellJkc annwervlng) 

202/ 221 

167/ 18S 

Ill/ 18S 

73/ 8S 

S7,286 12 an,1 Il mobf!lccmbrc 19591 renforcement (id~m) 1 212/ 221 

2 }11ar JI mnandcn/deç, 1959 vcr.slerklng (Idem) 

--- , 
renforcement du personnel par trnns• I JOS/ 109 

Eert de.1 agents du Hillnaut 

ver.sterking per;;;'nccl door over- 
p_lantslng van bc:imbtcn uit 
Henegouwen 

, l.iil/1.612 


